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PROTOKÓŁ Nr 7 

obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy 
odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Częstochowy, 
przy ul. Śląskiej 11/13 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 
Rady Miasta Częstochowy Zdzisława Wolskiego. 

 
Czas trwania obrad: od godz. 9

10
 do godz. 17

30
. 

 
Ad. pkt 1. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski dokonał otwarcia VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta, 
powitał przybyłych gości, na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad i przystąpił do 
realizacji porządku obrad. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Porządek obrad VII Sesji Rady Miasta Częstochowy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
 Ad. pkt 2. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski powołał na Sekretarzy obrad VII sesji Radnych: 
Monikę Pohorecką i Tomasza Tyla.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o wystąpienie Panów Wojciecha i Bartosza 
Tarnowskich, którzy uratowali z płonącego mieszkania czworo dzieci. 
 
Naczelnik Wydziału KOSO płk. Stanisław Słyż Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący Rady 
Miasta, Szanowni Goście i Radni pozwólcie, że przestawię dwóch młodych ludzi – Wojtek i Bartek 
Tarnowscy. 12 stycznia po godz. 19 – stej, ul. Bardowskiego 21a wybucha pożar w mieszkaniu. 
Chłopaki wychodzą, bo coś stało się ze światłem do drugiej klatki, zauważają dym, słyszą głosy 
płaczących dzieci. Lecą pod drzwi, drzwi są zamknięte. Dzieci nie mogą otworzyć, więc jeden z nich, 
Wojtek, z „nogi” otwiera drzwi, wyciągają dzieci z płonącego mieszkania. Dzieci w  wieku od 4 do 8 lat. 
Drugi dzwoni po straż pożarną. Gdyby nie ich postawa nie wiem jak zakończyłaby się ta sytuacja. 
Dzieci wyprowadzili do sąsiadów, straż pożarna pożar ugasiła. Jest to bohaterstwo tych młodych ludzi, 
którzy nie bacząc na swoje zdrowie, życie poszli i wyciągnęli te dzieci z płonącego mieszkania. Zanim 
poproszę Pana Prezydenta i Pana Przewodniczącego o uhonorowanie chłopaków, proszę również o 
zabranie głosu zastępcy Komendanta Miejskiego pPna Piotrowskiego. 
 
Zastępca Komendanta Miejskiej Straży Pożarnej Piotrowski Szanowni Państwo w imieniu kadry 
kierowniczej Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej jak również wszystkich strażaków 
częstochowskich pozwolę sobie tutaj podziękować również dwóm Kolegom, którzy 12 stycznia nie 
patrząc na zagrożenie, nie patrząc na zagrożenie życia własnego podjęli myślę trudną decyzje 
niesienia pomocy osobie drugiej, a mówiąc również to były małe dzieci, za co jeszcze raz Wam 
dziękuję i myślę, że jest to szlachetny, bohaterski i godny czyn do naśladowania przez mieszkańców 
Częstochowy, ponieważ niosąc takie czyny osobie drugiej czyli pomoc możemy powiedzieć, że każdy 
mieszkaniec Częstochowy poczuje się bezpieczniej w tym mieście wiedząc, że mamy młodzież jak 
również osoby dorosłe, na które w każdej chwili możemy liczyć. Życzę Wam w życiu osobistym 
wszelkiej pomyślności jak również życzę Wam, żebyście już nie musieli podejmować takich decyzji, 
ponieważ są trudne decyzje z narażeniem własnego życia i również wspólnie tutaj z Panem 
Prezydentem w dowód uznania chcemy wręczyć Wam skromne statuetki od strażaków, które będą 
upamiętniały Wam trudne chwile i trudne decyzje. Dziękuję. 
 
Pan Tomasz Ziółkowski jest mi niezmiernie miło, że chyba po raz pierwszy w takiej roli, myślę, że 
bardzo ważnej roli jako przedstawiciel pracowników Domu Pomocy Społecznej występuję. Certyfikat 
„Pracodawca Przyjazny Pracownikom" jest to VII edycja jest nagrodą przyznawaną pracodawcom, 
którzy promują pozytywne formy zatrudniania, którzy szanują dialog społeczny, którzy szanują 
pracowników nie tylko w zakresie warunków pracy, ale również bezpieczeństwa pracy. 15 stycznia 
byliśmy z Panem Dyrektorem odebrać ten certyfikat. Jest to nagroda szczególna. Po pierwsze  jest 
przyznawana przez Prezydenta RP pod jego promocją po raz siódmy. Po raz pierwszy tę nagrodę 
wręczał Prezydent śp. Lech Kaczyński  w tej chwili Bronisław Komorowski. Mam nadzieję, że te 
tradycje będą kontynuowane. Było tylko 19 zakładów pracy w całej Polsce, które otrzymało ten 
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certyfikat. Myślę, że jest ważny z trzech powodów. Po pierwsze jest to pod egidą Prezydenta RP, 
druga rzecz – jest w miejscu szczególnym przyznawana i wręczana w Pałacu Prezydenckim, a po 
trzecie i najważniejsze jest to jedyna w Polsce nagroda przyznawana pracodawcom przez 
pracowników. Myślę, że są jeszcze dwa powody. Pierwszy powód, że jest to pierwsza jednostka dla 
której organem prowadzącym jest gmina miasto Częstochowa, która taki certyfikat otrzymała. Mam 
nadzieję, że to jest początek, że co roku będziemy mogli tutaj witać Dyrektora, przedstawicieli 
pracowników jednostek samorządowych, dla których jest ważna praca człowieka. Chciałabym jeszcze 
tylko podziękować osobom, które mają naprawdę duży wkład w to, że mamy taką jednostkę w 
Częstochowie, która szanuje prawa pracownicze. Dziękuję bardzo wszystkim radnym, którzy przez 
tyle lat wspierają częstochowską pomoc społeczną, dziękuję władzom miasta, a w szczególności 
dziękuję i gratuluję osobie, która ten certyfikat 15 stycznia w Pałacu Prezydenckim ten certyfikat 
odbierała – Pan Dyrektor Zbigniew Kamiński  Dyrektor Domu Pomocy Społecznej. Panie Dyrektorze w 
imieniu pracowników dziękuję za tyle lat pracy.  
 
Dyrektor DPS Zbigniew Kamiński bez fałszywej skromności chcę powiedzieć, że jest mi milo tym 
bardziej, że jest to inicjatywa współpracowników i załogi. Jak Państwo Radni i Prezydenci wiecie ten 
kompromis i dialog wykluwał się i hartował w trudnych realiach, nawet iskry tej technologii były na tej 
sali nieraz słychać. Aktualnie w Domu panuje świetna atmosfera i myślę, że Radni też możecie 
Państwo kształtować tę atmosferę poprzez sensowny budżet jaki placówka otrzyma. Na koniec 
chciałem powiedzieć, że moje spojrzenie na placówkę oczywiście jest skażone subiektywizmem i 
balem się, że to trochę jest tak jak w chińskiej, starej przypowieści, że gdy zapytano ropuchę co jest 
najpiękniejsze na świecie pokazała swoje dziecko, cieszę się, że atrakcyjność naszej placówki została 
na szczeblu centralnym potwierdzone. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Kochani ja powiem tylko tyle w tej sytuacji 
– jestem mile zaskoczony, że to z takich ust płynie tyle dobrych opinii na rzecz naszej placówki, 
naszego Dyrektora. Pamiętam czasy kiedy nie było tak miło i słodko, ale cieszę się, że jest w tych 
tematach coraz lepiej. Panie Dyrektorze dziękuję i gratuluję i dziękuję wszystkim, którzy się do tego 
przyczynili. 
 
Ad. pkt 3. 
Zmiany w porządku obrad. 
 
Zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Ad. pkt 4. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy mają uwagi 
do protokołu z obrad V sesji Rady Miasta. 
Uwag do protokołu nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie protokół z obrad V sesji 
Rady Miasta. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się przyjęła protokół obrad V sesji Rady Miasta Częstochowy. 
 
Ad. pkt 5. 
Prezydent Krzysztof Matyjaszczyk przedstawił sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta 
Częstochowy za okres od 15 stycznia 2015 r. do 29 stycznia 2015:  
Szanowni Państwo! 
Na początek przedstawię aktualną informację o stanie finansów miasta.  
W okresie od 1 stycznia do 23 stycznia 2015 roku do kasy miasta wpłynęło 65 mln 567 tys. zł. tj. 6,19 
% zaplanowanych w projekcie budżetu dochodów, z tego: 
- z tytułu subwencji miasto uzyskało 41 mln 796 tys. zł; 
- z tytułu dotacji celowych 10 mln 360 tys. zł; 
- dochody własne zostały zrealizowane w wysokości 13 mln 411 tys. zł w tym podatek od 
nieruchomości 2 mln 481 tys. zł.  

Ustalony w projekcie budżetu plan wydatków miasta w kwocie 1 mld 92 mln 382 tys. zł. został 
wykonany w wysokości 46 mln 749 tys. zł, tj. w 4,28%. 
Najwyższe kwotowo wydatki dotyczyły:       



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku. 

Strona 3 z  124 

 

 

 

utrzymania szkół i przedszkoli, na które przeznaczono 19 mln 671 tys. zł, 
utrzymania MOPS-u i placówek opieki społecznej, na co przeznaczono 6 mln  403 tys. zł, 
utrzymania dróg, na które przeznaczono 7 mln 805 tys. zł, 

Powiatowego Urzędu Pracy, na który przeznaczono 942 tys. zł, 
Komendy Miejskiej Straży Pożarnej, która otrzymała 940 tys. zł, 
realizacji zadań Urzędu Miasta i jego jednostek organizacyjnych  - co kosztowało 10 mln 988 tys. zł.  

W okresie od 1 stycznia do 23 stycznia br. zostały spłacone zgodnie z terminami płatności kredyty i 
pożyczki w kwocie 1 mln 399 tys. zł i odsetki w kwocie 123 tys. zł (łącznie 1 mln 522 tys. zł). 

Teraz krótka informacja dotycząca poziomu bezrobocia w mieście. Ustalona dla 
Częstochowy na koniec grudnia stopa bezrobocia wyniosła 11,2% i była niższa w stosunku do 
listopada o 0,1%. W tym samym czasie średnie bezrobocie w kraju wzrosło o 0,1% do 11,5%, więc 
bezrobocie w mieście jest niższe od średniej krajowej już o 0,3%. Pozytywny spadkowy trend jest więc 
w mieście utrzymywany, mimo wspomnianego wzrostu stopy bezrobocia w kraju i - niestety - w 
powiecie częstochowskim (w stosunku do listopada 2014 wzrost o 0,3% do 18,4%), a także 
niezmiennego w grudniu średniego poziomu bezrobocia w całym województwie śląskim (9,6%). 

Wysoka Rado!  

Przypomnę krótko w porządku chronologicznym niektóre wydarzenia, w których 
uczestniczyłem ja lub moi zastępcy.  

16 stycznia w siedzibie OPK Gaude Mater odbyła się konferencja prasowa  dotycząca tegorocznej 
Nocy Kulturalnej. Organizatorzy zdecydowali, że  12. już edycja tej imprezy zaistnieje na mapie 
wydarzeń kulturalnych Częstochowy w nieco odmienionej formule. Zmieni się m.in. termin imprezy. W 
tym roku odbędzie się ona nie w czerwcu, a w październiku, tak jak to było podczas pierwszej edycji.  
Organizatorzy chcą też postawić na jakość, a nie tylko ilość wydarzeń.  
W tym samym dniu mój zastępca Ryszard Stefaniak wręczył akty mianowania kolejnym 
częstochowskim nauczycielom.  Potwierdzają one zdobycie przez pedagogów następnego poziomu 
awansu zawodowego. Akty mianowania otrzymali nauczyciele ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego nr 1 i nr 5, Szkół Podstawowych nr 34 i 42, Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1, 
Zespołu Szkół Specjalnych nr 23 oraz Zespołu Szkół Mechaniczno-Elektrycznych. 
  
Również 16 stycznia na cmentarzu Kule odbyła się uroczystość upamiętniająca 70. rocznicę 
zakończenia okupacji hitlerowskiej w Częstochowie. Podczas uroczystości przedstawiciele władz 
miasta i służb mundurowych złożyli kwiaty i zapalili znicze w miejscu spoczynku żołnierzy radzieckich 
poległych w Częstochowie w styczniu 1945 roku. 
  
19 stycznia mój zastępca Ryszard Stefaniak wziął udział w spotkaniu edukacyjnym w sali sesyjnej 
Urzędu Miasta, związanym z realizacją projektu „Częstochowianie podczas II wojny światowej”. 
Podczas spotkania uczestnicy wysłuchali wykładu pracownika IPN Sławomira Maślikowskiego oraz 
obejrzeli film „Ostatnia wojenna stolica”. Projekt służył przybliżeniu częstochowskiej młodzieży mniej 
znanych faktów dotyczących uczestnictwa mieszkańców miasta w działaniach wojennych. 

Szanowni Państwo! 

Cztery nieruchomości Skarbu Państwa w Częstochowie - w rejonie ulic Legionów i Kusięckiej - objęte 
Katowicką Specjalną Strefą Ekonomiczną zostały przez prezydenta przeznaczone do sprzedaży. 
Umożliwi to zarządowi strefy organizację kolejnych przetargów dla inwestorów. Przypomnijmy, że już 
pod koniec lutego KSSE ma wyłonić dwa podmioty, które otrzymają zezwolenie na prowadzenie 
działalności w strefie, na terenach wcześniej przygotowanych i przeznaczonych do sprzedaży. Te 
działki także położone są w dzielnicy Zawodzie-Dąbie, w rejonie ul. Legionów.  

Warto też przypomnieć, że jeszcze pod koniec czerwca 2014 r. zezwolenia na działalność w 
Katowickiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej w Częstochowie (na podstawie poprzednio 
obowiązujących zasad udzielania pomocy publicznej inwestorom) otrzymały dwie firmy już tam 
działające: TRW i Global Safety Textiles. Obie będą ponosić na posiadanych już przez siebie gruntach 
w strefie nakłady i zatrudniać nowych pracowników. TRW planuje m.in. rozwój działu elektroniki w 
częstochowskim Centrum Inżynieryjnym. Zatrudnienie ma tam znaleźć 50 inżynierów. 
Na terenach Specjalnej Strefy Ekonomicznej „Euro-Park” Mielec w rejonie ulicy Koksowej swoje 
programy inwestycyjne realizują w tym roku X-Kom i Retail Service. Ich rezultatem ma być ok. 200 
nowych miejsc pracy. Kolejne firmy składają listy intencyjne dotyczące działalności w częstochowskiej 
podstrefie „Euro-Parku”. Zarząd Mieleckiej Strefy może już wkrótce wydawać nowe zezwolenia, 
ponieważ pod koniec ubiegłego roku uprawomocniło się rozporządzenie Rządu RP w sprawie pomocy 
publicznej przedsiębiorcom działającym na terenach stref, uwzględniające nowe europejskie zasady 
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udzielania regionalnej pomocy inwestycyjnej w okresie od 1 lipca 2014 r. do końca 2020 r.  
Wysoka Rado! 
Zakład Gospodarki Mieszkaniowej TBS rozpoczął kampanię społeczną pod hasłem: „POWIEDZ STOP 
WANDALOM”. Jej celem jest uświadomienie, że malowanie na budynkach miejskich jest nielegalne i 
może być zagrożone nawet karą pozbawienia wolności. Kampania ma kształtować prawidłowe 
nawyki, postawy i reakcje, informować o konieczności zawiadamiania służb miejskich, w tym Straży 
Miejskiej i Policji w celu wykrycia i ukarania sprawców nielegalnych malowideł. Będzie także edukacja 
w szkołach. ZGM TBS wyznaczył nagrodę w wys. 1000 zł dla tych, którzy wskażą sprawców 
niszczenia murów budynków komunalnych i wspólnot mieszkaniowych administrowanych przez 
spółkę.  
         Szanowni Państwo! 
21 stycznia zaszły wewnętrzne zmiany w Urzędzie Miasta. Pani Wanda Kukla pełni obecnie obowiązki 
Dyrektora Generalnego Urzędu Miasta Częstochowy. Jednocześnie Piotr Gerasch został p.o. 
naczelnika Wydziału Mienia i Nadzoru Właścicielskiego UM. Powodem zmian jest potrzeba 
optymalizacji zarządzania w jednostkach organizacyjnych Urzędu Miasta.  

Wysoka Rado!  
W tym miesiącu ogłosiliśmy przetarg na dzierżawę gruntu z przeznaczeniem pod usytuowanie letniego 
ogródka na Placu Biegańskiego, który miałby funkcjonować przez najbliższe trzy lata - od 1 maja do 
30 września. Byłby to drugi letni ogródek w tym miejscu. Część działki (obok Ratusza) wydzierżawiono 
już w ubiegłym roku na trzy lata.  
Ogłoszony został także przetarg na sprzedaż nieruchomości położonej w Częstochowie przy ul. 
Rząsawskiej. To tereny po dawnej siedzibie Wyższej Szkoły Zarządzania.  

Szanowni Państwo! 

Rozpoczęliśmy niedawno kolejne remonty na częstochowskich drogach. W dalszym ciągu 
przebudowywana jest ul. Nadrzeczna. Zaczął się już drugi etap prac. W zeszłym tygodniu dla ruchu 
kołowego zamknięty został odcinek od skrzyżowania z ul. Mirowską do skrzyżowania z ul. 
Warszawską, na której rozpoczęły się prace.  

Ruszyła także rozbudowa mostu w ul. Mirowskiej nad rzeką Kucelinką. Inwestycja poprawi 
bezpieczeństwo i usprawni płynność ruchu w tym miejscu. Zmianie ulegnie szerokość całkowita 
obiektu ze względu na konieczność przeprowadzenia ciągu pieszo-rowerowego przez most, z 
zastosowaniem barier zabezpieczających ruch samochodowy, pieszy i rowerowy, opasek oraz 
normatywnych chodników.  
Do kolejnych etapów prac przystąpił też wykonawca przebudowy ulicy Warszawskiej. Liczymy na 
sprawność ekip, ale i niezłą pogodę, od której w sporej mierze zależy tempo robót i okres trwania 
utrudnień na poszczególnych odcinkach tej inwestycji.     

Wysoka Rado! 
22 stycznia mój zastępca Ryszard Stefaniak wspólnie z przedstawicielami służb mundurowych złożył 
kwiaty i zapalił znicze na grobach częstochowskich powstańców styczniowych na cmentarzu św. 
Rocha, w 152. rocznicę wybuchu Powstania.  
  
23 stycznia w sali sesyjnej Urzędu Miasta odbyło się szkolenie dla mieszkańców miasta, poświęcone 
tematyce ochrony danych osobowych.  Szkolenie zorganizowano w związku z obchodami 
Europejskiego Dnia Ochrony Danych Osobowych oraz realizacją V edycji Ogólnopolskiego Programu 
Edukacyjnego „Twoje dane – Twoja sprawa”. W spotkaniu uczestniczył mój zastępca Ryszard 
Stefaniak.  
  
27 stycznia Ryszard Stefaniak wziął udział w konferencji podsumowującej europejskie projekty 
Leonardo da Vinci, które realizował Zespół Szkół Samochodowo – Budowlanych w ostatnich dwóch 
latach.  
 
Tego samego dnia uczestniczyłem w spotkaniu członków Klubu Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów i 
Starostów Regionu Częstochowskiego. Wśród poruszanych tematów było m.in. omówienie procedury 
przygotowującej do realizacji projektów w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych na lata 
2014-2020; aktualne sprawy związane z realizacją projektu pn. "Budowa infrastruktury informatycznej 
dla Subregionu Północnego E-region częstochowski" oraz kwestia współdziałania gmin i powiatów 
subregionu północnego województwa śląskiego na rzecz rozwoju ekonomii społecznej. Klub przyjął 
także stanowisko w sprawie połączeń kolejowych, w tym związane z postulowanym już, także przez 
Radę Miasta Częstochowy, przywróceniem kursów Kolei Śląskich na trasie Częstochowa-Lubliniec. 
Ciesząc się z „nowego życia” dworca Stradom i znaczącej poprawy połączeń kolejowych z Krakowem, 
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Wrocławiem i Warszawą, nie możemy zapominać o tym lokalnym połączeniu, z którego 
zrezygnowano, a które jest społecznie istotne dla mieszkańców naszego subregionu. 

Dziękuję Państwu za uwagę!   

 

Ad. Pkt. 6  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił informację bieżącą Przewodniczącego 
Rady Miasta Częstochowy za okres od 15 stycznia  do 28 stycznia 2015 roku: 
 

16 stycznia w uroczystości związanej z wyzwoleniem Częstochowy spod okupacji niemieckiej. 
 
17 stycznia w spotkaniu noworocznym w Gminie Mstów. 
 
Tego samego dnia na zaproszenie Zarządu i Członków OSP Częstochowa – Błeszno w zebraniu 
sprawozdawczym. 
 
23 stycznia na zaproszenie Wójta Gminy Mykanów w spotkaniu noworocznym. 
 
W dnia 23 – 24 stycznia w XIX Międzynarodowej Konferencji Naukowo – Szkoleniowej Opieki 
Paliatywnej z Zespołów Hospicyjnych (A. Gawroński) 
 
24 stycznia na zaproszenie Towarzystwa Miłośników Lwowa i Kresów Południowo – Wschodnich w 
Częstochowie w spotkaniu Noworocznym 
 
25 stycznia na zaproszenie Księdza Rektora Akademii Polonijnej oraz kapeli góralskiej „Sami Swoi” w 
Wieczorze Kolęd i Góralskich Jasełek. 
 
Tego samego dnia w piłkarskim turnieju dla rocznika 2004 pn. „Exact Systems Raki Cup 2015” ( 
wspólnie z M. Marandą) 
 
Prośba o przekazywanie do sekretariatu Biura Rady zdjęć niezbędnych do wyrobienia 
legitymacji Radnego. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie  Przewodniczący w związku ze 
składaniem kwiatów przy obelisku na którym znajduje się sierp i młot chciałbym Pana zapytać w czyim 
imieniu Pan składał te kwiaty i czy nie uważa Pan za niestosowne w tym dniu, gdzie dzień wcześniej 
Rada Miasta przyjęła odpowiednie stanowisko, wsłuchiwać się w głos Rady, bo ja rozumiem  
składanie kwiatów na grobach żołnierzy, ale mamy tutaj obelisk, na którym znajduje się sierp i młot no 
i tutaj chcielibyśmy, żeby Pan reprezentował wszystkich Radnych, a tutaj to stanowisko miały taki 
wyraz, żeby właśnie w tym dniu akurat pod tym obeliskiem kwiatów nie składał. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski sprawa jest trudna, zresztą przypominam i dyskusja 
była bardzo trudna, zresztą nie chciałbym długiej wielowątkowej dyskusji powtarzać. To było tylko 
stanowisko przyjęte przy wstrzymujących się głosach moich i Klubu Radnych. Przypominam, że 
działamy w sytuacji, gdzie trwają prace legislacyjne, gdzie trwają prace nad projektem i autorstwa 
PiSu, mówię tutaj o klubie parlamentarnym i Platformy, gdzie cmentarze są w szczególny sposób 
traktowane, mówił o tym Pan Naczelnik szczegółowo. Pamiętam jaka jest rola Wojewody w tym 
wszystkim, który to stanowisko też dostał, zapewne będą realizowane te symbole niebawem znikną 
jeśli chodzi o młot i sierp, a póki co uważam, że zapewne jest część racji, że niestosowna była 
obecność moja tam, ale z innej strony niestosowna byłaby moja nieobecność, sprawa jest szczególnie 
trudna, to co mówiłem w wywiadach medialnych ja absolutnie nie byłem tam dla sierpa i młota, ja 
byłem tam pomimo sierpa i młota, ja tam byłem z innych powodów, których wątków nie będę rozwijał z 
szacunku, pamięci dla tych młodych ludzi, którzy tu polegli, również przy okazji według mnie należy 
szacunek tym przedstawicielom innych krajów, nie tylko Rosjanie tam leżą i chcielibyśmy, żeby nasi 
koledzy żołnierze w innych krajach byli traktowani z wzajemnym szacunkiem, a te relacje 
międzynarodowe nie są w naszej gestii, ale myślę, że też je należy uwzględnić.  
 
Ad pkt.7 
Pytania radnych. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przemysław Wrona Panie Prezydencie mam dwa pytania. Moje 
główne pytanie dotyczy, bo mamy pierwszą potwierdzoną ofertę edukacyjną i chciałbym się tutaj 
zwrócić z uprzejma prośbą i generalnie z  pytaniem odnośnie rozważenia utworzenia w Zespole Szkół 
Bolesława Prusa klas pro zawodowych. Wstępna oferta edukacyjna zakłada w tejże szkole, w zespole 
otwarcie po jednym oddziale w wybranym zawodzie, ale są również takie pewne pomięcia i myślę, że 
warto by było rozważyć te klasy  dwu-zadaniowe. Myślę, że taką ciekawą propozycją, ja sobie to 
wypisałem byłoby technik geodeta cała klasa, foto technik cała klasa. Jeśli chodzi o klasy dwu-
zadaniowe i połączenie elektroniki z technikiem mechatronikiem i mechanika z technikiem 
chłodnictwa. Ja tylko króciutko uzasadnię. Panie Prezydencie jeżeli chodzi o tą kwestię ta ilość 
uczniów w zawodzie elektronik z roku na rok się zwiększa i tutaj mamy obserwację, że w I klasie jest 
liczy 18 osób. Warto przypomnieć, że szkoła w tym zawodzie kształci od 30 lat jako jedyna w 
Częstochowie kształci elektroników, kładzie dobry nacisk na elektroniczne systemy zabezpieczeń 
również jako jedyni, co jest bardzo ważne i dlatego chciałem dokończyć. Co bardzo ważne szkoła ma 
podpisane listy intencyjne z zakładami pracy, które oferują im praktyki, szkolenia, zatrudnienie. Są to 
m.in. firma Stolze, Metal kim.  Firma Metal kin zadeklarowała  zatrudni 15 absolwentów tych właśnie 
technika mechanika i dlatego myślę, że warte jest rozważenie tej oferty, rozszerzenia o to poszerzenie 
i tą dwuzawodowość chociażby z tej racji właśnie szansy zatrudnienia, szkoła jest po listach 
intencyjnych  z takimi firmami jak Stolze, Metalkin, Huta Stali Częstochowa i TRW. Żeby już nie 
przedłużając ja tylko powiem, że są też gospodarzami tej ogólnopolskiej olimpiady elektrycznej i 
elektronicznej. Panie Prezydencie i bardzo proszę i zwracam się z takim pytaniem odnośnie 
możliwości utworzenia w Zespole Szkół Bolesława Prusa klas  dwuzawodowych.  
 Drugie pytanie chodzi mi o siatkarskiego Norwida. Zwrócę się w formie interpelacji. 
 
Radny Łukasz Wabnic Panie Prezydencie ja się chciałem dowiedzieć dlaczego mimo, że schronisko 
było drugie w głosowaniu  w ramach budżetu partycypacyjnego nie zostanie zrealizowane, a projekty, 
które zajęły III i IV miejsce będą o tą odpowiedź prosiłbym na piśmie.  
 Druga sprawa, czy nie uważa Pan Panie Prezydencie, że skoro tak duża liczba mieszkańców 
głosowała  na to schronisko to warto by było w tym roku  budżetowym się tym zająć.  
 Kolejna sprawa Panie Prezydencie to jest Klub Skra ubiega się o teren przy boisku i chciałbym 
się dowiedzieć na jakim etapie jest proces przekazywania tego terenu.  
 Trzecia sprawa to bardzo gorąco bym prosił Panie Prezydencie o naprawę ubytku w drodze 
przy ulicy Bienia. To jest bardzo często uczęszczana droga i wydaje mi się, że wielce zasadnym 
byłoby naprawienie tego ubytku. I jeszcze jedna taka sprawa skoro mamy Panie Przewodniczący ten 
czas no to proszę, żeby było to realizowane. Dziękuję. 
 
Radna Małgorzata Iżyńska moje pytanie dotyczy Nocy Kulturalnej i jak gdyby tutaj w dwóch osobach 
zapytam jako Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury, ale również jako osoba bardzo silnie związana ze 
środowiskiem i muzycznym, artystycznym wszelakiego typu i po doniesieniach też prasowych, no bo 
stąd ci ludzie  dowiadują się, że środki na Kulturalną Noc to jest tylko chyba ok. 15 tys zł. Mam pytanie 
jak miasto zamierza jednak dofinansować to wydarzenie jeżeli  miałoby się odbyć, bo w tak okrojonych 
środkach trudno zaproponować coś ciekawego co by przyciągnęło i zachwyciło mieszkańców, którzy 
są cały czas głodni czegoś nowego jeśli chodzi proponowaną kulturę. Dziękuję. 
 
Radny Artur Sokołowski Panie Prezydencie rozumiem, że w poprzedniej serii pytań pożartowaliśmy, 
teraz będzie poważnie, a nawet powiedziałbym  śmiertelnie poważanie. Byliśmy tu świadkami 
wzruszającej uroczystości wręczenia takich pamiątkowych statuetek i dyplomów dla dwóch Panów dla 
Pana Wojtka i Pana Bartka, którzy dokonali czegoś nadludzkiego – uratowali czwórkę dzieci z 
płonącego budynku przy ul. Bardowskiego 21a. Ten budynek jest budynkiem komunalnym należy do 
gminy miasto Częstochowa. W poprzedniej kadencji Pani Radna Prawa i Sprawiedliwość pani Beata 
Kocik, a także były Radny Pan Marcin Biernat  z Platformy Obywatelskiej zwracali się  do Pana  
Prezydenta z interpelacjami i pytaniami w sprawie stanu tego budynku i ostrzegali Pana Prezydenta i 
miejskie służby, że może dojść tam do tragedii, może dojść do sytuacji właśnie takiej do jakiej omal nie 
doszło. Ja mam w związku z tym dwa pytania.  
 Pierwsze pytanie co miejskie służby od tamtej interpelacji do tej tragedii zrobiły. Ja byłem na 
miejscu tragedii już chwilę po tym jak się to wydarzyło i myślę, że to naprawdę wielkie szczęście, że 
tak się skończyło jak się skończyło, więc pytanie co zrobiły miejskie służby i czy zrobiły wszystko co 
mogły zrobić.  
 I drugie pytanie czy przewiduje Pan Prezydent wspólnie z osobami z miejskich służb 
odpowiedzialnymi za to  realizowanie zagadnień z tego zakresu jakąś dodatkową nagrodę dla tych 
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Panów dla Pana Wojtka i Pana Bartka już tak osobiście od siebie  i od szefów miejskich służb, bo ja 
myślę, że oni nie tylko uratowali czwórkę dzieci, ale być może jeszcze uratowali komuś skórę w 
znaczeniu przenośnym w tym wypadku, więc sugerowałbym w tym wypadku jakąś zrzutkę na jakiegoś 
laptopa. Dziękuję. 
 
Radny Konrad Głębocki Panie Prezydencie ja mam pytanie  dlaczego dzisiaj zaskoczyli nas 
drogowcy. Dlaczego po niewielkich opadach śniegu, miasto poza ścisłym centrum zostało 
sparaliżowane. Mówię tutaj np. o ul. Wręczyckiej, Michałowskiego, Alei Wyzwolenia. Godz. 8.20 mniej 
więcej setki samochodów poruszających się 10 km/h. W czym tkwi problem. Trzy pytania z tym 
związane. Czy w braku odpowiedniego nadzoru ze strony Prezydenta Miasta, czy niewłaściwym 
zarządzeniu Miejskim Zarządem Dróg i Transportu czy w  jednym i drugim, czy też zawaliło 
przedsiębiorstwo, które jest odpowiedzialne za utrzymanie zimowe dróg. 
 
Radny Jerzy Nowakowski Panie Prezydencie, Wysoka Rado. Trwa  remont ul. Nadrzecznej dotyczy 
to również łącznika z ul. Nadrzeczną, a ul. Warszawską, na wysokości ul. Krótkiej i tam mieszkańcy 
przed blokiem do tej pory parkowali samochodowy oczywiście w sposób taki chaotyczny, wyjeżdżona 
trawa, obecnie projekt budowlany nie przewiduje ścieżki parkingowej, nie przewiduje miejsc 
parkingowych. Czy była jakiekolwiek konsultacje społeczne, rozmowa z Radą Dzielnicy na ten temat, 
bo mieszkańcy bardzo by chcieli w sposób cywilizowany parkować  samochody przed swoim blokiem.  
 Drugie pytanie, jakimi kryteriami kierował się zespół opiniujący wnioski Radnych do projektu 
budżetu odpisując wielokrotnie – wniosek nie spełnia wymogów formalnych. Ja przytoczę tutaj swoje 
wnioski, gdzie takich pism mam. Poprawnie podany dział, poprawnie podany rozdział, chodzi o źródło 
pokrycia. Natomiast zmieniona jest jedna dosłownie wyraz nie inwestycja oświetleniowa, a instalacja 
oświetleniowa. Wszyscy wiedzą o co chodzi, przecież nie sądzę, żeby zespół, który weryfikował te 
wnioski myślał, że ktoś się pomylił. Jest wszystko podane, odpowiedź jest – nie spełnia wymogów, 
wniosek jest odrzucony. Ja uważam, że to jest brak dobrej woli i należy więcej zrozumienia wykonać  
mieć dla pracy Radnych, ponieważ to my jesteśmy jak gdyby pierwszymi takimi, którzy Państwu 
doradzamy, wskazujemy zadania, które należy zrobić, żeby poprawić życie w mieście. Natomiast 
odrzucanie wniosków z przyczyn formalnych, jeśli ktoś pomylił szyk zdania jest wielu Radnych, którzy 
napisali program przebudowy i remontu ulic zamiast budowy i przebudowy. W związku z tym jakimi 
kryteriami, czy nie zacierano ręce _ a mam, złapaliśmy go, zmienił literówkę, możemy wniosek 
odwalić. Dziękuję. 
 
Radna Monika Pohorecka moje pytanie zadał już Pan Przemysław Wrona, ale ja tylko w ramach 
uzupełnienia pytam i uzupełnię  pytanie Panie Prezydencie dlaczego po raz kolejny odbiera się 
zespołowi im. Bolesława Prusa w Częstochowie  możliwość kształcenia zawodowego. Jest to jedyna 
szkołą zawodowa na Rakowie. W ubiegłym roku odebrano możliwość nauczania w zawodzie technik 
informatyk. Informowano wówczas dyrekcję i argumentowano, że nauka tego zawodu będzie 
realizowana wyłącznie przez Techniczne Zakłady Naukowe, w tym roku władze zmieniły zdanie i 
zawód ten trafił do Zespołu Szkół Żeromskiego. Ma to istotne znaczenie przy ostatniej dyskusji, która 
toczyła się na sesji Rady Miasta w kontekście likwidacji liceów ogólnokształcących.  
 I drugie pytanie Panie Prezydencie – dlaczego cyklicznie odmawia się montażu ekranu 
dźwiękochłonnego przy ul. Wojska Polskiego 114 na wysokości centrum handlowego Jagiellończycy. 
Duże natężenie ruchu wielokrotnie przekracza dopuszczalne normy. Chcę zaznaczyć, że od wielu lat 
mieszkańcy bloku, zespół zarządców nieruchomościami i wspólnota mieszkaniowa  wielokrotnie 
interweniowała u Pana Prezydenta i prosili o wsparcie w tej sprawie. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja mam 4 pytania. 
Pierwsze pytanie posłużę się zdjęciami (pokaz zdjęć). W miesiącu grudniu została zakończona 
inwestycja budowa ul. Solnej. Pięknie wylany asfalt 2 km, piękne pobocze, ale brakło 180 m i moje 
pytanie jaka była przyczyna by nie dokończyć całej tej drogi, jaka jest szansa, żeby dokończyć te 180 
m w tym roku jeszcze.  
 Drugie pytanie – w kwietniu 2014 w szkole podstawowej 48 i gimnazjum 2 przeprowadzono 
pilotażowy program stop nadwadze. Program zawierał elementy dydaktyki i ustalenie diety, a także 
poradnictwo dotyczące zakresu aktywności fizycznej, a polegał na konsultacjach on line. Miesięczne 
koszty to ok. 600 zł dla szkoły. Pytam  ilu uczniów uczestniczyło w takim programie, jak zmierzono 
efekty programu, czy były jakieś ankiety, ważono, mierzono dzieci. Jaki procent dzieci ukończyło 
program względem liczby wszystkich dzieci w szkole. Czy jest pomysł, aby wprowadzić taki program 
do innych szkół i jakie będę ewentualne korzyści z tego programu.  
 Pytanie trzecie. W ostatnich tygodniach ukazał się ogólnopolski ranking szkół 
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ponadgimnazjalnych wydawnictw pedagogicznych „Perspektywy”. Z przykrością muszę stwierdzić, że 
w pierwszej setce nie było szkół z naszego miasta, najlepsze miejsce 149 zajęło IV Liceum im. 
Sienkiewicz, Traugutt był 266. jeszcze gorzej wygląda ranking techników – TZN zajął 158 miejsce. Jak 
Pan ocenia ten ranking i jakie są dalsze perspektywy.  
 Czwarte pytanie  dlaczego odmawia się umożliwienia poważnej firmie o ugruntowanej pozycji 
na rynku obrabiarek CNC, tutaj Pana Przewodniczącego Wrony uzupełnienie tego pytania, współpracy 
z Zespołem Szkół im. Bolesława Prusa w Częstochowie. W kwietniu zeszłego roku firma ta podpisała 
list intencyjny z dyrektorem szkoły w ramach, której firma prosi o wykształcenie 15 uczniów w 
zawodzie technik mechanik i co następuje – zamyka się oddział. 
 
Radny Piotr Strach pierwsze pytanie dotyczące Domu Księcia. Na poprzedniej sesji Rady Miasta 
zadałem pytanie Panu Prezydentowi jakie są dalsze plany tego straszącego centrum miasta budynku. 
Problemy związane z jego utrzymaniem nie dostałem odpowiedzi ani ustnej na sesji ani pisemnej. 
Powtarzam teraz, proszę już na piśmie odpowiedź.  
 Drugie pytanie dotyczące korytarza północnego. Zamontowano ostatnio wagę, część wagi do 
obliczenia masy pojazdów, z moich informacji wynika, że ona waży tylko  jeden pas ruchu,a  drugim 
można przejeżdżać nie zważonym  i moje pytanie  jest czy to jest prawda czy faktycznie tylko jedne 
pas jest ważony czy moje informacje są błędne.  
 I trzecie moje pytanie dotyczy przejścia podziemnego pod Aleją Wyzwolenia, doszły mnie też 
informacje, że są tam bardzo duże uszkodzenia konstrukcyjne tego przejścia podziemnego, wiec moje 
pytanie brzmi czy grozi nam tam rzeczywiście katastrofa i czy fakt uszkodzenia tego przejścia 
podziemnego nie jest przypadkiem spowodowanym dopuszczeniem ruchu ciężkiego przez Pana 
Prezydenta, praktycznie  przez 1,5 roku jeździły tam tiry o dowolnej masie, bo kontroli masy tam wtedy 
nie dokonywano, więc czy uszkodzenie tego przejścia podziemnego nie jest spowodowane tą decyzją 
Pana Prezydenta. Dziękuję. 
 
Radny Jacek Krawczyk Panie Prezydencie mam dwa pytanie. Pierwsze będzie dotyczyło kwestii 
dotyczącej firmy realizującej budowę hotelu czterogwiazdkowego przy Campingu Oleńka i chciałbym 
wiedzieć czy firma reguluje należności wobec miasta i czy jesteśmy, że tak powiem o realizację tej 
inwestycji. Przypominam, że spory kredyt zaufania daliśmy inwestorowi, liczby, że zadanie zostanie 
ukończone i wywiąże się ze swoich warunków. Pytam o to, ale złożę też oficjalnie interpelacje.  
 Drugie moje pytanie dotoczy ul. Sobieskiego przed Urzędem Wojewódzkim. Na poprzedniej 
sesji Pan Radny Banaś pytał już o tę kwestie, interweniował w sprawie uporządkowania trochę kwestii 
parkingowych cały ten teren został uporządkowany, przebudowany natomiast ja nawet dzisiaj jadąc od 
strony Sobieskiego wjeżdżając w Śląską widziałem, że samochody rozjeżdżają tam trawniki, parkują 
poza wyznaczonymi miejscami, sytuacja się powtarza, szczególnie na wysokości kiosku, który jest na 
wysokości Sobieskiego przy przychodni Matki i Dziecka. Tak więc bardzo bym prosił, żeby ta kwestia 
drogowa została już uporządkowana, bo chyba jest to jakiś brakujący element w tym momencie, żeby 
zakończyć to zadanie. Oczywiście przypominam również o wiatach przystankowych, które są 
potrzebne do zagospodarowania przy tym terenie, ponieważ jest tam spore natężenie ruchu 
pasażerskiego, a nie ma wiat. Składałem w tej kwestii interpelację, ale również przypominam, żeby te 
kwestię uporządkować. Dziękuję. 
 
Radny Krzysztof Janus Wysoka Rado, Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący na ostatniej sesji 
mówiłem o bankach. Przechodząc koło Setki, która upadła to jest sklep na placu Biegańskiego, były, 
gdzie był Lewiatan i od kilkudziesięciu lat to był sklep spożywczy zobaczyłem tabliczkę do wynajęcia. 
Zadzwoniłem. Właściciele, Urząd Miasta 2 lutego ma być ogłoszona licytacja.  W tej chwili każdy może 
składać oferty. Zapytałem czy mogę złożyć ofertę na oddział banku. Tak, nie ma żadnych ograniczeń 
czyli może być i bank, i sieć komórkowa, i apteka, wszystko. Zapytałem jeszcze raz – naprawdę może 
być bank? Proszę Pana nie ma żadnych ograniczeń. 180 m lokal, ponad 6 m piwnicę, cena 
wywoławcza 30 zł, wadium 1500 zł. Państwo dostali odpowiedź Pana Prezydenta, którą ja dostałem. 
Proszę zatem o odpowiedź na piśmie:  w których lokalach w Alejach Najświętszej Maryi Panny patrząc 
od kościoła Zygmunta aż do Jasnej Góry miasto ma wpływ na wynajęcie lokalu pod bank, aptekę, sieć 
komórkową i czy w tym Lewiatanie, który był też będzie coś takiego. 
  Drugie pytanie. Na ostatniej sesji też zadałem pytanie o tabliczkę. Stając w Alei Wolności i 
patrząc na dworzec, nie ma napisu dworzec kolejowy, nie ma napisu Częstochowa Główna, jest napis 
rentgen zębów. Dostałem odpowiedź od Pana Prezydenta, gdzie przedstawił mi kilkanaście zdjęć z 
tabliczkami na Placu Daszyńskiego, koło Urzędu Stanu Cywilnego z małą tabliczką, gdzie jest 
dworzec kolejowy. Ja się dalej pytam, gdzie jest dworzec kolejowy, jest rentgen zębów, czy Pan tego 
nie rozumie, że obcokrajowiec, czy ktoś z innego miasta jak stoi na Alei Wolności to widzi rentgen 
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zębów? Wielu ludzi nie wie, że tam jest dworzec kolejowy Częstochowa Główna. Proszę popatrzeć jak 
to jest zrobione w innych miastach, proszę popatrzeć na dworzec Częstochowa Stradom.  
 Trzecie pytanie. Poważny biznesmen z Krakowa przyjechał, umówił się ze mną w Alei 
Najświętszej Maryi Panny, zaparkował na Placu Daszyńskiego, pytam się go przez telefon gdzie jest – 
tu gdzie jest przewrócony krzyż, aha to proszę jechać dalej. No dalej jest znak zakazu ruchu. Mówię to 
proszę Pana proszę sobie, 5 – 10 min stanąć przy tym znaku zakazu ruchu i poczekać i zobaczy Pan 
ile osób pojedzie, a ile skręci. No, ale ja zapłacę mandat. To ja powiedziałem – to ja zapłacę ten 
mandat jak Pana zatrzymają. Kto ten znak przestrzega? Kto  go postawił? Po co to jest?  W tej chwili 
ulica jest w remoncie, przejechać przez miasto nie można. Czy ten znak jest potrzebny, bo i tak 
wszyscy jeżdżą.   
 Czwarte pytanie. Pan Radny Strach pytał o Dom Księcia.  Panowie Prezydenci tam jest szkoła 
baletowa, ognisko baletowe, tam są inne instytucje i ja pytam o bezpieczeństwo. Czy tam  są 
wszystkie normy bezpieczeństwa zachowane? Bo tynk odpada, dzieci przechodzą i czy kiedy miasto 
przewiduje remont Domu Księcia. To kiedyś była wizytówka Częstochowy, a dzisiaj ten budynek 
rzeczywiście starszy. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski informują Pana Radnego Stracha, że odpowiedzi są 
w Biurze Rady, po prostu Pan powinien po nie iść i pokwitować odbiór. 
 
Radny Zbigniew Mizgalski Panie Prezydencie ja zanim zadam właściwe pytanie dwa  zdania 
wprowadzenia. W budżecie, we wnioskach do budżetu na 2014 r. Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej został ul. Poniatowskiego. W uwagach, które zostały naniesione przez Pana 
Prezydenta: zadanie posiada projekt i ważne pozwolenie na budowę na 2015 r. Ja dałem wniosek od 
budżetu odnośnie ul. Poniatowskiego, dał również mój Klub radnych Mieszkańców Częstochowy i 
Radny Pan Konrad Głębocki. Otrzymaliśmy wszyscy jednakową, identyczna odpowiedź, że ulica 
Poniatowskiego nie ma projektu, nie ma żadnej dokumentacji w związku z powyższym nie być 
wstawiona do budżetu, bo nie zostanie złożona. Czy Pan Prezydent w związku z informacją, którą w 
tej chwili otrzymał właściwą zmienił swoją  decyzję, czy podejmie jakąkolwiek inną decyzję. Wszystkie 
Pana Prezydenta warunki są spełnione. Podobnie z ul. Hetmańską Panie Prezydencie. Też ma gotowy 
projekt, a Radni zarówno Radni jak i Pan Prezydent zostaliśmy wprowadzeni w błąd. Dlaczego? 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda pytanie nr 1 Panie Prezydencie na jakim etapie 
formalno - prawnym jest inwestycja w Alei Najświętszej Maryi Panny nr 49.  
 Pytanie nr 2. pojawiła się możliwość zorganizowania w Częstochowie Ligii Światowej w 
siatkówce mężczyzn. To jest wydarzenie, którego rangi nie muszę  żadnemu z Państwu przybliżać. 
Jest możliwość, że tę imprezę moglibyśmy zorganizować tu w Częstochowie, nie w Katowicach, nie w 
Łodzi w tym roku, za relatywnie niewielkie pieniądze w porównaniu z zyskami jaki moglibyśmy mieć 
mówiąc kolokwialnie w ramach promocji tego wydarzenia specjaliści od marketingu sportowego 
wyliczyli, że to wydarzenie w Częstochowie mogłoby się zwrócić na poziomie  1 mln do 1,5 mln zł. 
Pytanie czy Pan Prezydent zna temat mówić krótko i czy widzi możliwość zainteresowania się tym 
tematem.  
 I pytanie nr 3. Pojawiał się również możliwość Panie Prezydencie zorganizowania w 
Częstochowie Ligii mistrzów na żużlu. Tutaj sytuacja jest podobna tzn. z tego co wiem miałaby 
kosztować miasto, nie oceniam czy to jest dużo czy mało. ok. 100 tys. zł. Natomiast według tych 
wyliczeń specjalistów od marketingu sportowego  zwrot promocyjny byłby na poziomie 300 – 4900 tys. 
zł. Czy widzi Pan możliwość pochylenia się nad tą sprawą i rozważenia możliwości zorganizowania 
tych imprez  w mieście. Dziękuję. 
 
Radny Łukasz Banaś Panie Prezydencie mam dwa pytania. Pierwsze to chciałem podziękować za 
interpelację w sprawie parkowania na miejscach dla inwalidów przed Urzędem. Tam podano mi dwa 
numery samochodów, które faktycznie posiadają takie uprawnienia. Oprócz tych dwóch jest jeszcze 
jedne, który takie uprawnienia posiada, natomiast ja to sprawdziłem, są jeszcze inne, które takich 
uprawnień nie posiadają i prosiłbym o pilne potraktowanie tej sprawy.  
 Drugie moje pytanie dotyczy w związku z tym, że jest jeszcze remontowany most na rzece 
Kucelince i objazd jest wyznaczony przez ul. Złotą. Ta ulica jest złym stanie, a w autopoprawce jak i w 
tych wnioskach nie ma decyzji, że chociaż plany będą tej ulicy robione. Przepraszam, w takim razie to 
pytanie wycofuję., bo widocznie przeoczyłem. Natomiast jeszcze jedną kwestię, która chciałem 
poruszyć to to, że Panie Radny  płacenie mandatu za kogoś o ile wiem jest przestępstwem. 
 
Radny Ryszard Szczuka Panie Prezydencie ja jeszcze tutaj nawiążę do pytania Pana 
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Przewodniczącego Marandy odnośnie zorganizowania Ligii Mistrzów. Ja wiem, że ta oferta miała 
wpłynąć do miasta i prawdopodobnie być może wpłynęła dzisiaj także szczegóły dopiero miasto 
ewentualnie mogłoby mieć dzisiaj na ten temat. Rozumiem, że po zapoznaniu się z ofertą Pan 
Prezydent decyzje podejmie i jeżeli tutaj Pan Przewodniczący Maranda o tym mówi to rozumiem, że 
przychylność Radnych w tym zakresie byłoby wyasygnowania pewnej kwoty na realizację tego 
przedsięwzięcia. To jest pytanie pierwsze.  
 Pytanie drugie. Panie Prezydencie czy miasto nasze posiada wiedzę, a jeżeli tak to prosiłbym 
o przekazanie na tej wiedzy ile zakładów przemysłowych będących własnością skarbu państwa, bądź 
spółdzielczych zostało zlikwidowanych od 89 roku, ile w w związku z  tym osób zostało mówiąc 
kolokwialnie wypędzonych na bezrobocie w związku z takimi działaniami. Chodzi mi o zakłady, które 
zostały zlikwidowane, sprzedane na przestrzeni tych ostatnich lat i czy państwo nasze w jakiś sposób 
zainteresowało się ludźmi, którzy zostali na bruku tak jak interesuje się likwidacją kopalń i pomocą dla 
górników. Czy po prostu poza górnikami całe społeczeństwo, które jest na bezrobociu czy zostało 
wprowadzone bezrobocie zostało zostawione same sobie. Także bardzo bym prosił o przygotowanie 
informacji i będziemy wiedzieli w końcu co miasto straciło przez te 25 lat. To jest drugie pytanie.  
 Trzecie pytanie. Czy miasto przy ogłaszaniu przetargów w trybie ustawy o zamówieniach 
publicznych ma zamiar wprowadzić do specyfikacji istotnych warunkach zamówienia punktacji za to, 
że firmy wygrywające przetarg będą mieli zatrudnionych pracowników na stałą umowę o pracę. Jest to 
nowość, ponieważ zmieniły się przepisy odnośnie właśnie wyboru oferentów i już niektóre samorządy 
tego typu zapisy zapisy wprowadziły, że są punkty dla firm, które mają zatrudnionych pracowników na 
stałą umowę o pracę. Ostatni taki głośny precedens, że in post przegrał z pocztą, bo poczta wygrała 
przetarg na obsługę pewnych niektórych samorządów właśnie na podstawie tego, że mają 
pracowników zatrudnionych na umowę o pracę.  
 I ostatnie pytanie. Czy przewiduje miasto przy rozbudowie monitoringu czy przewiduje miasto 
zwiększenie ilości miejsc monitorowanych w dzielnicy Tysiąclecie. Dziękuję. 
 
Radna Krystyna Stefańska moje pytanie dotyczy ulicy Krańcowej w dzielnicy Mirów. Proszę o 
informację dlaczego ulica Krańcowa od lat będąca drogą dwukierunkową w ostatnim czasie stała się 
droga jednokierunkową. Kto i kiedy podjął taką decyzję? Czy tego typu decyzje nie wymagają 
konsultacji z mieszkańcami.  
 Następne pytanie związane z tą drogą. Kto wcześniej umieszczał na tej drodze następujące 
znaki: droga wewnętrzna, zakaz wjazdu, droga prywatna, wjazd tylko za zgodą administratora. 
Dlaczego nie było żadnej reakcji Miejskiego Zarządu Dróg i Transportu na tę sytuację chociaż było to 
zgłaszane przez mieszkańców wielokrotnie. Powodem takiej decyzji na pewno nie może być 
szerokość tej drogi ze względu na to, że w Mirowie jest wiele dróg o tej samej szerokości i funkcjonują 
jako drogi dwukierunkowe np. ul. Hektarowa i teraz mieszkańcy nalegają, by przywrócić tą drogę jako 
drogę dwukierunkową. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Anna Majer Panie Prezydencie ja mam jedno krótkie pytanie. Chciałabym zapytać z jakiego 
źródła albo w ramach jakiego projektu udało się by się sfinansować bezpłatne, regularne badania 
mammograficzne dla kobiet do 30 roku życia. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Jolanta Urbańska Częstochowa brała udział w projekcie pt. „Mam zawód mam pracę w 
regionie”. Chciałam zapytać, że jednym z działań w projekcie było stworzenie programu rozwoju 
zawodowego i gdzie można się zapoznać z takowym projektem działań na lata 2013-2016. Dziękuję. 
 
Radny Konrad Głębocki ja mam pytanie Panie Prezydencie czy pamięta Pan taką Radę Dzielnicy 
Stradom, ona mogła być najdalej 2 lata temu, myślę, że kolo 1-1,5 roku temu kiedy alarmowałem i to 
byliśmy oboje i to przy dużej grupie mieszkańców w tym spotkaniu, alarmowałem, że nie wykonanie 
ulicy Poniatowskiego w związku z tym, że pozwolenie na budowę utraci swoją ważność jest czymś 
niedobrym i Pan Prezydent wtedy powiedział, że tak na dobrą sprawę nic się nie stanie z tego co 
pamiętam, nic się nie stanie, ponieważ można ten projekt w przyszłości jeśli będą środki aktualizować 
i rzucił Pan Prezydent kwotę 10 tys. zł. Ja potem po jakimś czasie dodzwoniłem do Miejskiego 
Zarządu Dróg pytając o inną kwestię, pytałem ile kosztuje aktualizacja takiej drogi mniej więcej o tej 
długości powiedziano mi 40 tys. dlaczego Panie Prezydencie teraz w autopoprawce w odpowiedzi na 
wnioski Radnych jest kwota 80 tys. zł? 
 
Radny Krzysztof Świerczyński pytanie pierwsze dotyczy trochę przebudowy ul. Warszawskiej, a 
trochę innych rzeczy. Mianowicie w naszym mieście jest wiele miejsc, gdzie mamy trochę zaniedbaną 
ulice z cegły klinkierowej, natomiast podczas przebudowy ul. Warszawskiej z relacji mieszkańców 
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wynika, że tam są odzyskiwane czy produktem ubocznym tej przebudowy są duże ilości tej cegły 
klinkierowej i w związku z tym moje pytane – co dzieje się z tą cegłą? Czy jest ona w jakiś sposób 
traktowana jako potencjalny materiał, który można wykorzystać czy jest traktowana jako odpad, a 
jeżeli tak to co się z nią dzieje.  
 Drugie moje pytanie dotyczy planowej inwestycji pn. budowa parku wodnego. Ponieważ 
niedawno w swojej interpelacji zapytałem o szczegóły tej planowanej inwestycji i ku mojemu 
zaskoczeniu otrzymałem odpowiedź, że miasto dopiero po uchwaleniu budżetu w roku 2015 rozpatrzy 
zlecenie koncepcji tej inwestycji, a na chwilę obecną prace nie są na tyle zaawansowane, żebyśmy 
mogli przedstawić szczegółowe informacje dotyczące gabarytów oraz rozmieszczenia poszczególnych 
obiektów kompleksu. Także MZDiT nie może obecnie udzielić wiążącej odpowiedzi dotyczącej układu 
drogowego obsługującego park. W związku z tym moje pytanie czy nie poszliśmy trochę za daleko 
wpisując tak duże kwoty czy to w budżecie czy to w WPFie na to zadanie, czy trochę się nie 
pospieszyliśmy czy nie powinniśmy raczej zbadać tego, czy to jest realne czy to jest możliwe. 
Podkreślam, że nie jestem przeciwnikiem budowy parku wodnego, natomiast mam wątpliwości co do 
tego czy miasto powinno być w tej sytuacji inwestorem i finansować tą budowę.  
 Trzecie pytanie dotyczy naprawy fragmentu kilkunastu metrów chodnika przy ul. Botanicznej. 
Do tego pytania sprowokowała mnie analiza poprawek zgłaszanych przez Radnych w ubiegłym roku. 
Ponieważ wśród moich poprawek przy jednej dotyczącej na bardzo niewielką kwotę, na kwotę 2 tys. zł 
znalazł się komentarz, że zadanie będzie realizowane w ramach bieżącego utrzymania dróg w roku 
2014. Natomiast kilkanaście metrów chodnika zniszczone przez korzenie drzew do tej nie jest 
naprawiony, no i moje pytanie jest proste – dlaczego ten fragment chodnika nie został naprawiony? 
Być może jest to bardzo mała rzecz, drobna, dla wielu osób nieistotna, ale wydaje mi się, że takie 
zaufanie do władzy buduje się od dotrzymywanie słowa w takich drobnych sprawach. Więc pytanie 
dlaczego ten remont nie został wykonany, kiedy to ewentualnie zostanie zrobione.  
 I ostatnie moje pytanie dotyczy też w pewnym sensie podobnej sprawy, mianowicie chodzi o 
przebudowę Placu Orląt Lwowskich. Pamiętamy, że jeszcze nie w poprzedniej, jeszcze poprzedniej 
kadencji Pan Radny śp. Wacław Baczyński walczył o tę inwestycję, zgodnie z planami i z 
zapowiedziami twardymi, zapowiedziami swego czasu miasta ta inwestycja miała być zakończona w 
2012 do tej pory wykonano tylko jej część. Natomiast w obecnym budżecie ani w WPFie nie ma śladu 
dokończenia tej inwestycji i w związku z tym moje pytanie – jakie są zamiary miasta względem 
kontynuacji przebudowy Placu Orląt Lwowskich. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo bardzo wiele z tych 
pytań, które zostały dzisiaj wygłoszone to są czyste interpelacje i proponowałbym, żeby w tym trybie 
zwracać się, bo jeżeli i pytanie i odpowiedź jest skomplikowana no to nie jesteśmy w stanie ad hoc 
odpowiadać na wiele z tych zgłoszonych kwestii szczególnie jeżeli oczekujecie wyliczeń, informacji o 
terminach, o szczegółach umów i jeszcze innych sprawach, które są z tym związane, ale to tutaj 
rozumiem, że na miarę możliwości w trybie pisemnym spróbujemy odpowiedzieć. A teraz kilka z tych 
tematów, które mogą zostać jakby poruszone w takim trybie pytania i odpowiedzi.  
 Zanim odpowiem na sprawę dotyczącą technikum Prusa to chciałbym, żebyście Państwo 
wiedzieli o jednej sytuacji. Dzisiaj większość dyrektorów różnych placówek oświatowych planując 
swoją siatkę godzin chcą być fajni dla zatrudnionych nauczycieli, zgłaszają niejednokrotnie wiele 
więcej kierunków i klas niż rzeczywiście zdają sobie sprawę z tego, że przyjdzie dzieciaków, że taki 
będzie nabór i zapotrzebowanie i to jest fakt, który jest sprawdzalny, mierzalny, wystarczy spojrzeć w 
ilu szkołach na ile kierunków zgłoszonych wcześniej nie ma naboru, w sensie, że nie zgłaszają się 
dzieci do tych klas. Dlatego decyzje Urzędu Miasta są oczywiście poprzedzone całą procedurą, 
konsultacja z Powiatową Radą Zatrudnienia itd., itd. z tymi różnymi gronami, które kształtują edukację 
w Częstochowie, pozwalające na otrawcie różnych kierunków i w różnych placówkach tak, żeby to 
realne, a nie koniecznie opierało się na chęciach, a nie możliwościach poszczególnych placówek. Nie 
trzeba mnie przekonywać do tego, że szkoła Prusa to dobra szkoła, tym bardziej Panie 
Przewodniczący Wrona tym bardziej, że sam ją kończyłem, w związku z tym bardziej ten Pana 
wniosek dotyczący tego, żeby przyjrzeć się sprawie jest dla mnie zasadny. Już pomijając inne sprawy 
będę chciał uzyskać informacje czy tam w tym zakresie w tej szkole wszystko co powinno być 
zrobione, żeby sprawdzić jakie kierunki powinny być otwarte  zostało zrobione także dziękuję za 
zwrócenie uwagi.  
 Schronisko dla zwierząt dostanie dodatkowych 100 tys. do już tych pieniędzy, które dla ich 
budżetu były przeznaczone czyli 50 tys. zł czyli w sumie na ten cel chcemy przeznaczyć w związku z 
projektem budżetu i autopoprawki do tego projektu budżetu 150 tys. i to ma zapewnić takie bieżące 
potrzeby, ale też i bieżące rozwojowe potrzeby czyli przygotowanie m.in. projektów, aktualizacji 
projektu, rozbudowy tego schroniska, bo ten projekt, który był sprzed lat okazuje się, że może był on i 
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fajny, ale użytecznie dla tych użytkowników przyszłych niekoniecznie najbardziej szczęśliwy dlatego 
stąd też te nasze dodatkowe środki i pieniądze na schronisko dla zwierząt.  
 Ktoś z Państwa pytał o współpracę, o działania miasta w zakresie ppż, powiem tak – wspólnie 
ze strażą pożarną, z zakładem gospodarki mieszkaniowej, zresztą wspieranie tez dobrym słowem 
szefa całej straży pożarnej w kraju generała Leśniakiewicza zrealizuje w mieście Częstochowie taki 
program montażu czujek czadu i dymu, w tych lokalach i miejscach, które są szczególnie zagrożone i 
już zostało zamontowanych 2 tys. czujek czadu i dymu i w związku z tym, że był aż tak dobry 
oddźwięk i taka duża chęć w realizacji tego programu to kolejnych 500 jest właśnie montowanych i 
chcemy, żeby bezpieczeństwo naszych mieszkańców, którzy są pod nasza opieką było na należytym 
poziomie. O tym, w których lokalach zamontować decydują specjaliści m.in. z państwowej straży 
pożarnej m.in. ci z ZGM, którzy wiedza jakie zasoby są pod nasza opieką. I już tutaj proponowałbym, 
żeby im w paradę nie wchodzić, oni lepiej wiedzą niż każdy z nas na tej sali, gdzie to zrobić w 
pierwszej, drugiej czy trzeciej kolejności. Jak będziemy mieć na to możliwości to może będziemy 
chcieli nawet w każdym z  lokali to zamontować. 
  Dziękuję za pytanie Liga Światowa 2015. Faktycznie z Polskim Związkiem Piłki Siatkowej, z 
organizatorami Ligii toczymy rozmowy na temat tego, żeby na naszej hali sportowej Częstochowa 
mogło się odbyć to przedsięwzięcie. Dzisiaj dopiero wpłynęła oferta z PZPS z konkretnymi danymi na 
ten temat. Ja też jestem pozytywnie nastawiony do tego przedsięwzięcia tak jak i Pan Przewodniczący 
Szczuka dlatego powiem w ten sposób chcę jeszcze rzutem na taśmę przy głosowaniu budżetu 
zaproponować zmiany, które teraz między ta godzina, w której jesteśmy teraz, a tą która będziemy 
głosować budżet zaproponuję przeznaczenie środków jakiś na realizację tego przedsięwzięcia. Jeżeli 
będzie zgoda Rady na przeznaczenie tych środków to rozumiem, że będzie zgoda Rady na 
prowadzenie przez Częstochowę negocjacji  w tej sprawie i jeżeli budżet zostanie przyjęty to 
będziemy mieli mandat do tego, żeby negocjować i targować z Ligą za jakie pieniądze, na jakich 
warunkach jesteśmy w stanie tę imprezę, bardzo szczytną imprezę mieć tu w Częstochowie, gdzie na 
pewno nie tylko na całą Polskę, Europę, ale i na cały  świat będzie można usłyszeć o Częstochowie, 
bo tu będziemy gospodarzem rozgrywek Ligii Światowej w siatkówce, co w szczególności przy 
popularyzacji siatkówki, po ostatnich wydarzenia i ostatnich sukcesach na pewno by się nam przydał. 
Także dziękuję bardzo za zwrócenie uwagi na to. I tak podszczuwając wiele z głosów, które padły 
wnioskujecie Państwo o wiele różnych inwestycji w mieście, zwracacie uwagę na konkretne ulice, 
chodniki i różne przedsięwzięcia i przecież doskonale wiecie o tym, że to są przychody i wydatki, a 
odpowiedzialnie  wskazywały, że na każdy dobry pomysł po stronie wydatków trzeba by było znaleźć 
źródło pokrycia po stronie przychodów. Kształt tego budżetu czyli to co dzisiaj mamy, że próbujemy 
dzielić, został uchwalany przez Państwa Radnych kilka tygodni temu i w ramach tego co zostało wtedy 
postanowione dzisiaj możemy się gospodarzyć. W związku z tym jeżeli każde z was ma dobre 
pomysły na co należy wydać pieniądze to chciałbym, żeby do tych dobrych pomysłów na wydatki, 
żebyście mieli pomysły skąd wziąć na to pieniądze i wtedy pewnie dojdziemy do porozumienia jak to 
należy zrealizować, żeby stało się faktem. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Małgorzata Iżyńska Panie Prezydencie w nawiązaniu do tej miłej informacji, która nam Pan 
Przekazał przed momentem o powiększeniu tej kwoty o 100 tys. na schronisko uważam, że bardzo 
istotnym tutaj kwestia jest mianowicie program, który jest też dofinansowany ze środków miejskich na 
fundację SOS Animals, która m.in. zajmuje się sterylizacją kotów, ponieważ możemy remontować 
schronisko, dopłacając do schroniska natomiast jeżeli z drugiej strony po prostu te zwierzęta żyją 
swoim życiem  i mnożną się w nieskończoność czy to nie warto by było, bo z takim wnioskiem, wiem, 
że fundacja się zwracała, nawet wczoraj rozmawiałam z przedstawicielami SOS Animals o tej spawie, 
czy istnieje możliwość też przesunięcia środków, aby dofinansować takie działania, żeby to miało 
ogólnie sens, żeby po prostu pewien sposób zakończyć, a nie dofinansowywać schroniska, a z drugiej 
strony nie widzieć problemu, gdzie on się rozpoczyna. Dziękuję. 
 
Radny Artur Sokołowski dwa pytana do Pana Prezydenta, jedno bardzo poważne, a  drugie 
żartobliwe. Pytanie poważne, ponieważ minęło dwa miesiące od momentu kiedy Pan Prezydent 
rozpoczął kolejną kadencję chciałbym zapytać czy wzorem poprzedniej kadencji, wzorem przyjętym w 
europejskim modelu nie tylko samorządowym, ale i rządowym Pan Prezydent wygłosi w związku z ze 
swoja kadencją jakieś expose, w którym podsumuje I kadencję i zakreśli plany na drugą kadencję. Ja 
osobiście na tej sali nie usłyszałem żadnego wystąpienia, które by miało taki charakter, więc myślę, że 
budżet jest taką ostatnią okazją do tego typu wystąpienia i stąd pytanie czy doczekamy się  expose 
wprawdzie nie oczekuję od Pana Prezydenta expose w stylu Pana Premiera Tuska, który przemawiał 
3 godziny, ale chociaż 15 minut byłoby wskazane.  
 Drugie pytanie jest absolutnie żartobliwe, proszę go nie brać tak całkowicie w konwencji serio. 
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Byliśmy wczoraj wszyscy świadkami wspaniałego meczu polskich piłkarzy ręcznych awansu do 
półfinału, mam nadzieję podobnie jak wszyscy z Państwa tutaj, że z Katarem sobie poradzimy i 
wejdziemy do finału Mistrzostw Świata w piłce ręcznej. I w związku z tym, że przypominał mi się finał 
Mistrzostw Świata w piłce siatkowej tak wspinały dla polskich siatkarzy i okoliczności związane  z tym 
dniem chciałbym zapytać czy Pan Prezydent zamierza w tym dniu udzielić urlopu swojemu kierowcy 
celem uniknięcia jakiś niefortunnych sytuacji jakie miały miejsce w przeszłości. 
 
Radny Łukasz Wabnic Panie Prezydencie ja się chciałem przychylić do pytania Radnej Iżyńskiej. 
Otóż wielce zasadnym jest dofinansowanie Stowarzyszenia SOS Animals z tego względu, że jednym z 
zadań schroniska jest właśnie sterylizacja kotów. Jeśli faktycznie zajęłaby się tym ta organizacja to raz 
na zawsze pozbyliśmy się w mieście tego problemu i byśmy ten obowiązek, więc tak naprawdę 
wszyscy by na tym skorzystali i miasto pozbyło by sie tego problemu, schronisko nie musiałoby 
sterylizować kotów, no a stowarzyszenie spełniłoby swój cel czyli doprowadziłoby do polepszenia 
sytuacji kotów w mieście. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja bym chciał podziękować w tym momencie 
za troskę tutaj Radnych z Klubu SLD, bo chciałbym przypomnieć, że właśnie jeżeli chodzi o kwestię 
sterylizacji kotów to mój projekt, który został wpisany 4 lata jest kontynuowany. Z tego co się orientuje 
on nie jest zapisane w budżecie i już od 4 lat w tym momencie to jest.  Moje pytanie jest następujące 
Panie Prezydencie – czy jednak Pan nie widzi  w tym momencie, żebyśmy zwiększyli środki na 
remont schroniska, bo lepiej to już w końcu zakończyć całkowicie,  bo my za każdym razem tej kwoty 
do końca nie przyznajemy taka jaka jest. Jeżeli chodzi o remont schroniska to borykamy się z tym 
problemem od wielu lat. Zwiększenie tej kwoty znowu nie wystarczy czyli lepiej żebyśmy w  tym 
momencie zwiększyli ją w tym budżecie, ale całkowicie. Dziękuję. 
 
Radny Łukasz Kot cokolwiek powiem to będzie śmiesznie po tym wstępie o kotach, ale mam pytanie 
poważne, Panie Prezydencie mam taką prośbę w tych ostatnich poprawkach do budżetu nie 
znalazłyby się pieniądze na parking przy szkole podstawowej nr 2. Tam spółdzielnia Północ bardzo 
zabiega o uporządkowanie tego terenu, polepszenie sytuacji mieszkańców bloków i wieżowców 
sąsiednich, więc przy okazji pobrałem czy czasem czegoś by się tam nie udało do kwoty powiedzmy 
100 tys. zł na ten mały cel. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński chciałbym się przyłączyć oczywiście do gloso 
Radnego Łukasza Kota, ja przygotowałem już wniosek dzisiaj do projektu budżetu miasta 
Częstochowy na kwotę być może niższą, ale jak będzie tutaj propozycja Pana Prezydenta wyższa to 
chętnie się przyłączę, w każdym razie przygotowałem nowy wniosek do budżetu miasta Częstochowy 
jeżeli chodzi o głosowanie. Dziękuję. 
 
Radna Barbara Gieroń otóż Panie Prezydencie dostałam ostatnio odpowiedź na interpelację i cyt. 
„Informuję, że w projekcie budżetu na rok 2016 nie ma takiego zadania. Cały limit środków 
inwestycyjnych został rozdysponowany. Zadanie to może być zgłoszone jako wniosek do projektu 
budżetu na rok 2016”. Ja zrozumiałam, że to jest 2015, a nie na 2016 więc proszę na takie literówki 
też zwrócić uwagę urzędnikom i napisałam wniosek do budżetu i dostałam odpowiedź na temat 
właśnie parkingu przy  Miejskim Przedszkolu nr 29 cyt. „Działka przy Miejskim Przedszkolu 29 ul. 
Osada Młyńska oddana była darowizną od skarbu państwa na rzecz gminy z ustalonym celem na 
budowę boiska sportowego, a gdy cel ulegnie zmianie darowizna wygasa. Jedno z drugim nie zgadza 
mi się. Proszę o wyjaśnienie tej kwestii. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Małgorzata Iżyńska ja również w sprawie tego parkingu przy szkole nr 2 przy ul. 
Baczyńskiego, ponieważ ten temat naprawdę Szanowni Państwo jest wałkowany, ta potrzeba od kiedy 
tutaj jestem czyli już 5 rok się zaczyna dyskusja na temat tego parkingu i uważam, że bardzo dobrze, 
że tylu Radnych popiera ten pomysł i mam nadzieję, że zostanie zrealizowany. Dziękuję. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek Szanowni Państwo w sprawie parkingu przy 
Szkole Podstawowej nr 2 z tego co ja wiem, a ja tam byłem na wizji lokalnej to właśnie tam 
wybudowaliśmy parkingi na naszym terenie, tam problem polega na czymś zupełnie innym. Problem 
polega na tym, że ten parking jest planowany na terenie szkoły, a Pani Dyrektor jak niepodległości 
broni tego terenu, bo ma tam swoje plany. To nie jest kwestia pieniędzy i zapisu budżetowego tylko 
kwestia pogodzenia funkcji, bo ten parking jest planowany na terenie szkoły. To nie jest parking przy 
szkole nr 2 i pierwszy kto tam stawia opór to jest Pani Dyrektor twierdząc, że ma na ten teren plan 
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rozbudowy, bo w tym miejscu, w którym jest tu Pani Radna wspomniała, że od tylu lat mówimy, to już 
parking powstał i został oddany tylko tam było kilkanaście miejsc parkingowych. Natomiast teraz 
kolejna batalia toczy się o teren szkoły. Także pieniądze niczego tutaj same nie rozstrzygną, 
musielibyśmy zabrać ten teren szkole. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo to może od rzeczy 
takich najbardziej strategicznych. Zostałem zapytany o expose. Ja w moim przekonaniu już je 
wygłosiłem kilka razy, ale OK, nie w 15 minut, ale w 1,5 minuty wygłoszę je jeszcze raz. Dla tych, 
którzy do tej pory tego co mówiłem nie usłyszeli albo nie zrozumieli. Szanowni Państwo zapraszam 
wszystkich do współpracy, niezależnie od przynależności partyjnej, klubowej, zapraszam wszystkich 
do współpracy. W mieście Częstochowa mamy tyle jeszcze do zrobienia, że jak się ta robotą 
podzielmy pomiędzy obecnych Prezydentów i wiceprezydentów i wszystkich z 28 radnych to każdy 
będzie miał co robić, każdy będzie miał co przypilnować, żeby to udało się szczęśliwie zrealizować i 
wtedy jak będzie współpraca to uda nam się rzeczywiście zrobić wiele dla częstochowian. Natomiast 
przestrzegam przed fałszywą współpracą, która być może mają na myśli niektórzy z Państwa. 
Fałszywa troska o potrzeby mieszkańców zgłaszanie jakiś pomysłów, które tylko i wyłącznie mają na 
celu przyklejanie danego nazwiska Radnego do jakiego przedsięwzięcia, ale nie dbanie o to czy dane 
przedsięwzięcie rzeczywiście zostało zrealizowane, niepomaganie urzędników w tym, żeby na to 
przedsięwzięcie znaleźć środki na realizację itd. i itd., niestety, ale nie prowadzi do niczego. W 
związku z tym powtarzam jeszcze raz tym wszystkim, którzy tego wszystkiego nie usłyszeli albo nie 
zrozumieli zapraszam do współpracy i dziękuję już tym, którzy tę współpracę podjęli i dzięki temu 
możemy dzisiaj realizować wiele ciekawych tematów w Częstochowie. Tyle tytułem expose. Nowe 
wnioski do budżetu są oczywiście możliwe do realizacji np. w ramach zmian do budżetów w 
przyszłych miesiącach, no w sytuacji kiedy dzisiaj przegłosujemy budżet i będziemy go mieć i 
będziemy mieć na niego wpływ. Nie wyobrażam sobie innego rozwiązania, ale jeżeli Państwo 
mielibyście chęć wyobrazić sobie sytuację kiedy dzisiaj nie przyjmiemy budżetu i przyjmie nam go RIO 
no to nawet te pieniądze, które już są w budżecie zapisane jako środki na sterylizacje jako wiele 
innych zadań zapisanych i realizowanych w budżecie są pod znakiem zapytania czy zostaną 
uwzględnione przez RIO do realizacji. Dlatego będziemy mieli bardzo prostą sytuacje przy głosowaniu 
budżetu kto rzeczywiście troszczy się o potrzeby mieszkańców, częstochowian, a kto tylko udaje, że 
się troszczy, zgłasza, a potem robi wszystko, żeby nie przeszło łącznie z jego zgłoszonymi pomysłami, 
ale o tym za chwilkę. Schronisko dla zwierząt, te pieniądze, które przeznaczamy dzisiaj na schronisko 
są to pieniądze inwestycyjne czyli posłużą na to, żeby realizować jakieś inwestycje na terenie 
schroniska albo przygotowywać do realizacji konkretne inwestycje na terenie schroniska natomiast 
środki tak jak mówiłem na sterylizacje są w budżecie , konkurs jest albo w trakcie rozstrzygnięcia albo 
został rozstrzygnięty, sterylizacja na pewnym poziomie będzie dofinansowana w ramach tych środków 
które w tym konkursie mamy. Za wszystkie inne glosy, pytania bardzo serdecznie dziękuję, będziemy 
się starali na bieżąco je uwzględniać. Dziękuję bardzo. 
 
Ad pkt.8 
Wystąpienia zaproszonych  gości. 
 
Poseł na Sejm RP Jerzy Sądel korzystając z okazji, ponieważ jestem pierwszy raz tutaj z Wami 
chciałem Wam wszystkim złożyć serdeczne gratulacje z okazji wygrania wyborów i życzyć na ten 
Nowy Rok dużo zdrowia, wszelkiej pomyślności w życiu rodzinnym, zawodowym, społecznym, a  na 
całą kadencję życzyć wielu sukcesów pracy w Radzie, dobrych pomysłów no i dobrej pracy na rzecz 
miasta Częstochowy, wszystkim tego życzę i dziękuję bardzo za zabranie głosu. 
 
Ad. pkt 9. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o zgłaszanie kandydatur do Komisji Uchwał 
i Wniosków. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński w imieniu Klubu Radnych Mieszkańcy Częstochowy zgłosił 
kandydaturę Radnego Piotra Stracha. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński w imieniu Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwość zgłosił kandydaturę Radnego Jerzego Nowakowskiego. 
 
Radny Jacek Krawczyk w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej zgłosił kandydaturę 
Radnej Barbary Gieroń. 
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Radny Zbigniew Niesmaczny w imieniu Klubu Radnych SLD zgłosił kandydaturę Radnego Łukasza 
Wabnica. 
 
Radni wyrazili zgodę na udział w Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie następujący skład Komisji 
Uchwał i Wniosków: Radna Barbara Gieroń, Radny Jerzy Nowakowski,  Radny Piotr Strach i Radny 
Łukasz Wabnic. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się przyjęła ww. skład Komisji Uchwał i Wniosków. 
 

Ad. pkt 10. 
Przyjecie projektu budżetu miasta Częstochowy na rok 2015 (BR.1.VI.15) – załącznik nr 3 do 
protokołu oraz projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Częstochowy na 
lata 2015-2031. (BR.2.VI.15)-  załącznik nr 4 do protokołu 

Autopoprawka do WPF - załącznik nr 5 do protokołu 

Autopoprawka do projektu budżetu na rok 2015 - załącznik nr 6 do protokołu 

Tekst jednolity z autopoprawką do WPF na rok 2015 - załącznik nr 7 do protokołu 

Tekst jednolity z autopoprawką do projektu budżetu na rok 2015 - załącznik nr 8 do protokołu 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 – 2031 i projektu uchwały 
budżetowej na rok 2015- stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
Następnie przedstawił opinie Komisji Rady Miasta: 
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska – załącznik nr 10 do protokołu. 
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki – załącznik nr 11 do protokołu. 
Opinia Komisji Sportu i Turystyki – załącznik nr 12 do protokołu. 
Opinia Komisji Edukacji – załącznik nr 13 do protokołu. 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 14 do protokołu. 
Opinia Komisji Praworządności i Samorządu – załącznik nr 15 do protokołu. 
Opinia Komisji Kultury i Promocji - załącznik nr 16 do protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 17 do protokołu. 

Autopoprawka do WPF i budżetu na rok 2015  - załącznik nr 18 do protokołu 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński jedno moje pytanie dotyczy kiedy będzie 
przerwa, bo wiadomo, że głosowanie potrwa ok. 3 – 4 godzin pewnie przy takiej ilości wniosków i 
drugie w jakiej kolejności będą w tym momencie głosowane wnioski nowe, no bo mamy wnioski stare, 
które są zapisane, a  w jaki sposób będą głosowane wnioski nowe. 
 
Radny Artur Sokołowski  ja mam też takie pytanie w kwestii formalnej, bo chodzi mi teraz o sposób 
procedowania, bo jeśli przyjmiemy dyskusję łączną teraz tak jak Pan Przewodniczący proponuje, a ja 
nie wiem jak to było latach ubiegłych także moje pytanie wynika po części być może z 
niedoświadczenia pewnego, z pewnym późniejszym przejściem do głosowań i już brakiem dyskusji, 
tutaj w pewien sposób nastąpi to ograniczenie możliwości zabierania głosu, no bo statut pozwala 
zabrać głos 2 razy. Natomiast są tego typu podejrzewam poprawki, które będą przedmiotem jakiejś 
dyskusji i tu jest pytanie do Pana Przewodniczącego jak to było procedowane w poprzedniej kadencji 
czy tak samo czy jednak inaczej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Przewodniczący jeżeli w tym momencie 
Pan Prezydent przyjął autopoprawką i wprowadził nowe zadania, a ja wcześniej nie miałem 
możliwości zdjęcia z tych nowych zadań to mam pełne prawo do poprawki  złożenie nowego wniosku 
na zadanie wprowadzone w autopoprawce jako nowe. Czyli w tym momencie w pierwszej kolejności 
kiedy składałem wniosek  tego zadania w ogóle nie było, ja w tym momencie nie miałem w ogóle 
możliwości, bo uniemożliwiono mi w tym momencie zdjęcie tego zadania ze względu na to, że go 
fizycznie w ogóle nie było. Wprowadzenie nowego zadania przez Pana Prezydenta daje mi możliwość 
wprowadzenia w tym momencie nowego wniosku na te zadanie nowe. Dziękuję. 
 

http://bip.czestochowa.pl/bip/dokumenty/podglad?id=1119108
http://bip.czestochowa.pl/bip/dokumenty/podglad?id=1119108
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski kieruje to do Pana Gawrońskiego nowych wniosków 
być nie może, bo to jest i ustawa i nasza uchwała, natomiast to co mówiłem może nastąpić 
ewentualna korekta wniosku, który już istnieje np. inne źródło finansowania, być można nawet zmiana 
kwoty, ale oczywiście ten plus z minusami muszą się zgadzać.  
 
Radny Artur Sokołowski ja tylko chciałbym ponowić pytanie, bo nie wiem czy zostałem dobrze 
zrozumiany czy my tak jakby przyjmując taki tryb głosowania wyłączamy jak rozumiem dyskusję 
merytoryczną nad poszczególnymi wnioskami przed głosowaniem poszczególnego wniosku i czy tak 
samo było w latach poprzednich. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski było tak, że jeżeli to wnioskodawca mógł 
ewentualnie coś uzupełnić we wniosku oczywiście możemy to zmienić i być może nas nie tylko późna 
noc, ale i świt zastanie. Natomiast ograniczaliśmy to, ewentualnie jak Pan Prezydent chciał coś 
powiedzieć lub wnioskodawca coś istotnego, nowego chciał w trackie głosowania powiedzieć. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja tylko krótko chciałbym powiedzieć w ten 
sposób przyjmując ten budżet bez możliwości nie zgadzanie się z jakimkolwiek przyjętym wnioskiem 
Pana Prezydenta do autopoprawki Rada stawia się w kierunku takim, że została ubezwłasnowolniona, 
bo Pan Prezydent w autopoprawce może zrobić wszystko następnie my nie możemy tego poprawić. 
Jeżeli Pan Prezydent wprowadził serię nowych zadań to Rada ma pełne prawo do składania nowych 
wniosków na te nowe w tym momencie zadania, które Pan Prezydent wprowadził. Proszę o 
wykładnię, takie nowe wnioski składałem ponad 4 lata temu. Dziękuję. 
 
Radny Zbigniew Niesmaczny ad vocem do wypowiedzi Kolegi Sokołowskiego. Oczywiście wydaje 
mi się, że byłoby źle, gdybyśmy nie mogli nad każdym punktem przynajmniej w takiej ograniczonej 
formie zabrać głosu i wymienić choćby poglądy pomiędzy wnioskodawcą, a Prezydentem, bo być 
może w trakcie takich dyskusji nastąpi zmiana jednego lub drugiego stanowiska czyli np. wycofanie 
wniosku bądź objęcie go w formie autopoprawki Prezydenta. Takie sytuacje jak pamiętam wcześniej 
miały miejsce, myślę, że apelując do rozsądku nas Radnych tutaj abyśmy w tych punktach nie 
przegrzewali, nie dyskutowali zbyt długo, myślę, że taką formę dżentelmeńską moglibyśmy przyjąć, że 
będziemy dyskutowali, ale nie będziemy przesadzali z długością tych dyskusji i myślę, że to jest do 
przyjęcia. Dziękuję. 
 
Radca prawny Grzegorz Glenc proszę Państwa uchwała trybowa mówi wyraźnie – dopuszczalne 
jest składanie nowych wniosków lecz wyłącznie do części projektu budżetu objętej autopoprawka i 
Pan Radny Gawroński mówi prawidłowo, ale odczytuje to troszkę błędnie. Na czym polega ten zapis? 
Ten zapis polega w ten sposób należy czytać – jeżeli w autopoprawce Pan Prezydent zaproponował 
jakiś projekt inwestycyjny np. budowa ulicy Warszawskiej, a  wcześniej projekt budżetu takiego 
zadania nie przewidywał to wówczas można złożyć wniosek inny, nowy wniosek i posiłkować się tym, 
że sfinansowany ten wniosek zostanie poprzez zdjęcie tego zadania, które w autopoprawce się 
ukazało. I tylko tak należy to czytać. Pan Radny wskazał jako źródło finansowania program budowy 
dróg, który był i jest.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk no to jeszcze wam zamieszam bardziej 
będzie trzecia autopoprawka, która będzie dotyczyła uwzględnienia naszej dyskusji z początku sesji, 
gdzie jest mowa o środkach na ligę światową w piłce siatkowej i ta autopoprawka załącznik nr 19 do 
protokołu.za chwilkę wpłynie do Komisji Uchwał i Wniosków. Wypowiedź stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie ja rozumiem, że to nie jest 
Pana wina, ale powiem szczerze analizując i będąc radnym przez dwie kadencje z mojej oceny 
merytoryczność tej autopoprawki jest najgorsza z jaką się do tej pory spotkałem. Wspomniane 
wcześniej sprawy, które poruszał tutaj Przewodniczący Nowakowski, Przewodniczący Mizgalski no to 
jest jakby częścią. Ja też jakby posłużę się przykładem mam wniosek w tym momencie, wniosek 
dotyczy projektu budowy oświetlenia ulicy Turystycznej. Wniosek takowy złożyło dwóch radnych, być 
może i jeszcze ktoś, więc Pan Radny Łukasz Kot złożył go na 200 tys., on oczywiście został przyjęty 
do realizacji. Wniosek mój został złożony na 250 tys. i też został przyjęty do realizacji. To ja zadaje 
pytanie – ile kosztuje oświetlenie, a winnych przypadkach ze względu na brak 50 tys. zł np. wniosek 
nie został przyjęty, ponieważ wnioskodawca całej kwoty nie umieścił czyli jak jest wygodnie z jednej 
strony, żeby wniosek za przeproszeniem uwalić to się wpisuje niewystarczająca kwota, a jak trzeba 
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przyjąć środki to się wpisuje nieważne 200, 250, 300 jako zadanie ujęte. To ja zadaje pytanie co wtedy 
kiedy np. zostanie te 100 tys. no pewnie zaraz dokonają się zmiany. Dlatego ja uważam, że jeżeli 
chodzi o kwestię merytoryczną jest to w uzasadnieniach najgorzej opisana autopoprawka przez wiele 
lat. Dziękuję. 
 
Radny Artur Sokołowski ja odnosząc się jeszcze do tej wypowiedzi pana Prezydenta wcześniejszej 
troszeczkę. Jeśli chodzi o to expose, ja cały czas jednak oczekiwałem od Pana Prezydenta i nadal 
oczekuję czegoś innego. Słowo expose pochodzi z języka francuskiego i oznaczana ono literalnie 
sprawdzanie albo przedstawienie czegoś. Deklaracja Pana Prezydenta o zaproszeniu ze strony 
władzy wykonawczej wszystkich radnych do współpracy jakkolwiek cenna nie spełnia znamion tego o 
co nam chodzi. Expose to jest programowe przemówienie, w którym dowiedzielibyśmy się od Pana 
Prezydenta jako Rada Miasta co udało się zrealizować w poprzedniej kadencji, a  czego się nie udało i 
jakie są główne plany pana Prezydenta na obecna kadencję. Natomiast wydaje mi się, że nie byłoby 
chyba niczym trudnym gdyby pan Prezydent był uprzejmy takowe przemówienie wygłosić – tak się nie 
stało, rozumie.  
 Druga kwestia też dotyczy wypowiedzi Pana Prezydenta dotyczącej troski czy też tzw. 
fałszywej troski i skutków ewentualnego nieuchwalenia budżetu przez Radę Miasta. Co to w tej chwili 
powiem jest myślę dość ważne. Chciałbym zwrócić Państwu uwagę na zapis ustawy o finansach 
publicznych, który mówi co się dzieje kiedy rada miasta w ustawowym terminie nie uchwali budżetu. 
Otóż art. 240 ust. 3 przewiduje w takiej sytuacji, że to zadanie do końca lutego czyli miesiąc czasu ma 
w swoich obowiązkach Regionalna Izba Obrachunkowa. Pracując na projekcie budżetu przedłożonym 
przez Pana Prezydenta ma prawo do uchwalenia budżetu zarówno w zakresie zadań własnych jak i 
zadań zleconych i ponieważ w takiej sytuacji w jakiej jest miasto Częstochowa nie ma obowiązku 
realizowania żadnego programu naprawczego, więc budżet uchwalony przez RIO może być dokładnie 
tego typu budżetem jaki może uchwalić Rada Miasta Częstochowy. Żeby nie być gołosłownym poprę 
to przykładem.  
 W roku 2014 w województwie śląskim miała miejsce jedna tego typu sytuacja i miała ona 
miejsce w Czeladzi, gdzie do końca stycznia 2014 r. Rada Miasta Czeladź nie uchwaliła budżetu, 
zrobili to Regionalna Izba Obrachunkowa i uchwaliła budżet dokładnie właśnie w takim kształcie w 
jakim złożyła go Pani Burmistrz Teresa Kosmala, projekt budżetu proponowany przez Panią Burmistrz 
Czeladzi został przez Regionalną Izbę Obrachunkową przyjęty. Więc to jest jakby w kwestii formalnej 
wyjaśnienie, natomiast do momentu uchwalenia budżetu w tego typu sytuacji władza wykonawcza 
czyli Prezydent zgodnie z ustawą o finansach publicznych, zgodnie z tym art. 240 ust. 3 pracuje na 
własnym projekcie budżetu, więc nie dziwię się w sytuacji uchwalenia czy nie uchwalenia budżetu nic 
z punktu widzenia nazwijmy to jakości sprawowania władzy wykonawczej przez Pana Prezydenta nic 
strasznego, więc ja bym prosił, żeby nas tymi ewentualnymi skutkami uchwalenia czy nie uchwalenia 
budżetu nie epatować, bo to jest po prostu zapisane w ustawie o finansach publicznych. My mamy 
termin do końca stycznia, następnie RIO ma czas do końca lutego i to jest normalna procedura 
zapisana w ustawie o finansach publicznych. 
 
Radny Piotr Strach moje pytanie trudno powiedzieć czy łączy się merytorycznie z tą dyskusją, 
ponieważ ona bardzo się rzeczywiście merytorycznie rozjechała. Jako członek Komisji Uchwał i 
Wniosków chciałem zadać pytanie na jakiej podstawie ustalono i kto ustalił kolejność glosowania tych 
wniosków, ponieważ nie widzę za bardzo jakiegoś schematu np. rozumiem, że mogłoby być przyjęty 
jakiś schemat na początku są głosowane wnioski Komisji, potem Klubów Radnych, potem ewentualnie 
radnych czy powiedzmy jakiś wspólnych. Po prostu nie rozumiem, bo tutaj konsultowałem to tutaj w 
komisji uchwał i wniosków i myśmy nie podejmowali żadnych uchwał w tej spawie, nie było z nami nic 
konsultowane. Ja wiem, że  kolejność bardzo duże ma znaczenie jeśli chodzi o źródłu pokrycia, więc 
chciałem zadać pytanie skąd wzięła się ta kolejność i jaki był system doboru kolejności 
poszczególnych wniosków. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo ja tak mówić o tym, że 
budżet może być przez Państwa nieuchwalony to mówiłem tylko hipotetycznie, ale słysząc jednego z 
Państwa Radnych to wy chyba realnie rozważacie takie rozwiązanie, że ten budżet dzisiaj nie będzie 
uchwalony. To mnie trochę przeraża, a już mieszkańców powinno przerażać jeszcze bardziej, bo po 
prostu żebyśmy wiedzieli co się wydarzy. Rada Miasta Częstochowy jeżeli byście nie uchwalili 
budżetu miasta Częstochowy się ubezwłasnowolnili jeżeli chodzi o przyjecie budżetu. Odda decyzję 
nad kształtem budżetu komuś w Katowicach, kto z tamtej perspektywy będzie o tym decydował. Jak 
chcecie rozpatrywać w ogóle realnie tego typu zachowanie i sytuacje. Jak wytłumaczycie 
częstochowianom, że nie jesteście w stanie porozumieć się co do najważniejszego dokumentu, który 
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wyznacza kierunki rozwoju Częstochowy. Mam nadzieję, że jeden z Radnych się trochę zapędził i być 
może nie zrozumiał sytuacji w jakiej dzisiaj się wszyscy znajdujemy. 
  Natomiast mam taką nadzieję, że o Częstochowie będziemy decydować w Częstochowie, a  
nie w Katowicach, bo to jaki będzie ten budżet nikt nie jest w stanie powiedzieć i zagwarantować. Był 
podany przykład Czeladzi natomiast nie wiem czy te same osoby znają przykłady z Warszawy, z 
podwarszawskiej gminy, gdzie budżet został tak pocięty, że nie było na datacje dla klubów sportowych, 
na prowadzenie normalnej działalności np. w zakresie szkolenia dzieci i młodzieży. Jak chcecie podjąć 
takie ryzyko i oddać te decyzje w ręce kogoś kto w Katowicach z tamtej perspektywy będzie o tym 
myślał i decydował to proszę bardzo, ale gratuluję wam dobrego samopoczucia, bo ja się takiej decyzji 
boję. Dziękuję. 
 
Pan Jerzy Zając (wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 21 do protokołu) przyszedłem tutaj 
dlatego, że jedna z autopoprawek do tego budżetu dotyczy zadania przebudowa ul. Racławickiej od 
Kilińskiego do Staszica, przedłużenie. Zadanie to jest na 4 725 000 zł wprowadzone autopoprawką. 
Historia tego przedłożenia jest długa, to jest kilkaset metrów, a  to ma kosztować 5 mln. Co się chce 
za to zrobić? Rok temu ta sprawa została wycofana z budżetu miasta Częstochowy, po czym miały 
być prowadzane szerokie konsultacje jako, że mieszkańcy przysłali 22 lutego ub. roku protest w tej 
spawie. Po czym władza miejska i Pan Prezydent i Radni wycofali, zostawili 50 tys. na zrobienie tego i 
na zaprezentowanie mieszkańcom. Kiedy byłem jeszcze radnym to w październiku dostałem 
odpowiedź od władz miasta Częstochowy, że z 20 października, że ciągle nie ma rozwiązań 
planistycznych. Jakie są te rozwiązania planistyczne to nikt nie wie dlatego, że po drodze można było 
zgłaszać wnioski do budżetu partycypacyjnego. Zgłosiłem w imieniu mieszkańców razem z Panem 
Piotrem Nowakiem mieszkańcem obok, żeby nie było jestem jednym z właścicieli 37 garaży, które 
maja być wyburzone według pewnych rozwiązań. Dostaliśmy tak – przyjęto nasz wniosek do realizacji 
jako strefę parkingową i rekreacyjną, ale nie zostało poddane pod głosowanie dlatego, że napisano 
tak: zadanie niemożliwe do realizacji  na majątku miasta, nie obciążone na rzecz osób trzecich oraz 
nieprzeznaczonym do sprzedażny lub na inny cel.  
 Proponowane zadanie ta nasza strefa parkingowa nie jest zlokalizowana na terenie miejskim 
odpowiednim do realizacji zadań w ramach budżetu partycypacyjnego. Przedmiotowa działka 
pochodzi z wywłaszczeń, zagrożenie zwrotem na rzecz byłych właścicieli. Okazuje się, bo na moją 
prośbę i prośbę mieszkańców Pan Radny Krzysztof Świerczyński zapytał co to dokładnie jest i dostał 
taka odpowiedź, trzeba ją przeczytać, bo to jest obraz manipulacji informacji, ogromnej manipulacji 
informacją. I pisze tak: analizują przedmiotowy wniosek Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego 
zaopiniował wskazaną lokalizację negatywnie uzasadniając swoje stanowisko zagrożeniem zwrotu 
nieruchomości na rzecz byłych właścicieli lub ich spadkobierców z uwagi na fakt, iż nabycie nastąpiło 
w drodze niewywłaszczenia i to wywłaszczenie, nie będę całego dokumentu. To wywłaszczenie było 
na rzecz budownictwa mieszkaniowego spółdzielczego w związku z tym jeżeli nie może być ta strefa 
parkingowo- rekreacyjna to nie może zgodnie z tym pismem być budowy drogi.  
 Innymi słowy nie dość, że jesteśmy jako mieszkańcy przez władze miasta panie 
Prezydencie, przez Pana ludzi, manipulowani, bo mieliśmy się spotykać, miano nam pokazać różne 
rzeczy, nie pokazano nam niczego natomiast w tej chwili w ramach autopoprawki jednego z radnych to 
Pan Prezydent i Pana ludzie wprowadzili to do budżetu. Ja proszę pana Prezydenta w imieniu 
mieszkańców, bo kilkanaście osób mówiło, nie dość, że tam jest dom samotnej matki na Staszica, nie 
dość, że tam jest centrum aktywności Seniora, nie dość, że jest Caritas, nie dość, że tam mnóstwo 
ludzi ma chodnik, nie dość, że jest nierozwiązana sprawa skrzyżowania Jasnogórska – Staszica, bo 
jest wąsko to jednocześnie tak było poprowadzone wcześniejsze i tak jest prowadzane 
prawdopodobnie teraz, że nie mówi się Państwu radnym całej prawdy, domniemywam, że tam ma być 
jednak market. Tak mówią nie tylko plotki miejskie, ale tam mówią również ludzie, którzy nie chcą 
powiedzieć jki dokładnie. Dziękuję. Proszę  Pana Prezydenta o wycofanie tej autopoprawki. 
 
Pan Krzysztof Skiermunt (wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 22 do protokołu)Szanowni 
Panowie Prezydenci, Szanowna Rado. Jestem przedstawicielem SOS Animals. Każdy z Was, każdy z 
Państwa ma swoje problemy, my również. Naszymi problemami są zwierzęta w Częstochowie. Jak 
była mowa parę minut temu odnośnie schroniska, odnośnie sterylizacji na sali zawrzało szczególnie 
śmiechem. Natomiast ja bym chciał pokazać tutaj na załączonych materiałach do czego doprowadza 
to, że nie mamy odpowiednich środków na sterylizację, tą sterylizację, z  której tutaj niektórzy się 
śmiali. To są zwierzęta, z  którymi my borykamy się na co dzień. Są to zwierzęta, o które walczymy, 
leczymy, którym znajdujemy dom.  
 Program Urzędu Miasta Częstochowy przewiduje 8 tys. zł na zabiegi sterylizacji. OK jest to 8 
tys. zł, przepraszam, że tak powiem, ale naszym zdaniem są to pieniądze wyrzucane w błoto. 
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Dlaczego? Dlatego, że po naszych szacunkach jest ok. 3 tys. zwierząt, które wymagają sterylizacji i 
kastracji, żeby ograniczyć populację. Jeżeli my robimy za tę kwotę 8 tys. 100 zabiegów, więc możemy 
sobie odpowiedzieć, że są pieniądze po prostu wyrzucone w błoto dlatego, że koty potrafią się 
rozmnożyć bardzo szybko. To jest akurat temat, o którym chciałem tutaj dzisiaj powiedzieć ze względu 
na to, że wiem, że jest szansa na to, żeby zwiększyć środki na kastrację, stylizację kotów wolno 
bytujących zamieszkujących nasze osiedla, bo o tych zwierzętach mówię. Jest sprawa taka – do 
schroniska na ul. Gilowej rocznie ponad 300 małych kociąt, które schronisko musi leczyć, karmić, na 
to na jednego kociaka schronisko przeznacza kwotę ponad 500 zł na leczenie, utrzymanie jednego 
małego kociaka w schronisku. On nie raz jest tam tydzień, a czasem 4 – 5 miesięcy. W skali takiej 
przyjmując 300 kociaków, przyjmując 500 zł na kociaka daje nam to naprawdę bardzo dużą kwotę 
pieniędzy, którą możemy zaoszczędzić sterylizując te zwierzęta w naszym mieście. Przede wszystkim 
obciąży to na początku trosze budżet, ale schronisko pieniążki, które sobie zaoszczędzi na leczeniu, 
na utrzymaniu tych zwierząt, których nie będzie będzie mogło wykorzystać na modernizację co jest też 
bardzo istotne. Tutaj Urząd Miasta przewiduje kolejną kwotę 100 tys. zł dodatkowo żeby 
modernizować schronisko. Ok,  tylko ono może sobie samo w jakiś sposób poradzić jeżeli tych 
zwierząt nie będzie.  
 My jako organizacja próbujemy prowadzić w Częstochowie tzw. politykę TRN w skrócie jest 
złap, wysterylizuj, wypuść. Do tej pory ta polityka miała zastosowanie głównie jak była zamykana 
stocznia w Gdańsku, w Gdyni, w Szczecinie, gdzie tam były setki kotów akurat zlokalizowanych  w 
jednym miejscu. Ona zakłada również to, że jest specjalny punkt, w którym te zwierzęta można 
sterylizować i on się tylko tym zajmuje. Natomiast my, na nasze częstochowskie warunki musimy 
bazować tylko i wyłącznie na lecznicach komercyjnych. Jeżeli np. taki lekarz weterynarii dostanie od 
Urzędu Miasta 15 sterylizacji, gdzie on policzy za to w granicach 70 – 80 zł, nie zejdzie nam z ceny nie 
wiadomo jak, bo jest to mała liczba, ale jeżeli taki gabinet dostanie 150 sterylizacji on jest w stanie te 
sterylizacje zrobić jeszcze troszkę taniej co zwiększy nam momentalnie liczbę tych zabiegów. Ja w 
dniu dzisiejszym chciałem poprosić Państwa, żebyście się zastanowili nad tym czy to faktycznie nie są 
to pieniądze wyrzucane w błoto. Czy te 8 tys., które jest przeznaczane przez Urząd Miasta rok w rok 
na właśnie zabiegi sterylizacji pomoże nam przede wszystkim zaoszczędzić takich widoków.  
 Druga sprawa czy nie będzie to bardziej się kalkulowało patrząc z perspektywy długofalowej. 
Jest tak, że idąc sobie teraz do schroniska wejdziemy i ok tych kotów tam będzie 60 – 70, fajnie, my 
pod swoją opieką mamy tych kotów 50. Jest jeszcze szereg różnych innych organizacji, które zajmują 
się również zwierzętami na terenie miasta Częstochowy, które również mają tych kotów bardzo dużo. 
Jedna Pani oburzyła się z tyłu bardzo jak był poruszany temat przez Radną Iżyńską, przez Pana 
Radnego Wabnica odnośnie tej sterylizacji, odnośnie tych kotów. No dobrze, nie róbmy z tym nic, za 5 
lat tych kotów będziemy mieli 15 tys. jak nie lepiej. Bardzo bym prosił jeżeli w ogóle będzie taka 
możliwość o zwiększenie po prostu środków na zabiegi sterylizacji kotów wolno bytujących. Za czym 
idzie patrząc długofalowo oszczędność pod kątem tych zwierząt, nieutrzymywania tych zwierząt w 
schroniskach, nie leczenie ich. Na to idą naprawdę kolosalne pieniądze. Jeżeli teraz Państwo jako 
Radni, jako miasto przeznaczycie jakąś kwotę określoną pieniędzy, OK, jest to duży wydatek, ale np. 
za 2 lata nie będziemy musieli wykładać na to praktycznie nic, z tego względu, że tego problemu już 
nie będzie. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Dzielnicy Śródmieście Marcin Barczyński (wniosek o zabranie głosu 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu)Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Panowie 
Prezydenci ja tylko w kwestii uzupełnienia  sprawy przedłożenia ulicy Racławickiej. Doskonale wiem 
jak ta sytuacja miała miejsce w zeszłym roku, nie chcemy, żeby ona się powtórzyła w podobnym 
kształcie w tym roku dlatego doskonale wiemy, że na tym terenie coś trzeba zrobić, żeby to 
przedłużenie być może faktycznie jest potrzebne, że ten teren być może trzeba zaakceptować 
niemniej w tym kształcie, w którym był poprzednio oraz wokół wielu niewiadomych, które są teraz, bo 
ta kwota jest zwiększona.  
 Ja w imieniu Rady Dzielnicy wnioskuję o to, aby przeprowadzić konsultacje społeczne z 
mieszkańcami, by czarno na białym  pokazać jakie są oczekiwania mieszkańców, by na etapie 
konstruowania tego projektu już wciągnąć w to ten czynnik ludzki, by nie tak jak było poprzednio kiedy 
ten projekt był już w miarę gotowy, przygotowany i dopiero sprawa ruszyła i dopiero wtedy się 
mieszkańcy dowiedzieli co jak no i do tej pory są tego typu różne konsekwencje i wątpliwości i aby 
tego uniknąć myślę, że to jest bardzo słuszna sprawa i o to bardzo proszę i wnioskuję również 
Państwa Radnych, by tę sprawę pilnowali i stanęli po stronie mieszkańców. To by było w sumie na 
tyle, ale dzisiaj jeszcze taki przy okazji konsultowania budżetu bardzo bym prosił o uwzględnienie albo 
przygotowanie i przychylenie się do wniosku, który dzisiaj padł na łamach lokalnej prasy odnośnie 
poprawy bezpieczeństwa szczególnie na drogach śródmiejskiej na tzw. autostradzie śródmiejskiej 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku. 

Strona 20 z  124 

 

 

 

czyli na ul. Śląskiej – Kilińskiego, Dąbrowskiego, gdzie dochodzi często do stłuczek, do kolizji, piesi 
czują się niebezpiecznie. Wierzę, że w tym kształcie, w tym projekcie tego nie ma, ale w ciągu roku jak 
najbardziej takie pomysły mogą być wprowadzane i zmienione dlatego bym prosił o pilnowanie tej 
sprawy i o to, aby bezpieczeństwo na drogach w śródmieściu było poprawione. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk przygotowałem autopoprawkę, by 
zmniejszyć zadanie promocja miasta poprzez sport Tour de Pologne – zmniejszamy o 150 tys., 
wprowadzić zadanie promocja miasta poprzez sport Liga Światowa 2015 w piłce siatkowej mężczyzn 
z kwotą 150 tys. po zmianach zadania będą miały następujące kwoty i nazwy - promocja miasta 
poprzez sport Tour de Pologne 150 tys., promocja miasta poprzez sport liga światowa 2015 w piłce 
siatkowej mężczyzn 150 tys. To pozwoli nam na to, żeby nasze służby mogły nadal negocjować i z 
jednym i z drugim, bo mamy na to środki w budżecie na realizację tych przedsięwzięć w 
Częstochowie. To jeżeli chodzi o autopoprawkę, a odnośnie głosów, które zostały zgłoszone to 
chciałbym poinformować Pana Jerzego Zająca, że wśród wnioskodawców była również Komisja 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska, która wnioskowała o przedłużenie ul. Racławickiej do ul. Staszica 
w związku z tym ja nie biorę przynajmniej te, które były możliwe decyzje Rady, a Komisja jest przecież 
emanacją decyzji Rady uwzględniłem w swojej autopoprawce, że stąd właśnie taka propozycja, a nie 
inna. Z kolei jeżeli mówimy o sprawie naszych zwierząt to autopoprawka mówiąca o tym, że 
zwiększamy o 100 tys. środki w budżecie ochrony środowiska zawierają zadania inwestycyjne, ale 
będzie możliwe wygospodarowanie również dodatkowych środków na sterylizację tych kotów jeżeli 
Państwo Radni będą uprzejmi przyjąć budżet z tymi autopoprawkami to rozwiążemy również ten 
temat, który tutaj zgłaszamy przez przedstawiciela Stowarzyszenia. Dziękuję bardzo. Taką poprawkę 
składam do Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński ja mam pytanie związane  w tym momencie z 
budżetem, chciałbym się dowiedzieć ile projektów zostało wykonanych w poprzedniej kadencji ze 
względu na to, że  przeanalizując okazuje się, że w budżecie te projekty, które zostały przez ostatnie 
lata przygotowane na wnioski Radnych w tym budżecie ich nie widzę jako wykonawcze. Moje pytanie 
jest następujące czy podobnie będzie z tymi projektami, które dzisiaj będziemy głosować i 
przyjmować, bo jeżeli przyjmiemy projekty na 50 – 100 mln zł czy Pan zdążył podczas kadencji te 
projekty zrealizować. Dlatego dwa pytania. Jedno ile w tej chwili tych projektów jest, a zostały one 
przyjęte, a drugie pytanie czy jesteśmy w stanie zrealizować wszystkie projekty w naszej, które 
przyjęliśmy. A trzecie moje pytanie już do Przewodniczącego Rady Miasta w jakiej kolejności będą 
wnioski zgłoszone nowe. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wnioski mamy już przedstawione no i zakończymy to 
głosowaniem nowymi wnioskami. Trudno, żeby było inaczej. 
 
Radny Piotr Strach Panie Przewodniczący ja powtarzam moje pytanie skąd wzięto tę kolejność. Po 
prostu ma wpływ na głosowanie zwłaszcza jeżeli  chodzi o źródło pokrycia dlatego zastanawiam się 
skąd wzięto tak chaotyczną kolejność. Chciałbym wiedzieć kto stworzył tę kolejność i na jakiej 
podstawie i jakim system się kierował, że wnioski Komisji Klubu Radnych są pomieszane w całym 
świat. Chciałbym się o to spytać z powodów technicznych przy głosowaniu. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk z tego co wiem to jest w kolejności 
zgłoszenia do Komisji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie na pewno jest to 
niemożliwe, bo ja wiem, że jeden z Klubów jeszcze nie składał żadnych wniosków kiedy Klub Prawa i 
Sprawiedliwość już na wstępie składał wnioski klubowe, a my jesteśmy na samym końcu.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk ja mogę powiedzieć tylko tyle, kolejność 
na pewno nie sprzyja, nie wiem, mnie osobiście albo tym Klubom, które jakby rozumieją sytuację, bo 
jeżeli zaczynamy w kolejności od wniosków jednego z Radnych PiSu, później mamy w kolejności 
wnioski klubowe Mieszkańców Częstochowy no tutaj nie ma żadnego spisku i dziwię się Radnym, że 
próbują się go jakoś dopatrywać no to najpierw byłby głosowane wnioski zgoła inne. Natomiast jeżeli 
chcecie Państwo dzisiaj mieć rzeczywiście wspomnienia długiego dnia to możemy najpierw w 
uzgodnieniu ze wszystkimi wybrać sposób i metodę głosowania, nie wiem jaką metodę wybierzemy 
metodę głosowania, potem kolejność ustalania wniosków, a dopiero potem zaczniemy to wszystko 
rozpatrywać, tylko boję się, że już tak mocno komplikujemy dyskusję nad stosunkowo skomplikowaną 
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materią, że za chwilkę zapętlimy się zupełnie. Prosiłbym bardzo, żeby przystąpić do pracy i 
rozstrzygać kolejne kwestie, bo są one ważne dla mieszkańców miasta Częstochowy.  
 
Radny Ryszard Szczuka ja proponuję, żeby nie dać się zwariować proszę Państwa. Spotykam się 
pierwszy raz na przestrzeni mojego funkcjonowania w samorządzie miasta odnośnie problemów  z 
kolejnością głosowania. Każdy z Państwa dostał swoje do półki wszystkie poprawki, każdy ma 
wyrobione zdanie za czym będzie głosował, za czym będzie przeciw, za czym się wstrzyma, w 
związku z tym nie ma tu znaczenia jakakolwiek kolejność. Nie ma takiego głosowania, że według 
kolejności, który pierwszy wniosek, który drugi. Każdy ma w głowie ułożone co popiera, a co nie i tego 
się trzeba trzymać. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński problem bardziej dotyczy w tym momencie 
zdjęcia źródła finansowania jeżeli któryś z wniosków otrzyma większość Rady, momentalnie wtedy 
zupełnie inaczej będzie kiedy źródło pokrycia będzie szukał pojedynczy Radny, a zupełnie inaczej 
kiedy źródło pokrycia będzie szukał Klub, a inaczej jak poszczególne Komisje, bo wtedy nie będziemy 
głosować jeden dzień, a tydzień, bo będzie się musiała zebrać nowa Komisja, znaleźć nowe źródło 
pokrycia, zabraknie Klubów. Dlatego te grupowe powinny być w pierwszej kolejności, a w drugiej 
kolejności indywidualne. 
 
Radny Krzysztof Janus Panie Przewodniczący wniosek Pana Przewodniczącego Gawrońskiego jest 
racjonalny. Najpierw  głosowania Klubów i Komisji, a na końcu pojedynczych Radnych. To jest 
naprawdę racjonalne. Dziękuję. 
 
Radny Ryszard Szczuka proszę mi odpowiedzieć czym wniosek Klubu Radnych jest ważniejszy od 
wniosku Radnego? Uważam, że wnioski są na takich samych prawach składane. 
 
Radny Krzysztof Janus ja  myślę, że Panie Radny Szczuka, że jeżeli jest wniosek Klubu to był 
przedyskutowany w większym gronie Radnych. Natomiast pojedynczy wniosek Radnego podjął 
pojedynczy Radny. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Przewodniczący nie trzeba w tym 
momencie dokonywać przerwy żeby dokonywać jakiejkolwiek korekty, możemy w kolejności głosować 
wnioski klubowe, wnioski komisyjne i wnioski Radnych i mamy kolejność ustaloną i się nie spieramy, 
żeby wniosek Klubu Radnych PiSu był głosowany na początku, bo na początku są Mieszkańcy 
Częstochowy czyli głosujemy i nie potrzeba żadnej przerwy, głosujemy wnioski w takiej kolejności 
jakie jest przyjęte według pewnego schematu. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek dotyczący zmiany 
kolejności głosowania wniosków. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 16 głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przeprowadził głosowanie testowe. 
 
Uwag do systemu nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski rozpoczął głosowanie nad złożonymi do końca 
pierwszego czytania wnioskami Radnych i Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 1 Radnego Alberta Kuli – 
załącznik nr 24 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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1 Albert Kula Przebudowa ul. Wierzbowej 400 000,00 zł   

      -400 000,00 zł Dział 921 Rozdział 92195 
Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętszej 
Maryi Panny 

 
 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 2 Radnego 
Alberta -  załącznik nr 24 do protokołu 
  

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

2 Albert Kula 
Przebudowa połączonych ulic: 
Czechowicza i Zegadłowicza 400 000,00 zł   

      -400 000,00 zł 

Dział 926 Rozdział 92605 
Zarządzanie Halą  "Częstochowa" 

przy ulicy Żużlowej 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymującym się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 3 Radnego 
Alberta Kuli -  załącznik nr 24 do protokołu 
  

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

3. Albert Kula 

Remont chodnika wzdłuż ul. 
Łukasińskiego po stronie 

parzystej od ul. Okrzei do ul. 
Prusa 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 926 Rozdział 92605 
Zarządzanie Halą  "Częstochowa" 

przy ulicy Żużlowej 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymującym się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 4 Radnego 
Alberta Kuli -  załącznik nr 24 do protokołu 
  

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

4 Albert Kula Projekt budowy ul. Fredry 100 000,00 zł   
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przygotowanie dokumentacji 

      -100 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60015 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymującym się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 5 Radnego 
Alberta Kuli  -  załącznik nr 24 do protokołu 
  

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

5. Albert Kula 
Projekt budowy ul. Syrokomli 
przygotowanie  dokumentacji  100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60015 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymującym się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 6 Radnego 
Alberta Kuli -  załącznik nr 24 do protokołu 
  

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

6 Albert Kula 

Projekt budowy ul. 
Towiańskiego przygotowanie 

dokumentacji 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60015 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymującym się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 7 Radnego Alberta Kuli  
załącznik nr 24 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

7 Albert Kula 

Remont chodnika wzdłuż Alei 
Wojska Polskiego od ul. 

Okrzei do ul. Ossowskiego 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 921 Rozdział 92109 Dotacja 
dla Ośrodka Promocji i Kultury 

"Gaude Mater" 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 8 Radnego Łukasza Banasia 
-  załącznik nr 25 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

8 Łukasz Banaś 

Przygotowanie dokumentacji 
technicznej przebudowy ul. 

Garncarskiej 30 000,00 zł   

      30 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60015 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 9 Radnego Łukasza Banasia 
-  załącznik nr 26 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

9 Łukasz Banaś 
Przedłużenie ul. Racławickiej 

do ul. Staszica 4 725 000,00 zł   

      -4 725 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 10 Radnego Łukasza 
Banasia -  załącznik nr 27 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

10 Łukasz Banaś 

Przygotowanie dokumentacji 
technicznej, Budowa 
sztucznego boiska 

treningowego dla KS Victoria 40 000,00 zł   

      -40 000,00 zł 
Dział 900 Rozdział 90095 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 11 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 28 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

11 Klub Radnych Podwyżki wynagrodzenia dla 990 000,00 zł   
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Mieszkańcy 
Częstochowy 

pracowników Urzędu Miasta 
Częstochowy 

      -990 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75023 Zakup 
samochodów dla Urzędu Miasta i 

jednostek podległych 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 12 Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 29 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

12 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Poprawa komfortu 
mieszkańców poprzez montaż 
smarownic torowych i ekranów 

akustycznych przy ul. 
Jesiennej w rejonie budynku 

przy ul. Bohaterów Katynia 52  120 000,00 zł   

      -120 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75023 Zakup 
samochodów dla Urzędu Miasta i 

jednostek podległych 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 13 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy –  załącznik nr 30 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

13 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Liczniki rowerów 10 000,00 zł   

      -10 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 4 głosach za, 20 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 14 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 31 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

14 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Wyznaczenie pasów 

rowerowych na ul. Sejmowej 10 000,00 zł   

      -10 000,00 zł Dział 921 Rozdział 92195 
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Rewitalizacja kulturalna Placu 
Biegańskiego i Alei Najświętrzej 

Maryi Panny 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 6 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 15 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy  -  załącznik nr 32 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

15 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Budowa asfaltowej drogi 
rowerowej wzdłuż całej ul. 
Kisielewskiego po stronie 

wschodniej 200 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 16 Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy  -  załącznik nr 33 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

16 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Budowa asfaltowej drogi 
rowerowej wzdłuż DK-1 

łączącej ul. Okrzei z Al. Pokoju 
przy estakadzie 200 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 17 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy    -  załącznik nr 34 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

17 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Kompleksowy projekt 
organizacji ruchu rowerowego 

w centrum miasta  5 000,00 zł   

      -5 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60015 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 18 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 18 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 35 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

18 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Wytyczenie pasów dla 
rowerów w jezdni al. Wolności 

od ronda Mickiewicza do 
Placu Rady Europy 12 000,00 zł   

      -12 000,00 zł 

Dział 921 Rozdział 92195 
Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętrzej 
Maryi Panny 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 19 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 36 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

19 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Budowa ul. Poniatowskiego 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 20 Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 37 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

20 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Wykonanie dokumentacji 
budowy sali gimnastycznej 

przy SP 47 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60015 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 21 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 38 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

21 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Budowa ul. Hetmańskiej na dł. 

ok. 300 metrów 600 000,00 zł   

      -600 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 6 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 22 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy  -  załącznik nr 39 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

22 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Budowa skrzyżowania ul. 

Sabinowskiej i Piastowskiej 3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 23 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 40 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

23 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Wykonanie dokumentacji 

przebudowy ul. Konwaliowej 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60015 

Dokumentacja przyszłościowa 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 24 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 41 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

24 Klub Radnych Przebudowa układu 2 000 000,00 zł   
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Mieszkańcy 
Częstochowy 

drogowego osiedla w 
otoczeniu Alei Pokoju 

pomiedzy ul. Tetmajera a ul. 
Prusa/ ul. Zamenhofa - Etap I 

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 25 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 42 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

25 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

 Dofinansowanie pobytu dzieci 
w niepublicznych żłobkach i 

klubach malucha 130 000,00 zł   

      -70 000,00 zł 

Dział 921 Rozdział 92195 
Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej 
Maryi Panny 

      -60 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75075 Materiały 
i wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 26 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 43 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

26 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Przebudowa Placu Orląt 

Lwowskich 700 000,00 zł   

      -700 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 16 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 27 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy  -  załącznik nr 44 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

27 Klub Radnych Budowa miejsc parkingowych 250 000,00 zł   



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku. 

Strona 30 z  124 

 

 

 

Mieszkańcy 
Częstochowy 

przy ul. Bienia 

      -250 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 6 głosach za, 19 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 28 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy  -  załącznik nr 45 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

28 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Przebudowa ul. Bienia 1 400 000,00 zł   

      -1 400 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 18 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 29 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 46 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

29 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Przebudowa ul. Piłsudskiego 4 000 000,00 zł   

      -4 000 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 30 Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy - załącznik nr 47 do protokołu 
 został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

30 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Program zdrowotny: 
Zwiększenie dostępu 

mieszkańców Częstochowy do 
lekarzy geriatrów  200 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 921 Rozdział 92195 
Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętrzej 
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Maryi Panny 

      -100 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75075 Materiały 
i wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 31 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy -  załącznik nr 48 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

31 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Koncepcja rewitalizacji 
otoczenia rzeki Warta 300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 32 Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy - załącznik nr 49 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

32 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Program diagnozy i 
rehabilitacji dzieci i młodzieży 
z wadą słuchu oraz badania 
przesiewowe słuchu dzieci z 
klas I szkół podstawowych 200 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 851 Rozdział 85149 
Programy polityki zdrowotnej. 

Badania przesiewowe słuchu dzieci 
z klas pierwszych szkół 

podstawowych 

      -150 000,00 zł 

Dział 921 Rozdział 92195 
Pozostała działalność. Zadania 

muzyczne 

 
Wniosek został wycofany przez wnioskodawców.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 33 Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy- załącznik nr 50 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

33 
Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Budowa "Zielonej Promenady 
Śródmiejskiej" (I etap) 2 050 000,00 zł   
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Częstochowy 

      -100 000,00 zł 
Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 

"Zielonej Promenady Śródmiejskiej"  

      -450 000,00 zł 

Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny 

      -1 500 000,00 zł 

Dział 801 Rozdział 80195 
Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej  

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 34 Klubu Radnych 
Mieszkańcy Częstochowy - załącznik nr 51 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

34 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Budowa parkingów wraz z 
remontem chodników przy ul. 

Filomatów 500 000,00 zł   

      -500 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 35 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 52 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

35 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Budowa boiska do piłki nożnej 
w Dzielnicy Stare Miasto na 

potrzeby mieszkańców 
dzielnicy oraz Klubu 
Sportowego Victoria 

Częstochowa 600 000,00 zł   

      -600 000,00 zł 
Dział 801 Rozdział 80195 Program 

budowy boisk 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 36 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 53 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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36 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Dotacja celowa dla 
częstochowskich jednostek 
OSP na dofinansowanie do 
zakupu umundurowania i 

sprzętu pożarniczego 180 000,00 zł   

      -180 000,00 zł 

Dział 854 Rozdział 75411 
Termomodernizacja oraz montaż 

kolektorów słonecznych w 
budynkach Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w 

Częstochowie przy ul. Sikorskiego i 
ul. Rejtana - dofinansowanie 

zadania 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 37 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 54   do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

37 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Dotacja celowa dla 
częstochowskich jednostek 

OSP na dofinansowanie 
kosztów utrzymania sprzętu 

ratowniczego będącego 
własnością Gminy Miasta 

Częstochowy 70 000,00 zł   

      -70 000,00 zł 

Dział 854 Rozdział 75411 
Termomodernizacja oraz montaż 

kolektorów słonecznych w 
budynkach Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w 

Częstochowie przy ul. Sikorskiego i 
ul. Rejtana - dofinansowanie 

zadania 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 38 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 55 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

38 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Świadczenie rodzinne 
wypłacane z tytułu narodzenia 

dziecka - becikowe 330 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 
Dział 851 Rozdział 85149 

Programy polityki zdrowotnej. 
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Program wspierania rodziny - 
metoda In vitro - dofinansowanie 

zabiegu 

      -80 000,00 zł 

Dział 851 Rozdział 85149 
Programy polityki zdrowotnej. 
Leczenie niepłodności metodą 

naprotechnologii 

      -100 000,00 zł 

Dział 851 Rozdział 85149 
Programy polityki zdrowotnej. 

Kompleksowy program profilaktyki 
zdrowotnej w zakresie aktywnego i 

zdrowego starzenia się osób 
starszych 

      -30 000,00 zł 

Dział 852 Rozdział 85295 
Pozostała działalność. Pomoc 
społeczna Program "Młodzi - 

Kreatywni" 

      -40 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75075 Zakup 
materiałów promocyjnych dla dzieci 

urodzonych w Częstochowie 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 39 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 56 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

39 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Szkolenie dzieci i młodzieży 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 851 Rozdział 85149 
Programy polityki zdrowotnej. 
Pogodna Jesień - starzej się 

zdrowiej 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 40 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 57 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

40 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Wykupienie terenu pod boisko 

w dzielnicy Kiedrzyn 1 000 000,00 zł   

      -550 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 

Dokumentacja przyszłościowa 

      -450 000,00 zł Dział 900 Rozdział 90015 
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Inwestycje oświetleniowe 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 18 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 41 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 58 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

41 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Wyposażenie pracowni 
Akademii Jana Długosza w 
Częstochowie w związku z 

uruchomieniem nowych 
kierunków studiów 480 000,00 zł   

      -480 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75023 Zakup 
oprogramowania systemowego, 

narzędziowego, graficznego i 
pakietów biurowych 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 42 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 59 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

42 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Remont szaletów przy 

Promenadzie im. Cz. Niemena 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75023 Zakup 
samochodów dla Urzędu Miasta i 

jednostek podległych 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 43 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 60 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

43 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Remont toalet w Gimnazjum 

nr 1  - Etap I 15 000,00 zł   
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      -15 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75023 Zakup 
samochodów dla Urzędu Miasta i 

jednostek podległych 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 44 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 61 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

44 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 
Remont sali gimnastycznej w 

SP 13 500 000,00 zł   

      -500 000,00 zł 
Dział 851 Rozdział 85154 Program 

budowy boisk 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu niespełnienia wymogów formalnych. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 45 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 62 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

45 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 

Podstawowej nr 12  450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 Rozdział 80195 Program 

budowy boisk 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 18 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 46 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 63 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

46 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 

Podstawowej nr 22 przy ul. 
Żabiej 1 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 Rozdział 80195 Program 

budowy boisk 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 17 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 47 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 64 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

47 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Remont ul. Kingi 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 18 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 48 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 65 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

48 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Remont ul. Suchej - projekt 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 49 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 66 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

49 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Remont ul. Złotej - projekt 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 50 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 67  do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

50 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Remont ul. Lwowskiej - etap I 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 51 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 68  do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

51 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Remont ul. Legnickiej - Etap I 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 52 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 69 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

52 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Projekt przebudowy ul. Solnej 
(wraz z odwodnieniem, 

chodnikiem) 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 53 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 70 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

53 Klub Radnych Budowa boiska 450 000,00 zł   
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Mieszkańcy 
Częstochowy 

wielofunkcyjnego przy Zespole 
Szkół nr 1 przy ul. Kukuczki 30 

      -450 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 54 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 71 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

54 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Wymiana stolarki okiennej sali 
gimnastycznej Zespole Szkół 

nr 1 przy ul. Kukuczki 30 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 55 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 72 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

55 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Wymiana stolarki okiennej sali 
gimnastycznej w 8 LO przy ul. 

Kukuczki 30 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 56 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 73 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

56 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Redukcja deficytu miasta 3 529 779,00 zł   

      -490 000,00 zł 

Dział 600 Rozdział 60004 
Rozbudowa infrastruktury 

tramwajowej wraz z zakupem 
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taboru 

      -1 300 000,00 zł 

Dział 600 Rozdział 60004 Wymiana 
taboru autobusowego wraz z 

remontem zaplecza technicznego 

      -1 140 000,00 zł 

Dział 600 Rozdział 60004 Wymiana 
taboru tramwajowego oraz remont 

torowiska 

      -350 000,00 zł 

Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny 

      -249 779,00 zł 

Dział 750 Rodział 75023 Zakup 
samochodów dla Urzędu Miasta i 

jednostek podległych 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 18 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 57 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 74 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

57 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy Remont ul. Olsztyńskiej 8 000 000,00 zł   

      -8 000 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 17 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 58 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 75  do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

58 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Promocja miasta poprzez 
sport - promocja Częstochowy 

przez piłkę nożną 700 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 

Dział 926 Rozdział 92605 
Zarządzanie Halą  "Częstochowa" 

przy ulicy Żużlowej 

      -300 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75075 Promocja 
miasta poprzez sport - Tour de 

Pologne 

      -100 000,00 zł 

Dział 921 Rozdział 92195 
Pozostała działalność. Zadania z 

zakresu kultury i sztuki oraz 
upowszechniania kultury 
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Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 16 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 59 Klubu 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy-  załącznik nr 76 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

59 

Klub Radnych 
Mieszkańcy 

Częstochowy 

Dodatkowa pula na inwestycje 
dzielnicowe w ramach budżetu 

partycypacyjnego  3 000 000,00 zł   

      -2 800 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

      -300 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75023 Zakup 
samochodów dla Urzędu Miasta i 

jednostek podległych 

      -300 000,00 zł 

Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny 

      -300 000,00 zł 
Dział 900 Rozdział 90015 
Inwestycje oświetleniowe 

      -300 000,00 zł 
Dział 801 Rozdział 80195 Program 

budowy boisk 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  60 Radnego Tomasza Tyla -  
załącznik nr 77 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

60 Tomasz Tyl 
Remont ulicy Górnej wraz z 

chodnikiem 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 600 Rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic miasta 

Częstochowy 

 
Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  61 Radnego Tomasza Tyla -  
załącznik nr 78 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

61 Tomasz Tyl Remont chodnika wzdłuż 29 000,00 zł   
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posesji przy ul. Skośnej 2/8 
(od ul. Równoległej do ul. 

Prostej) 

      -29 000,00 zł 

Dział 600 Rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic miasta 

Częstochowy 

 
Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  62 Radnego Tomasza Tyla -  
załącznik nr 79 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

62 Tomasz Tyl 
Budowa parkingu przy ul. 
Bardowskiego 31,33,A,B 110 000,00 zł   

      -110 000,00 zł 

Dział 600 Rozdział 60016 Program 
budowy i przebudowy ulic miasta 

Częstochowy 

 
Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  63 Radnego Tomasza Tyla -  
załącznik nr 80 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

63 Tomasz Tyl 

Zakup naklejek pod tablice 
rejestracyjne samochodów 

(naklejka z tekstem 
promującym miasto 

Częstochowa) 5 000,00 zł   

      -5 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75975 
Prowadzenie działalności 

promującej miasto i region, 
turystykę miejską i przyjazdową w 

tym informacja turystyczna 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  64 Radnej Jolanty 
Urbańskiej  -  załącznik nr 81 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

64 
Jolanta 

Urbańska 
"Przebudowa ulicy w dzielnicy 

Mirów:     
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    - ul. Mstowska 1 400 000,00 zł   

    

- ul. Bursztynowa i ul. 
Turystyczna: poszerzenie ulic, 

oświetlenie 385 000,00 zł   

      -1 785 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  65 Radnej Jolanty 
Urbańskiej  -  załącznik nr 82 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

65 
Jolanta 

Urbańska 
"Przebudowa ulicy w dzielnicy 

Północ     

    - ul. Św. Brata Alberta 9 000 000,00 zł   

    

- wymiana asfaltu na 
Promenadzie Niemena od ul. 
Brzeźnickiej do Kiedrzyńskiej" 500 000,00 zł   

      -9 500 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 66 Radnej Jolanty Urbańskiej 
- załącznik nr 83 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

66 
Jolanta 

Urbańska  

Przebudowa ulicy w dzielnicy 
Wyczerpy: Remont 

nawierzchni - odcinek 100 m - 
na ul. Pola 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  67 Radnego Łukasza 
Wabnica  -  załącznik nr 84 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

67 Łukasz Wabnic 

"Plac rekreacji ruchowej Street 
Work Out przy promenadzie 

im. Czesława Niemena" 150 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 851 rozdz. 85149 "Leczenie 

niepłodności metodą 
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naprotechnologii" 

      -100 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75075 "Materiały i 
wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 68 Radnego Łukasza 
Wabnica  -  załącznik nr 85 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

68 Łukasz Wabnic  

"Modernizacja (przebudowa) 
szatni i pryszniców w Szkole 

Podstawowej nr 49" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 921 rozdz. 92195 "Zadania z 
zakresu kultury i sztuki oraz 
upowszechniania kultury" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  69 Radnego Łukasza 
Wabnica  -  załącznik nr 86 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

69 Łukasz Wabnic 

"Projekt zachęcający do 
korzystania z rowerów w 

drodze do szkoły. Zakup wiat i 
stojaków rowerowych przy 

szkołach oraz montaż 
monitoringu obejmującego 

wiaty rowerowe." 250 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 
Dział 921 rozdz. 92195 "Zadania 

muzyczne" 

      -50 000,00 zł 

Dział 851 rozdz. 85149 "Badania 
przesiewowe słuchu dzieci z klas 
pierwszych szkół podstawowych." 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 70 Radnego Zbigniewa 
Niesmacznego -  załącznik nr 87 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

70 
Zbigniew 

Niesmaczny 

"Budowa Zielonej Promenady 
Śródmiejskiej w 
Częstochowie" 800 000,00 zł   
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      -400 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

      -300 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016 "Budowa 
ulic: Noskowskiego, Wagnera i 

Mozarta 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  71 Komisji Sportu i Turystyki  
-  załącznik nr 88 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

71 
Komisja Sportu 

i Turystyki 

"Zwiększenie środków 
budżetowych na sport 
częstochowski oraz na 
stypendia sportowe"     

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu niespełnienia wymogów formalnych. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  72 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 89 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

72 Łukasz Kot 
Przebudowa ul. Św. Brata 

Alberta 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 73 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 90 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

73 Łukasz Kot 

Likwidacja barier 
architektonicznych na drogach 

rowerowych 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  74 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 91 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

74 Łukasz Kot Odwodnienie ul. Traktorzystów 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90095 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  75 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 92 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

75 Łukasz Kot Budowa ul. Olsztyńskiej 3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 76 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 93 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

76 Łukasz Kot Budowa ul. Złotej 3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 77 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 94 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

77 Łukasz Kot 
Projekt i budowa oświetlenia 

na ulicy Turystycznej 200 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 „Inwestycje 

oświetleniowe” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 78 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 95 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

78 Łukasz Kot 

Opracowanie koncepcji 
budowy drogi rowerowej 

wzdłuż DK1 na odcinku od Alei 
Pokoju do węzła DK1/DK46 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 79 Radnego Łukasza Kota -  
załącznik nr 96 do protokołu. 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

79 Łukasz Kot 

Instalacja oraz udostępnienie 
darmowego dostępu do 

Internetu (WiFi) na Placu 
Biegańskiego 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75023 
„Rozbudowa i modernizacja 

wewnętrznej sieci komputerowej 
LAN” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 80 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 97 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

80 
Małgorzata 

Iżyńska Projekt budowy ul. Złotej 100 000,00 zł   

        
Dział 754 rozdz. 75412 Ochotnicze 

Straże Pożarne  

         z tego: 

      -50 000,00 zł 

Wyposażenie, paliwa, materiały 
eksploatacyjne, części zamienne, 
specjalistyczny sprzęt ratowniczy, 

sprzęt łączności, wyposażenie 
osobiste i umundurowanie oraz 

materiał opałowy dla OSP 

      -50 000,00 zł 

Wypłaty dla konserwatorów sprzętu 
pożarniczego z 12 jednostek OSP i 

Komendanta Gminnego OSP 

 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 81 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 97 do protokołu. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

81 
Małgorzata 

Iżyńska 
Projekt budowy ul. 

Manganowej 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 710 rozdz. 71015 Nadzór 
budowlany „Zadania nadzoru 

budowlanego na obszarze powiatu 
miasta wydzielonego Częstochowy” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 82 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 97 do protokołu. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

82 
Małgorzata 

Iżyńska Projekt budowy ul. Jurajskiej 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 710 rozdz. 71015 Nadzór 
budowlany „Zadania nadzoru 

budowlanego na obszarze powiatu 
miasta wydzielonego Częstochowy” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 83 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 97 do protokołu. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

83 
Małgorzata 

Iżyńska Projekt budowy ul. Kamiennej 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 710 rozdz. 71015 Nadzór 
budowlany „Zadania nadzoru 

budowlanego na obszarze powiatu 
miasta wydzielonego Częstochowy” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 84 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 97 do protokołu. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

84 
Małgorzata 

Iżyńska 
Łazienki remont generalny z 
Zespole Szkół nr 3 przy ul. 450 000,00 zł   
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Rozdolnej 5 

      -450 000,00 zł 

Dział 754 rozdział 75416 Straż 
Miejska „Wydatki na 

wynagrodzenia i pochodne”, 
„Wydatki rzeczowe (związane z 
utrzymaniem Straży Miejskiej)” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 85 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 98 do protokołu. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

85 
Małgorzata 

Iżyńska 

Przebudowa ul. Mstowskiej na 
odcinku od ul. Rozdolnej do 

granic miasta 1 700 000,00 zł   

      -1 700 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 86 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 98 do protokołu. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

86 
Małgorzata 

Iżyńska Budowa ul. Turystycznej 1 200 000,00 zł   

      -1 200 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 87 Radnej Małgorzaty 
Iżyńskiej -  załącznik nr 98 do protokołu. 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

87 
Małgorzata 

Iżyńska 
Budowa chodnika w  ciągu 
budowy ul. Bursztynowej 1 500 000,00 zł   

      -1 500 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 88 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 99 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 
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1 2 3 4 5 

88 
Artur 

Sokołowski 
Placówki opiekuńczo-

wychowawcze 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75075 
„Częstochowski festiwal kultury 

alternatywnej - Frytka Off w 
Częstochowie” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 89 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 100 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

89 
Artur 

Sokołowski 
Szkolenie sportowe dzieci i 

młodzieży 500 000,00 zł   

      -500 000,00 zł 

Dział 926 rozdział 92605 
„Zarządzanie Halą "Częstochowa" 

przy ul. Żużlowej” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 90 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 101 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

90 
Artur 

Sokołowski 

Udział w zawodach 
sportowych na wysokim 

poziomie współzawodnictwa 348 751,00 zł   

      -348 751,00 zł 

Dział 926 rozdział 92605 
„Zarządzanie Halą "Częstochowa" 

przy ul. Żużlowej” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 91 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 102 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

91 
Artur 

Sokołowski 

Realizacja miejscowych 
planów zagospodarowania 

przestrzennego 1 000 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004 „Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny” 

      -550 000,00 zł Dział 750 rozdział 75023 „Zakup 
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samochodów dla Urzędu Miasta i 
jednostek podległych” 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 92 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 103 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

92 
Artur 

Sokołowski 
Budowa budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych 1 000 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004 „Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny” 

      -550 000,00 zł 

Dział 750 rozdział 75023 „Zakup 
samochodów dla Urzędu Miasta i 

jednostek podległych” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 13 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 93 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 104 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

93 
Artur 

Sokołowski 

Rozbudowa i przebudowa 
Schroniska dla Bezdomnych 
Zwierząt ul. Gilowa 44/46 w 

Częstochowie 1 350 000,00 zł   

      -1 350 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 94 Radnego Artura 
Sokołowskiego -  załącznik nr 105 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

94 
Artur 

Sokołowski 
Budowa Zielonej Promenady 

Śródmiejskiej w Częstochowie 400 000,00 zł   

      -400 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004 „Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

- Park wodny” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 95 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 106 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

95 
Artur 

Sokołowski 

Prace związane z 
unormowaniem stanu 

prawnego dróg 163 695,00 zł   

      -163 695,00 zł 

Dział 900 rozdział 90003 
„Utrzymanie bieżące dróg - zimowe 

utrzymanie miasta” 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 96 Radnego 
Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 107 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

96 
Artur 

Sokołowski 

Urzędy gmin – Koszty 
dokształcania pracowników,  
w tym: dopłaty do studiów, 

szkolenia pracowników 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 750 rozdział 75075 „Promocja 
jednostek samorządu terytorialnego 

- Realizacja przedsięwzięć 
promocyjnych” 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 97 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 108 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

97 
Konrad 

Głębocki 

"Budowa drogi w ulicy 
Lwowskiej od ulicy 

Wyszyńskiego do ulicy 
Dobrzyńskiej - I etap" 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 98 Radnego Konrada 
Głębockiego -  załącznik nr 109 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce. 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

98 
Konrad 

Głębocki 
"Budowa ulicy Legnickiej - I 

etap" 3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 99 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 110 do protokołu 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

99 
Konrad 

Głębocki 
"Budowa ulicy 

Poniatowskiego" 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 100 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 111 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

100 
Konrad 

Głębocki 
"Modernizacja skrzyżowania 

ulic Św. Rocha i Ikara" 3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 101 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 112 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

101 
Konrad 

Głębocki 
"Budowa chodnika w ulicy 

Łomżyńskiej" 500 000,00 zł   

      -500 000,00 zł 
Dział 926 rozdz. 92605 

"Zarządzanie Halą "Częstochowa" 
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przy ul. Żużlowej" 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 102 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 113 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

102 
Konrad 

Głębocki "Budowa ulicy Gdańskiej" 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 

Dział 926 rozdz. 92605 
"Zarządzanie Halą "Częstochowa" 

przy ul. Żużlowej" 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 103 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 114 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

103 
Konrad 

Głębocki 

"Wspieranie programów z 
zakresu przeciwdziałania 
patologiom społecznym, 

realizowanych przez 
organizacje pozarządowe i 

inne podmioty" 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 851 rozdz. 85149 
"Program wspierania rozwoju 

rodziny - metoda in vitro - 
dofinansowanie zabiegu" 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 104 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 115 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

104 
Konrad 

Głębocki 
"Odwodnienie dzielnicy 

Grabówka" 1 000 000,00 zł   

      -1 000 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 105 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 116 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

105 
Konrad 

Głębocki 
"Budowa oświetlenia w ulicy 

Koniecpolskiej" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiały i wydawnictwa 

wykorzystane w promocji miasta" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 106 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 117 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

106 
Konrad 

Głębocki 
"Budowa ulicy Lotosu - 

dokumentacja techniczna" 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 107 Radnego 
Konrada Głębockiego -  załącznik nr 118 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

107 
Konrad 

Głębocki 

"Inwestycyjna rezerwa na 
zadania realizowane w 

ramach budżetu 
partycypacyjnego" 2 000 000,00 zł   

      -500 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75023 
"Wydatki bieżące związane z 

informatyzacją" 

      -200 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75075 
"Materiał i wydawnictwa 

wykorzystane w promocji miasta" 

      -1 300 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 13 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się przyjęła powyższy wniosek. 
 
W trakcie głosowania nad wnioskami Radna Małgorzata Iżyńska zgłosiła problemy z systemem. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski ogłosił przerwę od godz. 13.05-13.20. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przeprowadził głosowanie 
testowe. 
 
Uwag do systemu nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 108 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 119 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

108 Barbara Gieroń 
"Kanalizacja sanitarna ul. 

Spiska" 400 000,00 zł   

      -400 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004  
"Budowa kompleksu rekreacyjno-

sportowego - Park Wodny" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 109 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 120 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

109 Barbara Gieroń 

"Oświetlenie ul.Spiskiej, ul. 
Pienińskiej do cmentarza 

Rocha" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015  

"Inwestycje oświetleniowe" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 110 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 121 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

110 Barbara Gieroń 
"Budowa drogi i chodnika w 

ulicy Leśnej" 15 400 000,00 zł   

      -15 400 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 111 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 122 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

111 Barbara Gieroń 

"Budowa Ronda, 
skrzyżowanie ulicy 
Wręczyckiej z ulicą 

Białostocką" 3 060 000,00 zł   

      -3 060 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 112 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 123 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

112 Barbara Gieroń 

"Budowa Ronda - 
dokumentacja, skrzyżowanie 

ulicy Rocha z ulicą Ikara" 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 113 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 124 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

113 Barbara Gieroń 

"Budowa parkingu dla 
Przedszkola przy ulicy Osada 

Młyńska" 200 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 114 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 125 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

114 Barbara Gieroń 

"Budowa Ronda - 
skrzyżowanie ulicy 

Sabinowskiej z ulicą 3 600 000,00 zł   
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Piastowską" 

      -3 600 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 115 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 126 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

115 Barbara Gieroń 

"Dokumentacja - projekt 
przebudowy ul. 
Wyszyńskiego" 60 000,00 zł   

      -60 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016  

"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 116 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 127 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

116 Barbara Gieroń 
"Projekt i budowa ulicy 

Sanockiej" 1 020 000,00 zł   

      -1 020 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 117 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 128 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

117 Barbara Gieroń "Budowa ulicy Gdańskiej" 2 040 000,00 zł   

      -2 040 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 118 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 129 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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118 Barbara Gieroń "Remont ul. Św. Kingi" 4 000 000,00 zł   

      -4 000 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 119 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 130 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

119 Barbara Gieroń 

"Rozbudowa boiska o boisko 
do piłki nożnej przy Zespole 

Szkół nr 2 ul. Wirażowa" 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 rozdz. 80195/80154  

"Program budowy boisk" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 120 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 131 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

120 Barbara Gieroń 

"Budowa boiska przy 
Gimnazjum nr 16 ul. 

Powstańców" 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 rozdz. 80195/80154  

"Program budowy boisk" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 121 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 132 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

121 Barbara Gieroń 
"Budowa wiaty przystankowej 

ul. Lwowska" 20 000,00 zł   

      -20 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Zakup i montaż wiat 

przystankowych" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 122 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 133 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 
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1 2 3 4 5 

122 Barbara Gieroń "Budowa ulicy Legnickiej" 8 361 382,26 zł   

      -8 361 382,26 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 123 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 134 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

123 Barbara Gieroń 

"Przebudowa ul. Św. Rocha na 
odcinku od ul. Wręczyckiej do 

Jadwigi" 6 400 000,00 zł   

      -6 400 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 124 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 135 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

124 Barbara Gieroń 

"Przebudowa ul. Św. Rocha na 
odcinku od Rynku 

Wieluńskiego do ul. Jadwigi" 6 400 000,00 zł   

      -6 400 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 125 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 136 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

125 Barbara Gieroń 

"Kanalizacja sanitarna ul. 
Łomżyńska /dokończenie/ ul. 

Naftowa, ul. Sopocka, ul. 
Płocka" 1 350 000,00 zł   

      -1 350 000,00 zł 

Dział 700 rozdz. 70095  
"Budowa budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 126 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 137 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

126 Barbara Gieroń 

"Budowa ulicy Lwowskiej od 
ul. Dobrzyńskiej do ul. 

Głównej" 9 245 791,00 zł   

      -9 245 791,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 127 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 138 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

127 Barbara Gieroń 
"Budowa wiaty przystankowej 

ul. Dobrzyńska" 20 000,00 zł   

      -20 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Zakup i montaż wiat 

przystankowych" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 128 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 139 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

128 Barbara Gieroń 

"Uzupełnienie oświetlenia w ul. 
Szkolnej, ul. Brzezińskiej, ul. 

Malinowej" 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 

"Inwestycje oświetleniowe" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 129 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 140 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

129 Barbara Gieroń 

"Przebudowa ulicy 
Cegielnianej wraz z 

odwodnieniem" 3 500 000,00 zł   

      -3 500 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 
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Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 130 Radnej Barbary Gieroń -  
załącznik nr 141 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

130 Barbara Gieroń "Budowa ul. Sosnowieckiej" 2 400 000,00 zł   

      -2 400 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 131 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 142 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

131 Piotr Strach 

"Doposażenie placów zabaw 
na Promenadzie 

im.Cz.Niemena oraz w parku 
osiedlowym przy ul. Fieldorfa-

Nila w Częstochowie" 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 801 rozdz. 80101 
"Rozbudowa i doposażenie placów 

rekreacji ruchowej dla dzieci" 

Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  4 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 132 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 143 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

132 Piotr Strach "Redukcja deficytu miasta" 3 529 779,00 zł   

      -490 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Rozbudowa infrastruktury 

tramwajowej wraz z zakupem 
taboru" 

      -1 300 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Wymiana taboru autobusowego 

wraz z remontem zaplecza 
technicznego" 

      -1 140 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Wymiana taboru tramwajowego 

oraz remont torowiska" 

      -350 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-

sportowego - Park Wodny" 
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      -249 779,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75023 
"Zakup samochodów dla Urzedu 
Miasta i jednostek podległych" 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  4 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 133 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 144 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

133 Piotr Strach 

"Budowa placu zabaw dla 
przedszkola przy Zespole 

Szkół nr 1 przy ul. Kukuczki 
30" 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 801 rozdz. 80101 
"Rozbudowa i doposażenie placów 

rekreacji ruchowej dla dzieci" 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 134 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 145 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

134 Piotr Strach 
"Remont szaletów przy 

Promenadzie im. Cz.Niemena" 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75023 
"Zakup samochodów dla Urzędu 
Miasta i jednostek podległych" 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  5 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 135 Radnego Piotra Stracha 
-  załącznik nr 146 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

135 Piotr Strach 
"Remont toalet w Gimnazjum 

nr 1 - Etap 1" 15 000,00 zł   

      -15 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75023 
"Zakup samochodów dla Urzędu 
Miasta i jednostek podległych" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 136 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 147 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

136 Piotr Strach 

"Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole 

Podstawowej nr 22 przy ul. 
Żabiej 1" 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 rozdz. 80195 

"Program budowy boisk" 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  4 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 137 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 148 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

137 Piotr Strach 
"Budowa oświetlenia ul. 

Geodetów i ul. Kowalczyka" 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 

"Inwestycje oświetleniowe" 

Rada Miasta Częstochowy przy 5 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  5 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 138 Radnego Piotra Stracha 
-  załącznik nr 149 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

138 Piotr Strach 
"Budowa oświetlenia ul. 

Głębockiego" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 

"Inwestycje oświetleniowe" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 139 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 150 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

139 Piotr Strach "Remont ul. Berlinga" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 140 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 151 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

140 Piotr Strach "Remont ul. Olsztyńskiej" 8 000 000,00 zł   

      -8 000 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 141 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 152 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

141 Piotr Strach "Remont ul. Suchej - projekt" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 142 Radnego Piotra Stracha 
-  załącznik nr 153 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

142 Piotr Strach "Remont ul. Złotej - projekt" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 143 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 154 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

143 Piotr Strach 

"Remont przejścia 
podziemnego pod Al. 

Wyzwolenia (między jednostką 
A i B)" 100 000,00 zł   
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      -100 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  5 głosach wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 144 Radnego 
Piotra Stracha -  załącznik nr 155 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

144 Piotr Strach 

"Projekt przebudowy ul. Solnej 
(wraz z odwodnieniem, 

chodnikiem)" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 145 Radnego Piotra Stracha 
-  załącznik nr 156 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

145 Piotr Strach 

"Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy Zespole 

Szkół nr 1 przy ul. Kukuczki 
30" 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60016  
"Program budowy i przebudowy 

ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 146 Radnego Piotra Stracha 
-  załącznik nr 157 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

146 Piotr Strach 

"Wymiana stolarki okiennej 
sali gimnastycznej w 8 LO 

przy ul. Kukuczki 30" 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-

sportowego - Park Wodny" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 147 Radnego Piotra Stracha 
-  załącznik nr 158 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku. 

Strona 67 z  124 

 

 

 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

147 Piotr Strach 

"Wymiana stolarki okiennej 
sali gimnastycznej w Zespole 
Szkół nr 1 przy ul. Kukuczki 

30" 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004 
"Budowa kompleksu rekreacyjno-

sportowego - Park Wodny" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 148 Radnej 
Krystyny Stefańskiej -  załącznik nr 159 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

148 
Krystyna 
Stefańska 

Budowa ul. Olsztyńskiej od ul. 
Wesołej do ul. Orlik-
Ruckemanna Etap I  3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 149 Radnej Krystyny 
Stefańskiej -  załącznik nr 159 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

149 
Krystyna 
Stefańska 

Projekt ul. Złotej od ul. 
Mirowskiej do ul. Legionów  100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 150 Radnej 
Krystyny Stefańskiej -  załącznik nr 159 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

150 
Krystyna 
Stefańska 

Projekt ul. Suchej od ul. 
Olsztyńskiej do ul. Łanowej 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Rozbudowa infrastruktury 

tramwajowej wraz z zakupem 
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taboru" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 151 Radnej 
Krystyny Stefańskiej -  załącznik nr 159 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

151 
Krystyna 
Stefańska 

Remont chodników 
obustronnych ul. Orlik - 

Ruckemanna 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60004 
"Rozbudowa infrastruktury 

tramwajowej wraz z zakupem 
taboru" 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i   1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 152 Radnej 
Krystyny Stefańskiej -  załącznik nr 159 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

152 
Krystyna 
Stefańska 

Remont chodników 
obustronnych ul. Wolna od ul. 
Faradaya do ul. Olsztyńskiej  160 000,00 zł   

      -160 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno - 
sportowego - Park wodny 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i   1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 153 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 160 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

153 Piotr Wrona Budowa ulicy Kujawskiej 1 000 000,00 zł   

      -1 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 154 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 161 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

154 Piotr Wrona 

Opracowanie projektu 
zagospodarowania Rynku 

Wieluńskiego i stref 
przyległych w oparciu o 
zatwierdzoną koncepcje 

urbanistyczno przestrzenną 30 000,00 zł   

      -30 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90095 

Dokumentacja przyszłościowa 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 155 Radnego Piotra Wrony -  
załącznik nr 162 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

155 Piotr Wrona 

Odtworzenie drzewostanu na 
całej długości ulicy Bialskiej 

zwanej Aleją Brzozową - 
Pomnikiem Przyrody 25 000,00 zł   

      -25 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90004 Utrzymanie 

zieleni w miastach i gminach 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu niespełnienia wymogów formalnych. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 156 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 163 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

156 Piotr Wrona 

Wykonanie dokumentacji 
projektowo-kosztowej budowy 
ulicy Sikorskiego (na odcinku 
od ul. Św. Krzysztofa do ul. 

Łódzkiej) 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90095 

Dokumentacja przyszłościowa 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 157 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 164 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 
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1 2 3 4 5 

157 Piotr Wrona 
Oświetlenie ul. Walerego 

Wróblewskiego 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 Inwestycje 

oświetleniowe 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 158 Radnego Piotra Wrony -  
załącznik nr 165 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

158 Piotr Wrona 

Budowa boiska sportowego 
dla młodzieży ul. Księżycowej 

(pomiędzy garażami a 
przedszkolem) 200 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 
Dział 851 rozdz. 85154 Program 

budowy boisk 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu niespełnienia wymogów formalnych. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 159 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 166 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

159 Piotr Wrona 

Remont chodnika przy ul. 
Kurpińskiego - Ponurego od 

ul. Oskara Lange do ul. 
Brzeźnickiej po stronie 

północnej 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 921 rozdz. 92195 

Uroczystości państwowe i miejskie 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 160 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 167 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

160 Piotr Wrona 
Remont chodników przy ulicy 

Worcella 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 921 rozdz. 92195 

Uroczystości państwowe i miejskie 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 161 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 168 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

161 Piotr Wrona 

Remont oświetlenia i 
napowietrznych sieci 

teletechnicznych na ulicy 
Narcyzowej 180 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 900 rozdz. 90015 Koszty 
konserwacji sieci oświetleniowej 

miasta 

      -80 000,00 zł 
Dział 851 rozdz. 85149 Program 

wspierania rodzin - metoda in vitro 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 162 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 169 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

162 Piotr Wrona 
Oświetlenie ul. Michała 

Brzeskiego 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 Inwestycje 

oświetleniowe 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 163 Radnego 
Piotra Wrony -  załącznik nr 170 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

163 Piotr Wrona Oświetlenie ul. Jacka Kuronia 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 Inwestycje 

oświetleniowe 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  
 164 Radnego Piotra Wrony -  załącznik nr 171 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

164 Piotr Wrona Wykup terenu pod boisko w 490 000,00 zł   
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dzielnicy Kiedrzyn dla potrzeb 
rekreacyjno - sportowych 

      -490 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60015 Bieżąca 
konserwacja i remont cieków 

wodnych 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu niespełnienia wymogów formalnych. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  165 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 172 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

165 
Przemysław 

Wrona Remont ulicy Solnej 10 000 000,00 zł   

      -10 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 166 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 173 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

166 
Przemysław 

Wrona 
Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy SP nr 1 1 000 000,00 zł   

      -1 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 167 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 174 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

167 
Przemysław 

Wrona 

Budowa parkingu przy 
Zespole Szkół 

Gastronomicznych 200 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 168 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 175 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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168 
Przemysław 

Wrona 
Termomodernizacja budynku 

SP nr 31 2 500 000,00 zł   

      -2 500 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 169 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 176 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

169 
Przemysław 

Wrona 
Nowy plac zabaw i gier 

Miejskie Przedszkole nr 42 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 170 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 177 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

170 
Przemysław 

Wrona 
Street workout Szkoła 

Podstawowa nr 31 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 171 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 178 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

171 
Przemysław 

Wrona 
Przebudowa drogi wzdłuż 

Armii Krajowej 53 300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 172 Radnego Przemysława 
Wrony  -  załącznik nr 179 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

172 
Przemysław 

Wrona 
Posadowienie wiaty 

przystankowej przy ulicy 25 000,00 zł   
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Kołakowskiego z  Westerplatte 

      -25 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 173 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 180 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

173 
Przemysław 

Wrona 
Budowa ulicy Musiela wraz z 

oświetleniem 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 174 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 181 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

174 
Przemysław 

Wrona 

Budowa oświetlenia skweru 
im. Kaliny Jędrusik - 

dokumentacja techniczna  150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 175 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 182 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

175 
Przemysław 

Wrona 

Płatne staże dla studentów 
finansowane przez Miasto 
Częstochowa - program 

pilotażowy 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 750 rozdz. 75075 Promocja 

miasta w mediach 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 176 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 183 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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176 
Przemysław 

Wrona 
Zwiększenie środków dla 
schroniska dla zwierząt 50 000,00 zł   

     -50 000,00 zł 
Dział 750 rozdz. 75075 Promocja 

miasta w mediach 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 177 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 184 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

177 
Przemysław 

Wrona 

Budowa placu zabaw przy 
ulicy Westerplatte 7 i 9 wraz 
ze stolikiem szachowym oraz 
elementami małej architektury 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 178 Radnego Przemysława 
Wrony -  załącznik nr 185 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

178 
Przemysław 

Wrona 

Zwiększenie środków dla 
pracowników Żłobka 

Miejskiego 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 750 rozdz. 75075 Promocja 

miasta w mediach 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 179 Radnych: 
Moniki Pohoreckiej, Alberta Kuli i Krzysztofa Świerczyńskiego -  załącznik nr 186 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

179 

Monika 
Pohorecka, 
Albert Kula, 
Krzysztof 

Świerczyński 
Przebudowa Placu Orląt 

Lwowskich 700 000,00 zł   

      -700 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 180 Radnych: 
Alberta Kuli i Krzysztofa Świerczyńskiego -  załącznik nr 187 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

180 

Albert Kula,  
Krzysztof 

Świerczyński 

Inwestycja zwiększająca 
przepustowość systemu 
identyfikacji kibiców na 

miejskim stadionie piłkarskim 
"Raków" 90 000,00 zł   

      -90 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75023 Zakup 
samochodów dla urzędu miasta i 

jednostek podległych 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 181 Radnych: 
Alberta Kuli i Krzysztofa Świerczyńskiego -  załącznik nr 188 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

181 

Albert Kula,  
Krzysztof 

Świerczyński 

Modernizacja zaplecza 
regeneracyjnego na Miejskim 
Stadionie Piłkarskim "Raków" 90 000,00 zł   

      -90 000,00 zł 

Dział 921 rozdz. 92195 
Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej 
Maryi Panny 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 182 Radnych: 
Krzysztofa Świerczyńskiego i Artura Sokołowskiego -  załącznik nr 189 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

182 

Krzysztof 
Świerczyński' 

Artur 
Sokołowski 

Rady Dzielnic - współpraca, 
promocja, koszty obsługi 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75075 Promocja 
jednostek samorządu terytorialnego 

- Materiały i wydawnictwa 
wykorzystane w promocji miasta 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 183 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 190 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

183 
Jerzy 

Nowakowski „Budowa ul. Legnickiej I etap" 4 000 000,00 zł   

      -4 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 184 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 191 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

184 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa i remont chodnika 

ulicy Bełchatowskiej" 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60015 „Bieżąca 
konserwacja i remont kanalizacji 

deszczowej" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 185 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 192 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

185 
Jerzy 

Nowakowski 
„Rewitalizacja Parku Lisiniec - 

II etap" 500 000,00 zł   

      -500 000,00 zł 

Dział 921, rozdz. 92195 
„Rewitalizacja Placu Biegańskiego i 

Al. NMP 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 186 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 193 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

186 
Jerzy 

Nowakowski 
„Odwodnienie dzielnicy 

Gnaszyn" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 600 rozdz. 60015 „Budowa 
Systemu Inteligentnego Transportu 

Miejskiego" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 187 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 194 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

187 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa chodnika ul. Ikara - II 

etap" 120 000,00 zł   

      -120 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 188 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 195 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

188 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa chodnika ul. Gminnej 

- projekt budowlany" 70 000,00 zł   

      -70 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 189 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 196 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

189 
Jerzy 

Nowakowski 
„Modernizacja ul. Leśnej - 

projekt budowlany" 280 000,00 zł   

      -280 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 190 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 197 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

190 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa ul. Lotosu - projekt 

budowlany" 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 
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Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 191 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 198  do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

191 
Jerzy 

Nowakowski 

„Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy ZSP nr 

5" 300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 
Dział 801, rozdz. 80195 "Program 

budowy boisk" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 192 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 199 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

192 
Jerzy 

Nowakowski 
„Przebudowa ul. Henryki - 

projekt budowlany" 30 000,00 zł   

      -30 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 193 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 200 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

193 
Jerzy 

Nowakowski 
„Remont ul. Św.Kingi - projekt 

budowlany" 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 194 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 201 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

194 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa ulicy Sosnowieckiej - 

II etap" 2 800 000,00 zł   
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      -2 800 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 195 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 202 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

195 
Jerzy 

Nowakowski 

„Budowa oświetlenia ul. 
Koniecpolskiej (od 

Wręczyckiej do 
Wielkoborskiej)" 120 000,00 zł   

      -120 000,00 zł 
Dział 900, rozdz. 90015 „Instalacje 

oświetleniowe"  

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 196 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 203 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

196 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa oświetlenia ul. 

Namysłowskiej" 165 000,00 zł   

      -165 000,00 zł 
Dział 900, rozdz. 90015 „Instalacje 

oświetleniowe"  

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 197 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 204 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

197 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa ul. Wręczyckiej - 

projekt budowlany" 200 000,00 zł   

      -200 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 198 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 205 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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198 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa ulicy Wyszyńskiego - 

projekt budowlany" 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 199 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 206 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

199 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa ul. Lwowskiej - I 

etap" 3 500 000,00 zł   

      -3 500 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  200 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 207 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

200 
Jerzy 

Nowakowski 

„Budowa oświetlenia ulicy 
Brzezińskiej (od ul. Załogi do 

nr 88)" 68 000,00 zł   

      -68 000,00 zł 
Dział 900, rozdz. 90015 „Instalacje 

oświetleniowe"  

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 201 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 208 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

201 
Jerzy 

Nowakowski 

„Budowa oświetlenia ulicy 
Głębockiego (wraz ze zmianą 

sposobu zasilania ul. 
Kownackiej)" 117 000,00 zł   

      -117 000,00 zł 
Dział 900, rozdz. 90015 „Instalacje 

oświetleniowe"  

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 202 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 209 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 
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1 2 3 4 5 

202 
Jerzy 

Nowakowski 

„„Program upowszechniania 
tenisa ziemnego wśród dzieci i 

młodzieży „CZĘSTO na 
korcie" - III edycja"" 85 000,00 zł   

      -85 000,00 zł 

Dział 926, rozdz. 92605 
„Zarządzanie Halą przy ul. 

Żużlowej" 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  203 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 210 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

203 
Jerzy 

Nowakowski 

„Budowa oświetlenia ul. 
Pięknej i częściowo ul. 

Wczasowej" 272 000,00 zł   

      -272 000,00 zł 
Dział 900, rozdz. 90015 „Instalacje 

oświetleniowe"  

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  204 Radnego Jerzego 
Nowakowskiego -  załącznik nr 211 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

204 
Jerzy 

Nowakowski 
„Budowa oświetlenia ul. 

Spartakusa" 10 000,00 zł   

      -10 000,00 zł 
Dział 900, rozdz. 90015 „Instalacje 

oświetleniowe"  

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 205 Radnego 
Jerzego Nowakowskiego -  załącznik nr 212 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

205 
Jerzy 

Nowakowski „Budowa ul. Gdańskiej" 2 200 000,00 zł   

      -2 200 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 206 Radnego Dariusza 
Kapinosa  -  załącznik nr 213 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 
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1 2 3 4 5 

206 
Dariusz 
Kapinos 

„Budowa placu zabaw dla 
dzieci na skwerku przy Alei 

Pokoju, Kuncewiczowej, 
Witkiewicza" 60 000,00 zł   

      -60 000,00 zł 
Dział 851, rozdz. 85154 

„Przeciwdziałanie alkoholizmowi" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 207 Radnego Dariusza 
Kapinosa -  załącznik nr 214 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 
 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

207 
Dariusz 
Kapinos 

„Budowa ul. Lechonia od ul. 
Sadowej do ul. Orkana II etap" 800 000,00 zł   

      -800 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 208 Radnych: 
Eweliny Balt i Zbigniewa Niesmacznego  -  załącznik nr 215 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

208 Ewelina Balt 

„„Budowa „Centrum 
aktywności rodzinnej" plac 

zabaw dla dzieci wraz z 
siłownią „pod chmurką" dla 

dorosłych - dzielnica Stradom 60 000,00 zł   

  
Zbigniew 

Niesmaczny   -60 000,00 zł 
Dział 851, rozdz. 85154 

„Przeciwdziałanie alkoholizmowi" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawców. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 209 Radnych: 
Eweliny Balt i Zbigniewa Niesmacznego  -  załącznik nr 216 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

209 Ewelina Balt 

„„Budowa „Centrum 
aktywności rodzinnej" plac 

zabaw dla dzieci wraz z 
siłownią „pod chmurką" dla 
dorosłych - dzielnica Trzech 

Wieszczy 60 000,00 zł   

  
Zbigniew 

Niesmaczny   -60 000,00 zł 
Dział 851, rozdz. 85154 

„Przeciwdziałanie alkoholizmowi" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawców. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 210 Radnych: 
Eweliny Balt i Zbigniewa Niesmacznego  -  załącznik nr 217 do protokołu 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku. 

Strona 84 z  124 

 

 

 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

210 Ewelina Balt 
„Przebudowa ul. Piastowskiej 

w etapach" 1 500 000,00 zł   

  
Zbigniew 

Niesmaczny   -1 500 000,00 zł 
Dział 600, rozdz. 60016 „Program 

przebudowy i remontu dróg" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawców. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 211 Radnych: 
Eweliny Balt i Zbigniewa Niesmacznego  -  załącznik nr 218 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

211 Ewelina Balt 
„Przebudowa ul. Legnickiej w 

etapach" 2 000 000,00 zł   

  
Zbigniew 

Niesmaczny   -2 000 000,00 zł 
Dział 600, rozdz. 60016 „Program 

przebudowy i remontu dróg" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawców. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 212 Radnego 
Zbigniewa Mizgalskiego -  załącznik nr 219 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

212 
Zbigniew 
Mizgalski 

„Budowa skrzyżowania ulicy 
Piastowskiej z ulicą 

Sabinowską" 3 500 000,00 zł   

      -3 500 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 213 Radnego 
Zbigniewa Mizgalskiego -  załącznik nr 220 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

213 
Zbigniew 
Mizgalski 

„Projekt przebudowy ulicy 
Konwaliowej wraz z 

odwodnieniem i chodnikiem"  150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

„Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 214 Radnego 
Zbigniewa Mizgalskiego -  załącznik nr 221 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

214 
Zbigniew 
Mizgalski 

„Budowa ulicy 
Poniatowskiego" 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  215 Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej -  załącznik nr 222 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

215 

Klub Radnych 
Platformy 

Obywatelskiej 
RP w 

Częstochowie 

Wyznaczenie i budowa 
trójkąta manewrowego dla 
komunikacji tramwajowej 700 000,00 zł   

      -700 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  216 Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej -  załącznik nr 223 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

216 

Klub Radnych 
Platformy 

Obywatelskiej 
RP w 

Częstochowie 

Przebudowa ul. Bohaterów 
Katynia na odcinku od ul. 
Zesłańców Sybiru do ul. 

Rakowskiej 1 100 000,00 zł   

      -1 100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 217 Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej -  załącznik nr 224 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

217 

Klub Radnych 
Platformy 

Obywatelskiej 
RP w 

Częstochowie 
Przedłużenie ul. Racławickiej 

do ul. Staszica 4 725 000,00 zł   

      -4 725 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 
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Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  218 Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej -  załącznik nr 225 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

218 

Klub Radnych 
Platformy 

Obywatelskiej 
RP w 

Częstochowie Budowa ul. Gdańskiej 2 040 000,00 zł   

      -2 040 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  219 Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej -  załącznik nr 226 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

219 

Klub Radnych 
Platformy 

Obywatelskiej 
RP w 

Częstochowie Przebudowa ul. Mstowskiej 1 400 000,00 zł   

      -1 400 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  220 Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej -  załącznik nr 227 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

220 

Klub Radnych 
Platformy 

Obywatelskiej 
RP w 

Częstochowie 
Termomodernizacja budynku 

SP 31 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 221 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 228 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

221 Jacek Krawczyk 
Przebudowa ul. Lechonia od 
ul. Sadowej do ul. Orkana (II 800 000,00 zł   
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etap) 

      -800 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 222 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 229 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

222 Jacek Krawczyk 

Przebudowa ul. Wierzbowej 
na odcinku od ul. Lechonia do 

ul. Brzozowej  400 000,00 zł   

      -400 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 223 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 230 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

223 Jacek Krawczyk 

Przebudowa ul. Bohaterów 
Katynia na odcinku od ul. 
Zesłańców Sybiru do ul. 

Rakowskiej 1 100 000,00 zł   

      -1 100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 224 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 231 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

224 Jacek Krawczyk 

Remont chodnika wzdłuż DK-1 
na odcinku od ul. Okrzei do ul. 

Zamenhofa 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 225 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 232 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

225 Jacek Krawczyk 

Budowa boiska i bieżni 
lekkoatletycznej przy SP 36 

przy ul. Kasztanowej 700 000,00 zł   
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      -700 000,00 zł 
Dział 801 rozdz. 80195 Program 

budowy boisk 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 226 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 233 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

226 Jacek Krawczyk 

Remont chodnika wzdłuż ul. 
Okrzei (na brakujących 

odcinkach) 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 227 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 234 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

227 Jacek Krawczyk 
Dokumentacja techniczna ul. 

Bukowej 30 000,00 zł   

      -30 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

Dokumentacja techniczna 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  228 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 235 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

228 Jacek Krawczyk 

Dokumentacja techniczna 
boiska przy VI LO im. 

J.Dąbrowskiego 20 000,00 zł   

      -20 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90095 

Dokumentacja przyszłościowa 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  229 Radnego Jacka 
Krawczyka -  załącznik nr 236 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

229 Jacek Krawczyk 

Oświetlenie wzdłuż ekranów 
akustycznych pomiędzy DK-1, 

a ul. Bohaterów Katynia 115 000,00 zł   

      -115 000,00 zł 
Dział 900 rozdz. 90015 Inwestycje 

oświetleniowe 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 230 Komisji 
Kultury i Promocji -  załącznik nr 237 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

230 

Komisja Kultury 
i Promocji Rady 

Miasta 
Częstochowy 

Zwiększenie dotacji dla 
Biblioteki 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 750 rozdz. 75023 Wydatki 

bieżące związane z informatyzacją 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 231 Komisji 
Kultury i Promocji -  załącznik nr 237 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

231 

Komisja Kultury 
i Promocji Rady 

Miasta 
Częstochowy 

Zwiększenie dotacji dla 
Filharmonii 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 750 rozdz. 75023 Podróże 
służbowe, krajowe i zagraniczne 

pracowników Urzędu Miasta 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 232 Komisji Infrastruktury i 
Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

232 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

„Przebudowa ul. Wierzbowej 
na odcinku od ul. Lechonia do 

ul. Brzozowej”  400 000,00 zł   

      -400 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 233 Komisji 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

233 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 

"Przebudowa ul. Bohaterów 
Katynia na odcinku od ul. 
Zesłańców Sybiru do ul. 1 100 000,00 zł   
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Środowiska Rakowskiej" 

      -1 100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 234 Komisji 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

234 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

"I etap budowy i odwodnienia 
ul. Mącznej" 6 000 000,00 zł   

      -6 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 235 Komisji 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

235 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

"Wykonanie projektów ul. 
Lawendowej oraz drogi 
bocznej od ul. Św. Brata 

Alberta" 60 000,00 zł   

      -60 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

"Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 236 Komisji Infrastruktury i 
Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238  do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

236 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

"Budowa chodnika wzdłuż DK-
1 od ul. Zamenhofa do ul. 

Okrzei" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 237 Komisji Infrastruktury i 
Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

237 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

"Przedłużenie ul. Racławickiej 
do ul. Staszica" 4 725 000,00 zł   

      -4 725 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 238 Komisji 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

238 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

"Dokumentacja techniczna 
przebudowy ul. Garncarskiej" 30 000,00 zł   

      -30 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

"Dokumentacja przyszłościowa" 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 239 Komisji Infrastruktury i 
Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

239 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

"I etap - projekt budowy ul. 
Złotej na odcinku od ul. 

Mirowskiej do ul. Legionów" 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60015 

"Dokumentacja przyszłościowa" 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 240 Komisji 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 238 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

240 

Komisja 
Infrastruktury i 

Ochrony 
Środowiska 

"Budowa ul. Olsztyńskiej na 
odcinku od ul. Legionów do ul. 

Hutników - I etap" 5 000 000,00 zł   

      -5 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz. 60016 "Program 

budowy i przebudowy ulic" 
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Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 241 Radnej 
Moniki Pohoreckiej   -  załącznik nr 239 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

241 
Monika 

Pohorecka 
„Projekt budowy ul. Fredry; 

przygotowanie dokumentacji” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 242 Radnej 
Moniki Pohoreckiej   -  załącznik nr 240 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

242 
Monika 

Pohorecka 

„Projekt budowy ul. 
Towiańskiego przygotowanie 

dokumentacji” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 243 Radnej 
Moniki Pohoreckiej   -  załącznik nr 241 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

243 
Monika 

Pohorecka 
„Projekt budowy ul. Syrokomli 
przygotowanie dokumentacji” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 244 Radnej 
Moniki Pohoreckiej   -  załącznik nr 242 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

244 
Monika 

Pohorecka 

„Remont chodnika przy 
ogrodzeniu Szkoły 

Podstawowej Nr 32 od strony 
ul. Próchnika” 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł Dział 600 rozdz.60015 „Bieżąca 
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konserwacja i remont kanalizacji 
deszczowej” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 245 Radnej 
Moniki Pohoreckiej   -  załącznik nr 243 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

245 
Monika 

Pohorecka 

„Ścieżka rowerowa od ul. 
Jagiellońskiej do ul. 

Bohaterów Katynia, wzdłuż 
Alei Wojska Polskiego” 120 000,00 zł   

      -120 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 246 Radnej 
Moniki Pohoreckiej   -  załącznik nr 244 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

246 
Monika 

Pohorecka „Dokończenie ulicy Bukowej” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 247 Radnej 
Moniki Pohoreckiej   -  załącznik nr 245 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

247 
Monika 

Pohorecka 
„Naprawa chodnika dla 

pieszych przy ul. Cisowej 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 900 rozdz.90015 „Usługa 

oświetleniowa miasta” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 248 Radnej Anny 
Majer  -  załącznik nr 246 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

248 Anna Majer 
„Przebudowa ulicy 

Sosabowskiego na wysokości 80 000,00 zł   
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skrzyżowania z ul. Andersa” 

      -80 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60015 „Bieżąca 
konserwacja i remont kanalizacji 

deszczowej” 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 249 Radnej Anny Majer -  
załącznik nr 247 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

249 Anna Majer 

„Program polityki zdrowotnej 
na obecność genów BRCA1 & 

BRCA2” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 750 rozdz.75075 „Materiały i 
wydawnictwa wykorzystane w 

promocji miasta” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 250 Radnej Anny 
Majer  -  załącznik nr 248 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

250 Anna Majer 

„Dokończenie budowy ścieżki 
rowerowej przy ulicy 

Michałowskiego” 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 900 rozdz.90015 „Usługa 

oświetleniowa miasta” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 251 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

251 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 
„Projekt budowy ul. Fredry 

przygotowanie dokumentacji” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 252 Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości -  załącznik nr 249 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

252 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Remont chodników wzdłuż 
Alei Wojska Polskiego od ul. 
Okrzei do ul. Ossowskiego” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 921 rozdz.92109 „Dotacja dla 
Ośrodka Promocji Kultury „Gaude 

Mater”” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 253 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249  do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

253 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 
„Projekt budowy ul. Syrokomli 
przygotowanie dokumentacji” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 254 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

254 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Remont chodnika przy 
ogrodzeniu Szkoły 

Podstawowej Nr 32 od strony 
ul. Próchnika” 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60015 „Bieżąca 
konserwacja i remont kanalizacji 

deszczowej” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 255 Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości -  załącznik nr 249 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

255 
Klub Radnych 

Prawa i „Budowa ul. Legnickiej I etap” 4 000 000,00 zł   
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Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

      -4 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  256 Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

256 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 
„Budowa i remont chodnika ul. 

Bełchatowskiej” 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60015 „Bieżąca 
konserwacja i remont kanalizacji 

deszczowej” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 257 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

257 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Rozbudowa i przebudowa 
Schroniska dla Bezdomnych 
Zwierząt, ul. Gilowa 44/46 w 

Częstochowie” 1 350 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 

Dział 900 rozdz.90004 na zadaniu 
nr 63 „Budowa kompleksu 

rekreacyjno-sportowego – Park 
wodny” 

      -380 000,00 zł 

Dział 750 rozdz.75023 na zadaniu 
nr 36 „Zakup samochodów dla 

Urzędu Miasta i jednostek 
podległych” 

      -520 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60015 na zadaniu 
nr 5 „Budowa Północnego 

Korytarza w Częstochowie. Etap III 
od ulicy Św. Brata Alberta do ulicy 

Kisielewskiego” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 258 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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258 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 
„Szkolenie sportowe dzieci i 

młodzieży” 800 000,00 zł   

      -800 000,00 zł 

Dział 926 rozdz.92605 
„Zarządzenie Halą Częstochowa 

przy ulicy Żużlowej” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 259 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

259 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Pierwszy etap Budowy ul. 
Olsztyńskiej od ulicy Wesołej 
do ulicy Orlik-Rückemanna” 3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 260 Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości -  załącznik nr 249 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

260 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie „Projekt budowy ul. Złotej” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 261 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

261 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 
„Projekt budowy parkingu przy 

szpitalu na Parkitce” 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 851 rozdz.85149 „Program 
wsparcia rozwoju rodziny – metodą 

in vitro” 
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Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 262 Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości -  załącznik nr 249 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

262 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Program polityki zdrowotnej 
na obecność genów BRCA1 & 

BRCA2” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 750 rozdz.75075 „Materiały i 
wydawnictwa wykorzystane w 

promocji miasta” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 263 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

263 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 
„Akademicka Częstochowa”-
dotacje dla uczelni wyższych 300 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 921 rozdz.92109 „Dotacja dla 
Ośrodka Promocji Kultury „Gaude 

Mater”” 

      -100 000,00 zł 
Dział 750 rozdz.75075 „Realizacja 

przedsięwzięć promocyjnych” 

      -100 000,00 zł 

Dział 921 rozdz.92195 
„Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 264 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

264 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Pierwszy etap przebudowy 
przejścia podziemnego pod 

Aleją Wyzwolenia” 5 000 000,00 zł   

      -5 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 265 Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości -  załącznik nr 249 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

265 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Modernizacja obiektów 
sportowych przy Zespole 

Szkół nr 1 ul. Kukuczki 30” 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 rozdz.80195 „Program 

budowy boisk” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 266 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

266 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 

„Budowa chodnika przy ul. 
Kurpińskiego-Ponurego od ul. 

Oskara Lange do ul. 
Brzeźnickiej po stronie 

północnej” 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 

Dział 921 rozdz.92195 
„Uroczystości państwowe i 

miejskie” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 267 Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości  -  załącznik nr 249 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

267 

Klub Radnych 
Prawa i 

Sprawiedliwości 
w 

Częstochowie 
„Remont chodników przy ul. 

Worcella” 150 000,00 zł   

      -150 000,00 zł 

Dział 921 rozdz.92195 
„Uroczystości państwowe i 

miejskie” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 268 Radnego Artura 
Gawrońskiego -  załącznik nr 250 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 
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1 2 3 4 5 

268 Artur Gawroński 

„Modernizacja obiektów 
sportowych przy Zespole 

Szkół nr 1 ul. Kukuczki 30” 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 rozdz.80195 „Program 

budowy boisk” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 269 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

269 Artur Gawroński 

„Pierwszy etap Budowy ul. 
Olsztyńskiej od ulicy Wesołej 
do ulicy Orlik-Rückemanna” 3 000 000,00 zł   

      -3 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 270 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

270 Artur Gawroński 

„Pierwszy etap przebudowy 
przejścia podziemnego pod 

Aleją Wyzwolenia” 5 000 000,00 zł   

      -5 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 271 Radnego Artura 
Gawrońskiego -  załącznik nr 250 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

271 Artur Gawroński 
„Projekt budowy ul. Złotej od 

ul. Mirowskiej do ul. Legionów” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 272 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 
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272 Artur Gawroński 
„Pierwszy etap budowy ul. 
Mącznej i Zawodziańskiej” 4 000 000,00 zł   

      -4 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 273 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

273 Artur Gawroński 
„Projekt przebudowy ul. 

Sowiej” 50 000,00 zł   

      -50 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 274 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

274 Artur Gawroński 

„Projekt przebudowy ul. 
Lawendowej wraz z drogą 
przylegającą, bez nazwy, w  

celu możliwości przystąpienia 
do przebudowy ul. Św. Brata 

Alberta 60 000,00 zł   

      -60 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 275 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

275 Artur Gawroński 
„Projekt przebudowy ul. 

Konwaliowej” 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 276 Radnego Artura 
Gawrońskiego -  załącznik nr 250 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 
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1 2 3 4 5 

276 Artur Gawroński 
„Projekt budowy parkingów  

przy ul. Morsztyna” 40 000,00 zł   

      -40 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 277 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

277 Artur Gawroński „Odwodnienie ul. Pawiej  3 256 000,00 zł   

      -400 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60004 „Rozbudowa 
infrastruktury tramwajowej wraz z 

zakupem taboru” 

      -1 200 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60004 „Wymiana 
taboru autobusowego wraz z 

remontem zaplecza technicznego” 

      -1 656 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 278 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

278 Artur Gawroński 

„Pierwszy etap budowy 
ekranów od ulicy Legionów do 
węzła łączącego DK1 z Aleją 

Jana Pawła II w Częstochowie 1 900 000,00 zł   

      -1 900 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60015 
„Przebudowa Alei Wojska 

Polskiego – DK1 w Częstochowie 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 279 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

279 Artur Gawroński 
„Remont chodnika przy ul. 

Orlik-Rückemanna” 500 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 750 rozdz.75075 „Realizacja 

przedsięwzięć promocyjnych” 

      -200 000,00 zł 

Dział 750 rozdz.75075 „Materiały i 
wydawnictwa wykorzystane w 

promocji miasta” 

      -200 000,00 zł 
Dział 921 rozdz.92195 

„Rewitalizacja kulturalna Placu 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku. 

Strona 103 z  124 

 

 

 

Biegańskiego i Alei Najświętszej 
Maryi Panny” 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 280 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

280 Artur Gawroński 
„Budowa odwodnienia ul. 

Sasankowej” 230 000,00 zł   

      -230 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 281 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

281 Artur Gawroński 

„Opracowania dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej 

przebudowy odcinka drogi ul. 
Słowiańskiej do końca ul. 

Olbrachta” 40 000,00 zł   

      -40 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  282 Radnego  Artura 
Gawrońskiego-  załącznik nr 250 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

282 Artur Gawroński 

„Remont nawierzchni uliczek 
w Blokach Motowskich. 

Zadanie dotyczy ulic: Jasna, 
Galwaniego” 200 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 851 rozdz.85149 „Program 
wsparcia rozwoju rodziny – metodą 

in vitro” 

      -120 000,00 zł 

Dział 600 rozdz.60015 „Bieżąca 
konserwacja i remont kanalizacji 

deszczowej” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 283 Radnego 
Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 250 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

283 Artur Gawroński 
„Projekt budowy ul. 

Mstowskiej” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60015 

„Dokumentacja przyszłościowa” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 284 Radnego Artura 
Gawrońskiego -  załącznik nr 250 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

284 Artur Gawroński „Oświetlenie ul. Turystycznej” 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 
Dział 900 rozdz.90015 „Inwestycje 

oświetleniowe” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 285 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 251 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

285 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Wymiana podłoża na 
gumowe na placu zabaw  przy 

ul. Ossowskiego (na 
wysokości Placu Orląt 

Lwowskich) 8 000,00 zł   

      -8 000,00 zł 

Dział 801 rozdz.80101 „Rozbudowa 
i doposażenie placów rekreacji 

ruchowej dla dzieci” 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  4 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 286 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 252 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

286 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Przebudowa układu 
drogowego osiedla w  
otoczeniu Alei Pokoju 

pomiędzy ul. Tetmajera a ul. 
Prusa/ul. Zamenhofa – Etap I” 2 000 000,00 zł   

      -2 000 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 287 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 253 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

287 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Modernizacja chodników  

przy ul. Karpińskiego” 70 000,00 zł   

      -70 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 288 Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego -  załącznik nr 254 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

288 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Modernizacja chodnika wraz 
z budową asfaltowej drogi 

rowerowej wzdłuż DK-1 od ul. 
Okrzei do ul. Ossowskiego 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 289 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 255 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

289 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Wyznaczenie pasów  
rowerowych w  jezdni ul. 
Legionów  na odcinku ul. 
Żużlowa – Rondo Havla” 10 000,00 zł   

      -10 000,00 zł 

Dział 921 rozdz.92195 
„Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej 
Maryi Panny” 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 290 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 256 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

290 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Wyznaczenie pasów  
rowerowych na ul. Św. 

Jadwigi”  10 000,00 zł   
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      -10 000,00 zł 

Dział 921 rozdz.92195 
„Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej 
Maryi Panny” 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 291 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 257 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

291 
Krzysztof 

Świerczyński „Przebudowa ul. Bienia” 1 400 000,00 zł   

      -1 400 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 19 głosach przeciwnych i  braku głosów wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 292 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 258 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

292 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Budowa miejsc parkingowych 

przy ul. Bienia” 250 000,00 zł   

      -250 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 19 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr 293 Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego -  załącznik nr 259 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

293 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Termomodernizacja budynku 
SP nr 32 przy ul. Tetmajera” 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 

Dział 801 rozdz.80195 
„Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  294 Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego -  załącznik nr 260 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

294 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Termomodernizacja budynku 
SP nr 8 przy ul. Szczytowej” 450 000,00 zł   
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      -450 000,00 zł 

Dział 801 rozdz.80195 
„Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 295 Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego -  załącznik nr 261 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

295 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Budowa boiska przy SP nr 36 

przy ul. Kasztanowej” 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 801 rozdz.80195 „Program 

budowy boisk” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  296 Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego -  załącznik nr 262 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

296 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Budowa boiska przy SP 32 

przy ul. Tetmajera” 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 
Dział 851 rozdz.85154 „Program 

budowy boisk” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek nr  297 Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego -  załącznik nr 263 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

297 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Poprawa stanu boiska przy 

Gimnazjum nr 7” 100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 851 rozdz.85154 „Program 

budowy boisk” 

Wniosek został wycofany przez wnioskodawcę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 298 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 264 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

298 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Budowa kanalizacji sanitarnej 

w ulicy Daniłowskiego” 300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  4 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 299 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 265  do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

299 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Budowa pasa do zawracania 
przy estakadzie w DK-1 (od 

strony Warszawy) 10 000,00 zł   

      -10 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 300 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 266 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

300 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Przebudowa ul. 
Mochnackiego na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Tetmajera 

do torów  kolejowych” 300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 301 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 267 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

301 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Montaż urządzeń 
zabawowych z ogrodzeniem 

na obszarze między ul. 
Sempołowskiej a Bruno-

Schulza” 20 000,00 zł   

      -20 000,00 zł 

Dział 801 rozdz.80101 „Rozbudowa 
i doposażenie placów rekreacji 

ruchowej dla dzieci” 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 302 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 268 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

302 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Przebudowa ulic: Syrokomli, 

Fredry i Towiańskiego – Etap I” 400 000,00 zł   
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      -400 000,00 zł 
Dział 600 rozdz.60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic” 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 303 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 269 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

303 
Krzysztof 

Świerczyński 
„Remont chodników przy ul. 

Karpińskiego” 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 851 rozdz.85149 „Program 
wspierania rozwoju rodziny – 

metoda in vitro – dofinansowanie 
zabiegu” 

Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 304 Radnego 
Krzysztofa Świerczyńskiego  -  załącznik nr 270 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

304 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Zapewnienie dodatkowej 
opieki dla pacjentów  
Szpitalnego Oddziału 
Ratunkowego przy ul. 

Mirowskiej” 80 000,00 zł   

      -80 000,00 zł 

Dział 851 rozdz.85149 „Program 
wspierania rozwoju rodziny – 

metoda in vitro – dofinansowanie 
zabiegu” 

Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 305 Radnego Krzysztofa 
Świerczyńskiego -  załącznik nr 271 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

305 
Krzysztof 

Świerczyński 

„Budowa boiska 
wielofunkcyjnego przy SP 36 

w Częstochowie” 450 000,00 zł   

      -450 000,00 zł 

Dział 900 rozdz.90004 „Budowa 
kompleksu rekreacyjego – Park 

wodny” 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 306 Radnego 
Marcina Marandy  -  załącznik nr 272 do protokołu 
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Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

306 
Marcin 

Maranda 
Wykupienie dodatkowych 

patroli policji 300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 

Dział 600 Rozdział 60016 Drogi 
publiczne i gminne. Zakup usług 

pozostałych. 

Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 20 głosach przeciwnych i  1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 307 Radnego 
Marcina Marandy  -  załącznik nr 273 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

307 
Marcin 

Maranda 

Remont chodnika przy 
ul.Pułaskiego ( obok postoju 

taksówek )  100 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 

Dział 750 Rozdział 75023 Rozwój 
elektronicznego System 

Zarządzania Dokumentami 

Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 18 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 308 Radnego 
Marcina Marandy  -  załącznik nr 274 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

308 
Marcin 

Maranda 
Koncepcja kompleksowej 
przebudowy ul. Tartakowej  300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 309 Radnego 
Marcina Marandy  -  załącznik nr 275 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

309 
Marcin 

Maranda 

Koncepcja rewitalizacji 
otoczenia rzeki Warta  w 

dzielnicy Stare Miasto  300 000,00 zł   

      -300 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 17 głosach przeciwnych i  3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła powyższego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 310 Radnego Marcina 
Marandy -  załącznik nr 276 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

310 
Marcin 

Maranda 
Budowa "Zielonej Promenady 

Śródmiejskiej" 2 050 000,00 zł   

      -100 000,00 zł 
Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 

"Zielonej Promenady Śródmiejskiej" 

      -450 000,00 zł 

Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 
kompleksu rekreacyjno-sportowego 

Park wodny 

      -1 500 000,00 zł 

Dział 801 rozdział 80195 
Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski wskazał, iż wniosek nr 311 Radnego Marcina 
Marandy -  załącznik nr 277 do protokołu został uwzględniony w autopoprawce 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

311 
Marcin 

Maranda 

Budowa parkingów wraz z 
remontem chodników przy ul. 

Filomatów  500 000,00 zł   

      -500 000,00 zł 
Dział 600 Rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic 

Wniosek nie został poddany pod głosowanie z powodu uwzględnienia w autopoprawce. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 312 Radnego 
Marcina Marandy  -  załącznik nr 278 do protokołu 

Lp. Wnioskodawca 
Nazwa wnioskowanego 

zadania 

Kwota 
zwiększenia/ 
zmniejszenia 

wydatków 

Źródła pokrycia 

1 2 3 4 5 

312 
Marcin 

Maranda 

Budowa boiska do piłki nożnej 
w dzielnicy Stare Miasto na 

potrzeby mieszkańców 
dzielnicy oraz Klubu 
sportowego Victoria 

Częstochowa 600 000,00 zł   

      -600 000,00 zł 
Dział 801 Rozdział 80195 Program 

budowy boisk 

 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 16 głosach przeciwnych i  2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie nowy wniosek nr 313 
Radnego Artura Gawrońskiego  -  załącznik nr 279 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i  braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła powyższego wniosku. 
 
Wykaz głosowań imiennych wniosków stanowi załącznik nr 280 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski ogłosił przerwę od godz. 14.40-15.00. 
 
Radny Jacek Krawczyk w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej chciałbym wyrazić opinię 
na temat projektu budżetu wraz z autopoprawką na 2015 r. Szanowny Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado Klub Radnych Platformy Obywatelskiej RP zapoznał się wnikliwe z przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Częstochowy projektem budżetu na 2015 r. Przygotowany projekt w pierwotnej 
wersji wymagał z naszej strony zgłoszenia poprawek, aby wzmocnić stabilność i rozwój miasta 
Częstochowy, a tym samym realizację programu wyborczego Platformy Obywatelskiej RP. Z tego 
miejsca chciałbym podziękować w imieniu Klubu Panu Prezydentowi jak i naszemu Zastępcy 
Prezydenta za pozytywne rozpatrzenie wniosków, które licznie zostały przyjęte w autopoprawce co 
satysfakcjonuje Platformę Obywatelską i wzmacnia współpracę nad kolejnym projektem budżetu. 
Zaproponowany budżet na 2015 r.  z autopoprawką jest kompromisem pomiędzy oczekiwaniami 
mieszkańców,  a możliwością realizacji wielu zgłoszonych zadań. Warto podkreślić, że poprawił 
wskaźnik wydatków majątkowych, a z kolei deficyt jest na akceptowalnym poziomie otwierającym 
możliwość jego dalszego ograniczania bez konieczności zmniejszania wydatków majątkowych. W 
budżecie znalazły się m.in. liczne inwestycje drogowe, wsparcie dla przedsiębiorców, programy 
zdrowotne, nowe boiska, a także nie zapomniano o seniorach. Budżet otwiera możliwość opracowania 
projektów inwestycyjnych, o które będzie zabiegała Częstochowa ze środków unijnych lub  środków 
już zagwarantowanych. Klub Radnych Platformy Obywatelskiej mając na uwadze dobro miasta 
Częstochowy oraz jego mieszkańców pozytywnie odnosząc się do projektu budżetu wraz z 
autopoprawką poprze budżet miasta Częstochowy na 2015 r.  Dziękujemy. 
 
Radny Artur Sokołowski Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowna Rado chciałbym 
przedstawić stanowisko Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości w sprawie budżetu miasta 
Częstochowy na rok 2015 z autopoprawką. Jak już widzieliśmy na tej sali Pan Prezydent nie był 
uprzejmy przedstawić koncepcji pracy na najbliższą kadencję, na najbliższe 4 lata. Naszym zdaniem 
budżet jest takim wykładnikiem tego, że miasto podąża w złym kierunku. Brak jest planu, brak jest 
jakiejś dłuższej logiki w perspektywie wielo okresowych działań ze strony władzy wykonawczej. W 
sposób galopujący narasta zadłużenie miasta. Wynosi ono w tej chwili razem z poręczeniami już 500 
mln zł i w dalszej perspektywie będzie się zwiększać. Jeśli chodzi o poziom wydatków inwestycyjnych 
i majątkowych w przypadku, których Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości będzie zawsze dążył ich 
zwiększenia jest on nadal na nieakceptowalnie niskim poziomie mimo zwiększenia ich autopoprawką 
wynosi on 187 mln zł co jest kwotą niewiele większą niż 16% całości wydatków budżetu. 
Kształtowanie strony dochodowej budżetu  również w naszym przekonaniu ma miejsce  w oparciu o 
zbyt optymistyczne przewidywania Ministerstwa Finansów. Podam tu przykład w roku 2014 wykonanie 
jeśli chodzi o wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych 210 mln zł, w roku 2014  przewiduje 
się na poziomie 219 mln zł. W pierwszej wersji projektu budżetu na rok 2015 wynosiły one 228 mln zł, 
natomiast w wersji po autopoprawce została ona podwyższona o kwotę 14 mln zł do kwoty 224 mln zł 
w  skutek przyjęcia wykładni zastosowanej przez Ministerstwo Finansów. Można  w tym miejscu zadać 
sobie pytanie czy przyjęta przez Ministerstwo Finansów rządowy sposób wyliczenia tej wielkości 
zostanie zrealizowany w roku 2015 wobec mającej cały czas miejsce w Częstochowie procesów 
demograficznych niekorzystnych dla miasta i trudnej sytuacji gospodarczej mieszkańców miasta. 
Jeżeli okaże się, że w październiku 2015 r. ta strona dochodowa właśnie w przypadku podatku choćby 
dochodowego nie zostanie zrealizowana kto wówczas poniesie za to odpowiedzialność. Czy pojawi 
się tu na sali sesyjnej Minister Finansów, a może Wiceminister Finansów, może ósma Pani Ministra 
Finansów i sprawozda nam Radnym Miasta Częstochowy powody dla których te założenia rządowe 
nie udało się zrealizować.  
 Jako Radni Klubu Prawa i Sprawiedliwość obawiamy się o to, że ta strona dochodowa może 
okazać się kulą u nogi tego budżetu. Również Wieloletnia Prognoza Finansowa na kolejne lata 
budowana jest naszym zdaniem w oparciu o zbyt optymistyczne wskaźniki. W perspektywie 3 – 4 lat 
zakłada on bowiem zrównoważenie dochodów i wydatków miasta, ale  w jaki sposób jest to osiągnięte 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Przewiduje się w tym dokumencie dość radykalne zmniejszenie 
wydatków inwestycyjnych co jest w naszym przekonaniu niekorzystne, ale również zamorzenie 
wydatków bieżących. Gdyby do tego doszło to rzeczywiście byłaby sytuacja godna pochwały, 
natomiast w ciągu 4 poprzednich lat prezydentury Pana Prezydenta Krzysztofa Matyjaszczyka, 
wydatki bieżące rosły na poziomie 7% rocznie. Gdyby miało miejsce zamrożenie tych wydatków w 
przyszłości no to byłoby zdarzenie równie miłe co tak prawdopodobne jak uderzenie dużej wielkości 
meteorytów. Jeśli chodzi o szczegóły dotyczące tego projektu budżetu zwracamy również uwagę na 
pewne istotne niedoskonałości, które się w nim znalazły. W pozycji wydatki majątkowe znalazł się w 
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nim mianowicie program budowy dróg. Natomiast brak jest szczegółów z wyjaśnień udzielonych 
jednemu z Radnych wynika, że uszczegółowienie tego programu nastąpi po okresie zimy kiedy 
Miejski Zarząd Dróg oceni zniszczenia dokonane przez zimę.  
 W naszym przekonaniu należałoby rozróżnić program budowy dróg, a program remontów 
bieżących. W rzeczywistości ta pozycja budżetowa stała się pewnym elementem przetargowym, 
pewnym elementem gry związanej z uchwaleniem budżetu. Jest w ustawie o finansach publicznych 
zapisana zasada szczegółowości budżetu. W imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwość  
chciałbym zwrócić uwagę Panu Prezydentowi, żeby starać się trzymać tej zasady, bo jednak 
uszczegółowienie tego programu budowy ulic pozwoliłoby unikać sytuacji, w których jako Radni nie 
wiemy co tak naprawdę uchwalamy, co kryje się pod tą pozycją, a tak naprawdę cała kwestia 
decydencka pozostaje po stronie władzy wykonawczej. Uchwalając tego typu program stajemy w 
takiej oto sytuacji, że tak naprawdę sami jako Radni nie mamy najmniejszego wpływu na co te 
pieniądze zostaną wydane, bo decyzja zostanie podjęta za powiedzmy 2 – 3 miesiące w zależności od 
tego co się wydarzy zimą.  
 W projekcie budżetu znajdują się też inwestycje o charakterze wybitnie nietrafionym, które 
mogą okazać się w przyszłości, czego byśmy sobie oczywiście nie życzyli, kulą u nogi zarówno miasta 
Częstochowy jak i nas jako osób odpowiedzialnych za przygotowanie i wykonanie budżetu. Takim 
przykładem jest inwestycja aquaparku zlokalizowana przy ul. Dekabrystów. Uważamy, że jest to 
błędna lokalizacja dla tego typu inwestycji, która prawdopodobnie stanie się generatorem kosztów w 
przyszłości. Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę, że w dyskusji, która miała miejsce dzisiaj ze strony 
Pana Prezydenta, no miały miejsce pewnego rodzaju elementy demagogii. Jako Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości my w żaden sposób nie działamy przeciwko miastu, przeciwko mieszkańcom miasta, 
wręcz przeciwnie staramy się zwrócić uwagę na te niedoskonałości, które ten budżet zawiera.  
 Natomiast stanowczo chciałbym zwrócić uwagę, że nie wypada na tej sali straszyć nas 
Radnych Miasta Częstochowy tym, że budżet zostanie uchwalony gdzieś przez obce, wrogie nam siły 
w Katowicach. Gdyby nawet doszło do nieuchwalenia tego budżetu to przypominam Panu 
Prezydentowi, że Regionalna Izba Obrachunkowa, której tak Pan Prezydent się boi z tego co 
rozumiem, posiada oddział zamiejscowy w Częstochowie przy ul. Wyszyńskiego, szefem tego 
oddziału jest Pan Mirosław Cer, znany fachowiec, mieszkaniec miasta Częstochowy, osoba, która 
naprawdę na sprawach finansowych zna się doskonale i generalnie w tym wypadku myślę, że jest 
troszeczkę nadużycie ze strony Pana Prezydenta.  
 Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę na jedną istotną kwestię – w tej kadencji została 
zawiązana oficjalna koalicja. Są dwa ugrupowania czyli Sojusz Lewicy Demokratycznej i Platforma 
Obywatelska, które wzięły odpowiedzialność polityczną za ten budżet jak i za kolejne budżety w latach 
następnych. Wspólnie ta dwa podmioty mają 14 głosów. Zwracam także uwagę, że jest także 
ugrupowanie o nazwie Mieszkańcy Częstochowy, które w toku kampanii przedwyborczej przed nową 
kadencją wielokrotnie w sposób krytyczny odnosiło się do działań Prezydenta Matyjaszczyka, do 
działań władzy wykonawczej w minionej kadencji. To głosowanie dzisiejsze będzie testem dla tego 
ugrupowania, dziś mieszkańcy Częstochowy, ale pisani z malej litery będą mogli przekonać się tak 
naprawdę jak zachowają się i po czyjej stoją stronie Mieszkańcy Częstochowy pisani z dużej litery. W 
imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości informuję, że Klub PiS nie poprze tego budżetu. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński Szanowny Panie Prezydencie, Wysoka Rado zabiorę głos w imieniu 
Klubu Radnych Mieszkańcy Częstochowy. Dziś przychodzi nam oceniać budżet przygotowany przez 
Pana Prezydenta i trzeba powiedzieć, że decyzja przed którą stoimy jest niesłychanie ważna. Dzisiaj 
Rada Miasta ma uchwalić budżet i w pewien sposób też wziąć odpowiedzialność za to co w tym 
budżecie jest zapisane.  W świat pójdzie tak  jak w poprzednich latach informacja, że to Rada Miasta 
uchwaliła budżet. Oceniając projekt budżetu, który Pan Prezydent nam przedłożył zwracamy uwagę 
na szereg niepokojących tendencji.  
 Po pierwsze niepokoi  nas strona dochodowa budżetu. Naszym zdaniem do spadku 
dochodów budżetowych istotnym czynnikiem wpływającym na to jest gwałtowny spadek liczby 
ludności. Jak dotąd nie widzimy, żeby Pan Prezydent miał sensowy pomysł jak zatrzymać tą tendencję 
i także w tym budżecie nie widać zapisów, które by w tym kierunku szły.  
 Po drugie stale i w niepokojącym tempie rosną wydatki bieżące. Po trzecie w stosunku do 
roku ubiegłego zmniejszeniu ulec mają wydatki majątkowe, a biorąc pod uwagę to, że ostatnimi laty 
wykonanie wydatków majątkowych było znacznie niższe od planu no to mamy już poważne powody 
do obaw. Mimo różnych tłumaczeń służb Pana Prezydenta nie da się ukryć, że w sposób istotny 
wzrasta zadłużenie miasta. Jest to fakt niezaprzeczalny. Nasz stosunek do projektu budżetu, który w 
listopadzie przedstawił Pan Prezydent jest krytyczny. Częstochowa potrzebuje impulsu, który 
wprowadzi nasze miasto na właściwy tor, na tor rozwoju. Budżet pod tym względem nas nie 
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zachwyca. Nie widać w nim elementów, które pokazują, że teraz zaczniemy się piąć w górę. To nie ma 
tego o czym wszyscy marzymy.  
 Rozumiemy, że wiele rzeczy jest niezależnych od nas, wiemy, że Pan Prezydent tworząc 
budżet zaczyna od tego co musi być wykonane i to szanujemy. Natomiast musimy pamiętać o tym, że 
możliwość ingerencji Radnych na kształt tego budżetu jest jeszcze bardziej ograniczona. Natomiast 
mimo tego wszystkiego my jako Klub Mieszkańcy Częstochowy podjęliśmy ten trud, wykazaliśmy 
dobrą wolą, można powiedzieć, że wyciągnęliśmy taką pomocną dłoń, aby ten budżet poprawić i w 
tym celu zgłosiliśmy wiele poprawek. Oczywiście nie liczyliśmy na to, że one wszystkie zostaną 
przyjęte, bo to można by tylko o tym marzyć, natomiast naszą intencją było przedstawienie 
konstruktywnych propozycji, które przynajmniej część z nich mogłaby zostać zrealizowane. W naszych 
poprawkach zawarliśmy propozycje wprowadzania zadań ważnych dla całego miasta.  
 I tak za bardzo ważną kwestię uważamy politykę prorodzinną stąd m.in. postulat 
wprowadzenia dodatkowego becikowego  oraz wsparcie dla żłobków i klubów malucha. 
Postulowaliśmy także, aby więcej pieniędzy przeznaczyć na wsparcie seniorów. Uważamy, że miasto 
powinno podjąć interwencję w celu ratowania ośrodka diagnozy i rehabilitacji dzieci i młodzieży z 
wadą słuchu. Kolejnym naszym ważnym postulatem było zadbanie o częstochowski sport, który jak 
widzimy w ostatnich latach przechodzi poważny kryzys. W naszej opinii jest najlepszy czas, aby 
silnym impulsem wesprzeć częstochowską piłkę nożną, by dać szansę odzyskać naszemu miastu 
należne miejsce na piłkarskiej mapie Polski i nie chodzi o to, aby miasto permanentnie brało ma siebie 
ciężar finansowania tego wyczynowego sportu, ale aby dało iskrę, która pozwoliłaby na wzniecenie  
tego upragnionego płomienia, by stało się to o co w Częstochowie walczą ludzie z pasją poświęcając 
niejednokrotnie swój czas i pieniądze. W swoich poprawkach wskazaliśmy też kilka może śmiałych, 
ale niezbyt kosztownych propozycji, które w taki prosty sposób mogłyby usprawnić ruch rowerowy w 
naszym mieście. Jesteśmy też zwolennikami przeznaczenia większej kwoty na inwestycje w ramach 
budżetu partycypacyjnego co poniekąd zaszło tutaj w trakcie poprawek i zobaczymy jak to wyjdzie w 
praktyce. Złożyliśmy również wniosek dzięki, któremu możliwe będzie zaniechanie absurdalnego 
pomysłu likwidacji nocnej linii tramwajowej. Oprócz tych zadań ważnych z punktu widzenia całego 
miasta zaproponowaliśmy też wiele inwestycji ważnych z punktu widzenia lokalnej społeczności. I tak 
duża część naszych wniosków dotyczyła inwestycji uznanych za priorytetowe przez Rady Dzielnic, bo 
uważamy, że rola Rad Dzielnic naszych jednostek pomocniczych powinna wzrastać. Planowanie 
zadań w dzielnicach nie może być dziełem jakiegoś przypadku czy efektem jakiegoś widzimisię takich 
czy innych wpływowych osób. To musi mieć jakiś plan i porządek i w tym mają  nam pomagać Rady 
Dzielnic. Nie może być sytuacji takiej, że w dzielnicy Stradom w roku bieżącym nie jest zbudowana 
żadna ulica. Nie może być dyskryminacji pewnych dzielnic.  
 Pozytywny stosunek mamy do programy budowy boisk szkolnych i chcielibyśmy, aby w 
następnych latach większość boisk w Częstochowie miała solidne boiska. Pewna część naszych 
wniosków rzeczywiście została uwzględniona  w autopoprawce Pana Prezydenta z czego się bardzo 
cieszymy i jesteśmy wdzięczni, bo to dowidzi, że nasze postulaty były słuszne. Jednak jest to naszym 
zdaniem i tak zdecydowanie poniżej naszych oczekiwań, poniżej poziomu aspiracji i potrzeb 
mieszkańców Częstochowy, a dodajmy także również poniżej możliwości naszego miasta. Należy 
zauważyć, że jest też w tym budżecie wiele zadań naszym zdaniem nietrafionych  i złych jak choćby 
wspomniana już i forsowana i w budżecie i w WPFie budowa aqua parku. Oczywiście chcemy, żeby w 
Częstochowie powstał aqua park natomiast póki co ta inwestycja jest zupełnie nie nieprzygotowana i 
nie wydaje się sensowym, aby w budżecie w WPFie zapisywać tak duże kwoty. Lepiej temat zbadać i 
dopiero podejmować racjonalne decyzje.  
 Za rozrzutność uważamy też wydanie kwoty 1 mln zł na samochody dla Urzędu Miasta, 
jednostek podległych to może bardziej uzasadnione. Również zbyt wiele pieniędzy z zaplanowanego 
na promocję miasta, bo tak często okazuje się, że tak naprawdę te przedsięwzięcia służą tylko i 
wyłącznie promocji Pana Prezydenta. Podobna kwestia dotyczy także forsowanej w takim pilnym, 
nadzwyczajnym trybie budowy przebudowy, tego przedłużenia ulicy Racławickiej od Klińskiego do 
Staszica. Jest to dla nas niezrozumiale, podzielamy argumentację przedstawiona przez Pana Jerzego 
Zająca. Jeszcze inna sprawa jest wprowadzenie nowego, wielomilionowego zadania pn. program 
budowy i przebudowy ulic. Co do szczegółowych tego programu mamy jak się okazuje tylko 
szczątkowe informacje. W odpowiedzi na moją interpelację jest zapis, że o tym jakie ulice będą 
realizowane dowiemy się dopiero po zimie. Naszym zdaniem jeżeli decydujemy się, aby takie zadanie 
w budżecie widniało to bezwzględnie powinien wcześniej powstać dokument, który sprecyzuje te 
zapisy, który wskaże te ulice tak, żeby było wiadomo co będzie realizowane, bo inaczej po prostu grozi 
nam chaos. W swoich poprawkach zwróciliśmy też uwagę na konieczność zmniejszenia deficytu 
budżetowego i jednocześnie składając te poprawkę obnażyliśmy zjawisko tzw. kreatywnej księgowości 
czyli zapisywanie znacznych sum pieniędzy przy zadaniach, gdzie de facto to nie jest potrzebne. Nie 
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sposób odnieść się w tym miejscu do Wieloletniej Prognozy Finansowej, bo ten ważny dokument 
często ucieka naszej uwadze w konfrontacji z dyskusją nad budżetem tym bieżącym. WPF zawiera 
szereg inwestycji, które są planowane do realizacji z udziałem środków unijnych i w zasadzie jesteśmy 
w takim momencie, w którym kończymy realizację inwestycji z udziałem środków unijnych z tego 
powszedniego rozdania, a przygotowujemy się do pozyskania środków na kolejne i wydaje mi się, że 
musimy przyglądać się temu jakie projekty są przygotowywane jaki jest stan ich przygotowania, bo 
wiemy, że po tej perspektywie finansowej Unii nalata 2014 – 2020 tej szansy już nie będzie i musimy 
zrobić wszystko, żeby nie obudzić się z ręką w nocniku i nie zmarnować szansy na dźwigniecie tego 
miasta, bo ta szansa może się już nie powtórzyć. Natomiast wracając do budżetu niezależenie od tego 
co stało się  z poprawkami dla nas ważne jest dotrzymywanie słowa i dlatego będziemy się uważnie 
przyglądać wykonaniu tego budżetu, bo budżet to jest pewna forma obietnicy względem 
mieszkańców, z której Prezydent jako organ wykonawczy powinien się wywiązywać. Cały czas 
kierujemy się dobrą wolą. Mamy tutaj na względzie dobro naszego miasta, dlatego nasz Klub i każdy z 
nas indywidualnie jesteśmy gotowi na podjęcie słusznych decyzji, które będą zgodne z oczekiwaniami 
mieszkańców naszego miasta. Postulujemy jednocześnie, by przyszłoroczny budżet był od początku 
tworzony w porumienieniu z Radą Miasta tak, byśmy mogli mówić, że to jest nasz budżet, że to jest 
budżet mieszkańców miasta Częstochowy. Dziękuję. 
 
Radny Łukasz Kot Szanowni Państwo Klub SLD pozytywnie opiniuje projekt budżetu wraz z 
autopoprawką. Dokonaliśmy jego szczegółowej analizy oraz analizy autopoprawki i stwierdziliśmy, że 
budżet zachowuje wszystkie wskaźniki na poziomie bezpiecznym w tym wysoką nadwyżkę 
operacyjną. Budżet na rok 2015 ukierunkowany jest na zapewnienie jak najlepszej opieki 
mieszkańcom naszego miasta, a także po raz kolejny daje możliwość udziału w procesie decyzyjnym 
poprzez budżet partycypacyjny. Podkreślenia wymaga uwzględnienie środków na programy 
zdrowotnej zarówno kontynuowane jak i pojawiające się po raz pierwszy. Na dobrym poziomie 
zabezpieczono również środki na szkolenie dzieci i młodzieży. W budżecie zaplanowano środki na 
wkład własny do projektów współfinansowanych środkami Unii Europejskiej zarówno kontynuowanych 
jak i nowych, które planujemy zrealizować w nowej perspektywie unijnej. W trosce o ochronę zdrowia 
naszych mieszkańców zapewniono środki na modernizacje i wyposażenie Miejskiego Szpitala 
Zespolonego oraz pogotowia ratunkowego. Przygotowano szereg programów związanych z 
wyposażeniem i doposażeniem placów rekreacji ruchowej dla dzieci, zakupem i montażem urządzeń 
zabawowych na placach zabaw oraz budowa boisk. Z budżetu miasta wyasygnowano pulę środków 
zarówno dla najmłodszych mieszkańców  jak i seniorów. Należy tu wspomnieć chociażby programy 
zdrowotne w zakresie szczepień ochronnych, badan przesiewowych dzieci czy też rehabilitacji osób 
starszych. Kontynuowane będą również działania zmierzające do ożywienia Alei Najświętszej Maryi 
Panny wpływające na atrakcyjność naszego miasta i umożliwiające wszystkim mieszkańcom 
uczestnictwo w życiu kulturalnym Częstochowy. Klub Radnych SLD przeanalizował zarówno stronę 
dochodową jak i wydatkową budżetu oraz ich wpływ na wynik budżetu. Klub stwierdza, że ustalone 
dochody w wysokości 1 078 048 000, w tym dochody bieżące w wysokości 964 637 000 zł i dochody 
majątkowe w wysokości 113 411 000 zostały ustalone na poziomie realnym możliwym do 
wypracowania. Pomimo trudnych uwarunkowań wśród których należy wymienić chociażby wskaźniki 
inflacji na poziomie wyższym niż wskaźnik zdecydowany do podatków oraz poziom produktu 
krajowego brutto budżet został skonstruowany w sposób  zapewniający rozwój miasta.  
 Klub Radnych uwzględnił, że na poziomie dochodów naszego miasta bardzo istotny wpływ 
maja dochody ustalone przez stronę rządową takie jak subwencje, dotacje  oraz udziały w podatkach. 
Źródła te stanowią 66% wszystkich dochodów miasta. Pozostałe 34% dochodów miasta stanowią 
dochody, na które miasto ma wpływ bezpośredni. W przedłożonej autopoprawce uwzględniono skutki 
podjętych przez nas uchwał podatkowych. Stwierdzamy również, że w budżecie prawidłowo 
uwzględniono uregulowania ustawowe, z których wynika, że duża część dochodów ma celowe 
przeznaczenie. Nie mogą one być przeznaczone na innego rodzaju wydatki  niż te, które wynikają z 
uregulowań ustawowych  np. dot. opłaty śmieciowej czy funduszu alkoholowego. Kolejne po 
dochodach to są wydatki, które zostały wytyczone w oparciu o możliwości strony dochodowej 
usytuowane na poziomie 1 111 330 000, z tego wydatki bieżące o wysokości 923 984 000 oraz 
wydatki majątkowe, które ustalone zostały na wysokości 187 346 000. po zapoznaniu się z opiniami 
Komisji merytorycznych  także po przeprowadzeniu własnych analiz Klub SLD stwierdza, iż w 
wydatkach bieżących znalazły zabezpieczenie wszystkie konieczne do poniesienia wydatki na 
zadania do realizacji których zobowiązane jest nasze miasto. Najwyższa kwota 687 mln zł dotyczy 
wydatków bieżących jednostek budżetowych obejmujących wynagrodzenia i składki od nich naliczane 
oraz związane z bieżącym utrzymaniem tych jednostek. Najwyższe kwotowo wydatki dotyczą zadań 



___________________________________________________________________________________ 
Protokół obrad VII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 29 stycznia 2015 roku. 

Strona 116 z  124 

 

 

 

realizowanych przez oświatę i wychowanie i one wynoszą 367 111 000, transport i łączność o 
wysokości 260 mln oraz pomoc społeczna w wysokości 148 mln zł.  
 Naszym zdaniem projekt budżetu zawiera tylko istotne zadania, uznajmy, że w projekcie 
budżetu ujęte zadania najistotniejsze z punktu widzenia naszych mieszkańców. Klub Radnych biorąc 
pod uwagę bezpieczeństwo finansów publicznych, a  w szczególności zadłużenie miasta pozytywnie 
opiniuje poziom wydatków majątkowych. Biorąc pod uwagę opodatkowanie związane z poziomem 
zadłużenia wydatki majątkowe zostały ustalone na poziomie zadowalającym, Klub wyraża 
przekonanie, ze uda się pozyskać wszystkie środki unijne wpisane w budżecie. Klub z zadowoleniem 
przyjmuje, że rok 2015 będzie kontynuacja programu opieki nad mieszkańcami. Kontynuowane będą 
dotychczas realizowane programy zdrowotne, kwota na ten cel to 1 561 000 zł, zapewnione są także 
środki na szkolenie dzieci i młodzieży w w wysokości 3,3 mln zł. Realizowany  będzie też program 
rekreacji ruchowej dla dzieci i młodzieży w wysokości 200 tys. zł, a także wydatki na kolejne boisko i 
place rekreacji ruchowej i tu te wydatki mają  poziom 2 400 000 zł. Na rok 2015 zaplanowano także 
środki na wyprawki dla nowo narodzonych dzieci w wysokości 40 tys. zł. Zadania z zakresu ochrony 
zdrowia to również znaczące finansowe wsparcie przeznaczone na modernizacje obiektów i 
doposażenie placówek ochrony zdrowia. Planowane na ten cel wydatki to 2 525 000 zł.  
 W tym miejscu dziękuję Panu Prezydentowi po raz kolejny za inicjatywę budżetu 
obywatelskiego w formie bezpośredniego decydowania mieszkańców o części naszego budżetu. W  
roku 2015 ujęta jest kwota wynikająca z wcześniejszych naszych postanowień w wysokości 5 739 000 
zł. Wyrażamy głębokie przekonanie, że ta forma się sprawdzi i w przyszłości na ten cel środki będą 
coraz wyższe. Mając na uwadze bezpieczeństwo finansów naszego miasta Klub Radnych SLD 
pozytywnie ocenia budżet. Swoja opinie formułujemy w oparciu o wnioski wynikające z analizy całego 
budżetu, a także w oparciu o bezpieczny poziom wskaźników wynikających zarówno ze starej jak i 
nowej ustawy o finansach publicznych. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo jesteśmy po dyskusji 
nad budżetem po przegłosowaniu poprawek, po uwzględnieniu części wniosków, po autopoprawkach. 
Bardzo serdecznie dziękuję za wszystkie uwagi i zgłoszenia, szczególnie ucieszyły mnie 
podziękowania od Radnych ze wszystkich Klubów w Radzie Miasta Częstochowy, za uwzględnienie 
ich poprawek w autopoprawce no i teraz jesteśmy na tym etapie kiedy omówimy cały kształt budżetu z 
tymi wszystkimi uwzględnionymi wnioskami przyjmujemy bądź nie przyjmiemy. Tylko chciałem 
przypomnieć, że gdy otworzymy sobie autopoprawkę strona 5  to mamy, i 6 to mamy kilkadziesiąt 
konkretnych zapisów, w sumie razem to ok. 50 różnych uwzględnionych wniosków do budżetu, które 
były zgłaszane przez poszczególne Kluby. Jakbyśmy spojrzeli statystycznie to chyba aż tylu wniosków 
żaden Prezydent w ostatnich latach nie uwzględnił przy konstrukcji budżetu. To jest fakt. Z faktami nie 
można dyskutować, można jedynie komentować. Powstrzymuje się od komentarza, każdy komentarz 
zostawiam Wam, będziecie mogli odpowiedzieć. Oczywiście słyszeliśmy tutaj przedstawicieli 
poszczególnych Klubów, gdzie każdy z tych przedstawicieli uzasadniał to co ma zamiar zrobić za kilka 
chwil w głosowaniu. Przekonywał, że ma rację robiąc to co za chwilę ma zamiar zrobić. Ja powiem w 
ten sposób, nie liczą się słowa, a czyny. Jeżeli czyn, który za chwilkę przed nami czyli głosowanie 
doprowadza do tego, że będziemy mieli budżet z tymi wszystkimi zmianami będziemy mogli jeszcze 
zastanowić się nad wcześniej tutaj zgłaszanymi przez wielu z Was nowymi wnioskami, które przyszły 
Wam do głowy podczas dyskusji, które należałoby je rozwiać, zastanawiając się nad nimi, bo być 
może są słuszne i korzystne dla mieszkańców miasta Częstochowy. I wtedy od jutra możemy zacząć 
realizować ten budżet w sensie takim, że wcześniej podjęte działania, zobowiązania już zacząć 
realizować. Będziemy mogli realizować konkursy w wyniku których np. stowarzyszenia 
częstochowskie dostana pieniądze na swoją działalność, będziemy mogli rozpisywać przetargi na 
realizację zadań w budżecie, będziemy mogli po prostu działać.  
 Jeżeli ta decyzja dzisiaj nie zapadnie to po pierwsze ani złotówka nie będzie mogła być od 
jutra wydana, będziemy czekać aż Regionalna Izba Obrachunkowa przedstawi nam za Radę Miasta 
Częstochowy budżet, który dopiero będziemy mogli realizować. Skutek – wszystkie stowarzyszenia, 
wszystkie organizacje, wszyscy ci, którzy liczyli na miasto Częstochowę i na budżet miasta 
Częstochowy, że dzięki tym środkom zapisanym w budżecie będą mogli realizować swoje zadania, 
przeróżne zadania – szkolić dzieci i młodzież, realizować zadania z zakresu pomocy społecznej i 
wiele innych będą czekać. Czy się doczekają czy nie już nie będzie zależało od Was Państwo Radni. 
Oddacie tę decyzję w ręce jak to tutaj zostało powiedziane przez jednego z Radnych przyjaznego 
urzędnika w Katowicach, który podobno nie jest w Katowicach tylko w Częstochowie zobaczymy. 
Tylko pamiętajmy o pewnych obiektywnych sytuacjach. Mówimy o sytuacji, że najprawdopodobniej ten 
urzędnik weźmie budżet z 15 listopada 2014 r., a  więc ten, który nie zawiera autopoprawki i nie 
zawiera Waszych postulowanych przez Was wniosków, spojrzy na ten budżet i odczyta, że tam jest 30 
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mln deficytu, który należałoby w tym budżecie zrównoważyć, weźmie długopis i ołówek i zacznie 
kreślić. Czy poprzestanie na 30 mln? Może tak. Jakiś zadań te kreski będą dotyczyły, już nie będzie 
miał na to wpływu nikt z Rady. Czy chcecie zafundować częstochowianom, klubom sportowym w 
Częstochowie, stowarzyszeniom działającym w Częstochowie te opóźnienie, tę nerwówkę i ten skutek 
to dzisiaj żadna z Was i żaden z Was nie jest w stanie przewidzieć. Oczywiście to jest Wasze prawo, 
żeby tak dzisiaj zrobić. Wystarczy zrealizować dzisiaj tylko to co mówiło dwóch przedstawicieli Klubów 
i wtedy będzie taka sytuacja, o której mówię. Mocno nieszczęśliwa sytuacja i taka, która nikogo nie 
zadowala.  
 Zostaliśmy wybrani i Wy i ja przez częstochowian w ostatnich wyborach po to, żeby ze sobą 
współpracować, po to, żeby się dogadywać, po to, żeby realizować różne kompromisy. Jeżeli moje 
posunięcia  w tym zakresie nawet ci, którzy mi źle życzą doceniają, bo widzą ile wniosków 
zgłoszonych zostało zrealizowanych autopoprawkami. Jeżeli jest moja dobra wola do tego, dalej 
pracować nad tym budżetem, żeby te wnioski, które być może jeszcze nie zostały uwzględnione, a są 
zasadne i słuszne i mogły mieć miejsce i możliwość realizacji przy następnych nowelizacjach to nie 
będzie rozsądne odrzucanie tej dobrej woli  z Waszej strony i proszę Was również o to, żeby ta dobra 
wola  z Waszej strony zafunkcjonowała. Natomiast wszystko inne co zostało powiedziane to są tylko 
słowa. Mógłbym wchodzić w dysputy z moimi niektórymi przedmówcami, którzy z jednej strony mówią: 
no tak przecież zmniejszenie deficytu, bo to taka dobra rzecz, no tak przecież zwiększenie 
planowanych dochodów to nie jest realne. Czy wiecie o czym kochani mówicie? Jeżeli mówimy o tym, 
że zwiększenie planowanych dochodów  nie jest realne to wy mówicie już swoim postępowaniem, 
swoimi słowami temu, który w RIO będzie siedział nad tym budżetem – trzeba pociąć głębiej niż te 30 
mln, których już w budżecie brakuje, bo nie uważamy, żeby to było możliwe. Pewnie dostaniemy mniej 
pieniędzy z podatku, pewnie jeszcze bardziej musimy dotknąć strefy wydatkowej, żeby ten budżet 
zrównoważyć. To proponujecie swoimi wystąpieniami i w drugim swoim jakby rzucie mówicie, ale 
przecież oni wiedzą co robić  i dobrze to zrobią. No dobrze, to zrobią zgodnie z matematyką, zgodnie 
z zasadami matematyki. To co mamy po przychodach możemy wydać. To czego nie mamy po 
przychodach nie wydamy.  
 Ten budżet, który został Wam przedstawiony i zaoferowany zawiera dlatego tyle zacnych 
zadań, o które wnioskowaliście, że zakładam dobrą wole, dobra wole ze strony Rady Miasta 
Częstochowy. Dobra wolę, która będzie się objawiać tym, że będzie współpraca z urzędnikami, z 
Prezydentem i z Wiceprezydentami, że będzie racjonalne podejście do wniosków przez nas 
składanych i że nie będzie takiej sytuacji, o jakiej mieliśmy okazję nie tak dawno obserwować, że był 
brak zgody na sprzedaż gruntu na ul. Barbary inwestorowi, który mógłby tam zagospodarować grunt i 
dać miejsca pracy, bo oprócz tego, że ten grunt będzie zagospodarowany, oprócz tego, że z tego 
gruntu będą konkretne wpływ do budżetu, założone już po stronie przychodowej. Oprócz tego, że 
będą podatki płacone przez inwestora to to wszystko mamy już w stronie dochodowej budżetu. Jeżeli 
będzie wszystko na nie, wszystko naprzeciw i przeszkadzanie w bieżącym sprawowaniu i 
wykonywaniu swoich obowiązków no to wtedy musimy wiedzieć – nie ma dobrej woli to te przychody, 
które zakładamy, że będą, również przychody ze sprzedaży, również przychody z podatków nie 
zostaną zrealizowane i wtedy to co zakładacie w swoich przemyśleniach jest możliwe, ale to jest 
scenariusz kiedy nie ma dobrej woli wśród Radnych, Radni blokują działania Prezydenta i wtedy 
założenia nie są realizowane i wtedy mamy trudne sytuacje na wielu gruntach, na wielu miejscach. Ja 
ciągle liczę na to, z e dobrej woli Państwu nie braknie i trzymam za Was kciuki przy glosowaniu nad 
budżetem. Dziękuję. 
 
Radny Artur Sokołowski ad vocem do wypowiedzi Pana Prezydenta. Panie Prezydencie spierajmy 
się, dyskutujmy, nie chciałbym, żeby w dyskusji nad budżetem miała miejsce demagogia, bo to nie jest 
miejsce na demagogię. Natomiast w momencie kiedy Pan przemawia tymi słowy, że w momencie 
kiedy budżet nie będzie dzisiaj uchwalony to wszystkie stowarzyszenia, organizacje itd., itd. będą 
czekać i staną przed alternatywą braku pieniędzy, no to co Pan mówi to jest niezgodne z art. 240 ust. 
3 ustawy o finansach publicznych. Do czasu ustalenia budżetu przez Regionalna Izbę Obrachunkową 
gdyby do tego doszło podstawą gospodarki finansowej jest Pana projekt uchwały budżetowej wraz z 
całą jej zawartością. To po pierwsze.  
 Po drugie – nigdzie nie jest powiedziane, że RIO miałoby przyjmować projekt w jego 
pierwotnym kształcie bez autopoprawek, a wręcz przeciwnie. W ustawie o finansach publicznych 
czytam coś zupełnie innego. Podstawa gospodarki finansowej jest projekt uchwały  budżetowej 
przedstawiony organowi stanowiącemu jednostki samorządowej. Organem stanowiącym jesteśmy my. 
Projekt, który został nam przedstawiony to jest dzisiejszy projekt  z autopoprawką. Gdyby dzisiaj do 
uchwalenia budżetu nie doszło to dokumentem, który wyląduje w konsekwencji w RIO będzie Pana 
ostateczny projekt z autopoprawkami. Tak wynika z literalnego przeczytania ustawy o finansach 
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publicznych. Dlatego ja bym prosił, żeby tego typu wypowiedzi zostawić sobie na jakieś inne bardziej 
polityczne wystąpienia. Dzisiaj rozmawiamy nad budżetem i myślę, z eta procedura jest dość 
dokładnie opisana  w ustawie o finansach publicznych. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk słowa, słowa, słowa, jakie są fakty. Ja 
tylko zadam jedno pytanie Pani Skarbnik i mam nadzieję, że otrzymam bardzo krotką odpowiedź. Pani 
Skarbnik jeżeli dzisiaj nie uchwalimy budżetu czy stowarzyszenia i wszyscy inni dysponenci będą 
czekać? 
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik Panie Prezydencie, Szanowni Państwo Radni. Prowizorium obowiązuje 
odpowiednio do 31 stycznia w tym okresie można zawierać tylko i wyłącznie czy zaciągać 
zobowiązania w wysokości 1/12 planu. Nie można zawierać zobowiązań na cały rok budżetowy. Nie 
można zawierać z klubami sportowymi, z innymi stowarzyszeniami umów na cały rok, gdyż Prezydent 
nie ma danych upoważnień, a jednym z upoważnień jest właśnie wola Państwa Radnych do tego, aby 
miał możliwość do zaciągania zobowiązań. Kluby, wszelkie stowarzyszenia nie będą mogły mieć 
kontrasygnowanych i podpisywanych umów na cały rok. Powtarzam – prowizorium obowiązuje jeden 
miesiąc do dnia 31 stycznia, a  jeśli Rada Miasta nie uchwali to ten okres przedłuża się do dwóch 
miesięcy do końca miesiąca lutego nie dłużej. Dziękuję. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek Szanowni Państwo to co Pan Prezydent 
powiedział to my jako wykonawcy, dla nas jest to oczywiste. Ja nie wiem kto co sobie czyta i co z tego 
rozumie natomiast na pewno, proszę sobie wziąć do serca to co powiedziała Pani Skarbnik, 
konsekwencje tego kroku są dużo poważniejsze od konsekwencji jakiś tam politycznych. Wykonawczo 
to dla tych stowarzyszeń, klubów, które każdego dnia do nas przychodzą i każdy dzień zwłoki dla nich 
to jest naprawdę wielki dramat. Jeżeli się dowiedzą, że my dzisiaj nie rozpiszemy tych konkursów, 
naprawdę podstawmy bardzo wiele osób w bardzo zlej sytuacji. I żeby Państwo mieli świadomość – 
decyzja należy do Państwa. Jeżeli Państwo rozumiecie to inaczej to jest nieprawda. My tych 
konkursów nie będziemy mogli rozpisać  i nawet jeżeli założymy taki najbardziej różowy scenariusz, 
że jednak RIO przychyli się do tak wspaniałego budżetu jakim jest nasz budżet, bo i tak najgorszy 
budżet będzie i tak najlepszy niż ten najlepszy katowicki, ten czas niektóre kluby po prostu zamorduje. 
Bardzo proszę o odpowiedzialność. Naprawdę mieszkańcy czekają na Państwa odpowiedzialność. 
Dziękuję bardzo. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk ja tylko dodam, pamiętacie już, nie 
pamiętam, w którym to było roku kiedy późno zostały rozpisane konkursy dla organizacji, 
stowarzyszeń, klubów i przez to późno zostały podpisane umowy i późno zostały uruchomione środki. 
I była sytuacja, gdzie różne organizacje działały, musiały ponosić koszty np. koszty lokalu, koszty 
związane z bieżącym utrzymaniem, a nie miały nawet wiedzy ile dostaną pieniędzy, bo jeszcze nie 
było konkursu, bo jeszcze nie było podpisanej umowy, już nie mówiąc o tym, że poszła jakaś płatność. 
Dzisiaj decyzja o tym, że nie głosujemy za budżetem i budżet nie przechodzi wydłuża ten czas, który i 
tak jest długi z racji kampanii wyborczej z racji tego, że nie przyjmiemy tego budżetu, nie ma teraz 
ostatni dni grudnia tylko są ostanie dni stycznia. Już o miesiąc zrobiliśmy utrudnienia dla tych 
wszystkich dysponentów, organizacji, klubów sportowych. Już o miesiąc, a Wy mówicie jeszcze o tym, 
żeby te organizacje wytrzymały kolejny miesiąc. Z czego? Oni koszty mają do zapłacenia z dnia na 
dzień, a pieniądze popłyną od nas dopiero wtedy kiedy będzie uchwalony budżet. Kiedy będą 
rozpisane konkursy, kiedy będą rozstrzygnięte konkursy, kiedy będą podpisane umowy i dopiero 
później będą realizowane środki finansowe. No przecież jaka organizacja wytrzyma tyle miesięcy bez 
pieniędzy, mało tego, nie wiedząc czy je dostanie, bo może być równie dobrze sytuacja, gdzie ktoś, 
kto będzie decydował o kształcie tego budżetu w RIO powie – te, a  te wydatki nie wydają mi się 
zasadne i tych i tych nie przyjmuję. I będzie to dotyczyło konkretnych, częstochowskich klubów, 
stowarzyszeń i organizacji. Jeżeli chcecie wziąć na siebie taką odpowiedzialność to gratuluję dobrego 
samopoczucia, ale to będzie decyzja polityczna, nie merytoryczna i mocno krzywdząca mieszkańców 
Częstochowy. 
 
Radny Artur Sokołowski tylko jedno zdanie ad vocem do wypowiedzi Pana Prezydenta, bo Pan 
Prezydent chyba dotknął sedna sprawy czyli kalendarza właśnie, na jakim my pracujemy. Dzisiaj 
mamy 29 stycznia 2015 r. ja rozumiem, że były wybory samorządowe, że to się wszystko 
przeciągnęło, ale to jest pytanie do Pana Przewodniczącego Rady Miasta i Pana Prezydenta. Czy nie 
można było kalendarza prac nad budżetem ułożyć w ten sposób, żeby Rada Miasta nie stanęła nad 
podejmowaniem tej decyzji praktycznie w przedostatnim dniu roboczym ustawowego terminu, w 
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którym można to zrobić. W moim przekonaniu spokojnie można było ten kalendarz tak ułożyć, 
żebyśmy tą decyzję, z którą musimy się zmagać dzisiaj podejmowali nie dzisiaj tylko 2 lub 3 tygodnie 
temu, bo tak w większości gmin w Polsce to się odbyło. Dziękuję. 
 
Radny Łukasz Kot nie chciałbym odwracać kota ogonem, ale o ile się nie mylę my jako Rada Miasta 
przez 2 tygodnie wybraliśmy szefa Rady, więc to, że budżet wygląda jak wygląda i że pracujemy nad 
nim dzisiaj, a nie tydzień temu to nasza wina, naszej 28, że przez 2 lub 3 tygodnie nie mogliśmy 
znaleźć kompromisu kto ma zostać szefem Rady Miasta. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jarosław Marszałek ja chciałbym tylko Państwu przypomnieć, bo 
właśnie podobny scenariusz przerabialiśmy na początku naszej kadencji poprzedniej, gdzie dokładnie 
był przesunięty budżet i to właśnie wtedy przypomnijcie sobie Państwo, którzy byliście wtedy – RKS 
Raków o mały włos by nie upadł finansowo, bo dokładnie z tego powodu podejmowaliśmy 
nadzwyczajne kroki, bo dokładnie tylko przesunęliśmy się na terminie. Dokładnie były te same 
przesłanki, że budżet był nieuchwalony. Przypomnijcie sobie jakie kroki podejmowaliśmy wtedy, tylko 
co do jednego klubu całą sesję, wszyscy Radni wtedy próbowali ratować finanse RKS Raków, bo to 
tylko i wyłącznie wynikało z tego przesunięcia terminu. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Łukasz Banaś ja się zgadzam tutaj z Panem Prezydentem Marszałkiem chciałbym dodać 
tylko, że dzisiaj w takiej sytuacji jest Stowarzyszenie CKM Włókniarz jak 4 lata temu był Raków, który 
właśnie czeka. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski ogłosił przerwę od godz. 15.45 – 16.45. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo w związku z tokiem 
prac nad budżetem utworzyła nam się pewna rezerwa inwestycyjna, niepodzielona rezerwa 
inwestycyjna na budżet partycypacyjny to wiedząc, o tym jakie zadania zostały wybrane do budżetu 
partycypacyjnego, bo one są ściśle określane w wyniku głosowań przez częstochowian przy budżecie 
partycypacyjnym. Wiemy dzisiaj jedno, że albo tę dwumilionową rezerwę podzielmy teraz jeszcze na 
sesji albo też ta rezerwa będzie czekała do podzielenia na którejś z następnych sesji, ale na pewno 
nie zostanie wykorzystana i zrealizowana, ponieważ nie ma pod ta rezerwę zadań, bo katalog zadań 
został wybrany w drodze głosowania przez częstochowian w budżecie partycypacyjnym. W związku z 
tym zaproponowałbym już teraz korzystać z tej rezerwy inwestycyjnej i w autopoprawce zgłaszam 
zdjęcie na pozycji rezerwa inwestycja na budżet partycypacyjny kwoty 2 mln zł i podzielenie jej w 
następujący sposób: 1 300 000 zł poszedłby na zwiększenie środków na zadanie pn. program budowy 
i przebudowy ulic z przeznaczeniem na budowę ul. Poniatowskiego. 700 tys. przeznaczylibyśmy na 
utworzenie w budżecie zadania pn. promocja miasta poprzez sport – promocja piłki nożnej. 
Dodatkowo zmniejszenia i zwiększenia uległyby kwota 100 tys zł po stronie zmniejszeń znalazłaby się 
pozycja pn. program profilaktyki zdrowotnej na obecność genów BRCA1 i BRCA2, a 
wprowadzilibyśmy zadanie na kwotę 100 tys zł dofinansowanie pobytu dzieci w niepublicznych 
żłobkach i klubach malucha.  W ten sposób całość zmian do budżetu byłaby po stronie wydatkowej  i 
dochodowej na poziomie 2 100 000 zł i nie musielibyśmy w budżecie zostawiać niepodzielonych 
rezerw, których w żaden sposób inny nie uda nam się zagospodarować. Taką propozycję składam do 
Komisji Uchwał i Wniosków i proszę o przegłosowanie budżetu z tą autopoprawką. Dziękuję. 
 
Radny Konrad Głębocki Panie Prezydencie  ja bym proponował, żeby Pan nie dzielił poprawki, którą 
zgłosiłem do budżetu i która jakimiś cudem przeszła dotycząca zwiększenia środków na budżet 
partycypacyjny. Przypomnę, że to była jedyna poprawka, która przeszła w głosowaniu i chwała Bogu. 
Natomiast Panie Prezydencie dzielenie tych pieniędzy w tej chwili, choć wbrew jakby intencją dlatego, 
że to dotyczyło budżetu partycypacyjnego, dotyczyło tego, żeby to mieszkańcy Częstochowy 
zadecydowali, a nie Pan Prezydent, a nie mieszkaniec Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk. No to 
jest zupełnie co innego. 2 mln dla mieszkańców, żeby zadecydowali, a nie Pan Prezydent.  
 
Radny Artur Sokołowski Panie Prezydencie ja tu widzę pewien niebezpieczny precedens prawny. 
Została przegłosowana poprawka jednego z Radnych, została przyjęta głosami Rady natomiast Pan 
Prezydent w tej chwili tę poprawkę zagospodaruje w sposób przez siebie przydzielony. Natomiast w 
tej poprawce była wyraźnie mowa o tym, że dotyczy ona budżetu partycypacyjnego. Natomiast nie 
jestem przekonany, czy te zadania po pierwsze te zadanie, które Pan wskazał były w ramach budżetu 
partycypacyjnego zgłoszone i głosowane to raz, a po drugie czy to nie jest łamanie procedur 
dotyczących uchwalania budżetu, ustawa o finansach publicznych. No bo skoro Rada Miasta coś 
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przegłosowała, na coś postanowił te pieniądze przeznaczyć no to wydaje się to trochę zaskakujące, 
że Pan Prezydent zabiera tak jakby te pieniądze, które już zostały na coś rozdysponowane i mówi nie, 
przeznaczmy je inaczej. No to idąc dalej tym tropem no to możemy za chwilę doprowadzić do sytuacji, 
w której na przyszłość każdy tego typu wniosek nie dotyczy tylko rezerwy, ale dotyczący jakiego 
konkretnego zadania będzie również metoda autopoprawki zmieniany już po głosowaniu. 
 
Radny Łukasz Kot ja mam pytanie do wnioskodawcy pana Konrada Głębockiego jak Pan zamierza 
podzielić te pieniądze na inwestycje w ramach budżetu obywatelskiego. Nasze zarządzenie 
przewidywało wydatki na poziomie 5,5 mln zł i chyba takie wybrali mieszkańcy, więc jak teraz 
rozdzielimy te otrzymane dzisiaj 2 mln zł. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński tutaj na tej sali padały jakieś wnioski, ze jakieś 
podziękowania składałem, właśnie w tym momencie nie wiem komu mam złożyć czy Klubowi 
Mieszkańcy Częstochowy czy Panu Prezydentowi za to, że zdjął wniosek, który został przyjęty w 
autopoprawce, a kwestia dotyczy programu polityki zdrowotnej na obecność genu BRCA2 i BRCA1. 
Prosiłbym o wyjaśnienie ze strony Pana Prezydenta. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marcin Maranda Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, 
Wysoka Rado, Szanowni Goście. Podtrzymujemy nasze zdanie jako Klub Radnych Mieszkańcy 
Częstochowy, że ten budżet nie jest budżetem idealnym. Nie ma budżetów idealnych. Przy 
podejmowaniu tak ważnych decyzji dla miasta, tak ważnych decyzji dla częstochowian, w tym 
przypadku, w  przypadku dla naszego miasta należy zrobić wszystko, żeby szukać i znaleźć 
kompromis. Polityka jak ktoś już kiedyś powiedział jest sztuką kompromisu. Polityka jest sztuką  
szukania najlepszych dla ludzi rozwiązań. Polityka jest sztuką wyciągania do siebie rąk i podawania 
sobie tych rąk, a szczególnie w sytuacjach kiedy można te ręce sobie podać dla dobra wspólnego, dla 
dobra częstochowian. Politycy bardzo często poza wieloma innymi kategoriami dzielą się  na tych, 
którzy chcą służyć ludziom i na tych, którzy są zwykłymi hipokrytami. My dzisiaj, mówię o Klubie 
Radnych Mieszkańcy Częstochowy, świadomie, z otwartą przyłbicą będziemy podejmować decyzje, 
która w naszym przekonaniu będzie na dzień dzisiejszy, a mamy też nadzieję, że na kolejne tygodnie i 
miesiące, najlepszą w ramach kompromisu jeżeli nie dla znaczącej części częstochowian to dla tych 
środowisk, które takiego kompromisu oczekiwały. 
         I tak jak powiedziałem wcześniej bardzo często mamy do czynienia z politykami, którzy są 
zwykłymi hipokrytami. I w tej sali niestety są Radni jednego środowiska politycznego, którzy w ubiegłej 
kadencji zahandlowali dobrem mieszkańców w zamian za kilka srebrników. Handlowali dobrem 
częstochowian w zamian za kilka stołów w radach nadzorczych, w zarządach spółek i innych 
podmiotów miejskich. I nikt, nikt nie ma moralnego i etycznego prawa, żeby kogokolwiek innego w tej 
sali pouczać jak ma głosować i co ma robić, bo to ocenią wyborcy i to ocenią mieszkańcy. Żadne 
środowisko polityczne, które za grosze sprzedawało dobro częstochowian zaspokajając potrzeby 
swoich partyjnych kolegów nie ma prawa zwracać nam uwagi i umoralniać nas jak mamy postępować 
i jak mamy się zachowywać w stosunku do częstochowian i w stosunku do pewnych propozycji, w 
stosunku do pewnego kompromisu. Różnica tylko polega na tym, że my potrafimy powiedzieć 
otwarcie o pewnych sprawach i potrafimy to zrobić z otwartą przyłbicą i różnica też polega na tym, że 
my rozmawiamy o programie, a nie handlujemy stołkami. Dziękuję bardzo. 

 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski 
poddał pod głosowanie projekt uchwały na druku BR.2.VI.15 wraz z czterema autopoprawkami. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 18 głosach za, 10 głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2015-
2031 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski 
poddał pod głosowanie projekt uchwały na druku BR.1.VI.15 wraz z czterema autopoprawkami. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 18 głosach za, 10 głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Częstochowy na rok 2015  
 
Ad. pkt. 12  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały  w 

http://bip.czestochowa.pl/bip/dokumenty/podglad?id=1119108
http://bip.czestochowa.pl/bip/dokumenty/podglad?id=1119108
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sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania 
finansowego Miasta Częstochowy za 2014 rok. (BR.7.VII.15) -  załącznik nr 281 do protokołu 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 282 do protokołu 

 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.7.VII.15 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 22 głosach za, 3 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia 
badania sprawozdania finansowego Miasta Częstochowy za 2014 rok. 
 
Ad. pkt. 13 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w 
sprawie powołania Rady Społecznej Miejskiego Szpitala Zespolonego z siedzibą przy ul. Mirowskiej 
15 w Częstochowie. (BR.5.VII.15) załącznik nr 283 do protokołu 
 
 
Radny Jacek Krawczyk zgłosił w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej kandydaturę 
Radnej Barbary Gieroń, Radnego Łukasza Banasia i swoją. 
 
Radny Zbigniew Niesmaczny w imieniu Klubu Radnych SLD zgłosił kandydaturę Radnych Dariusza 
Kapinos i Tomasza Tyla. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński w imieniu Klubu Radnych Mieszkańcy Częstochowy zgłosił 
kandydaturę Pani Justyny Curran. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński w imieniu Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwość zgłosił kandydaturę Radnej Anny Majer. 
 
Kandydaci wyrazili zgodę. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił zasady głosowania. 

Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie kandydaturę Radnej Barbary 
Gieroń. 

W wyniku głosowania Rady Miasta Częstochowy Barbara Gieroń otrzymała 17 głosach za, 11 głosów 
przeciwnych i brak głosów wstrzymujących się. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego 
Łukasza Banasia. 

W wyniku głosowania Rady Miasta Częstochowy Lukasz Banaś otrzymał 16 głosach za, 11 głosów 
przeciwnych i 1 głos wstrzymujący się. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego Jacka 
Krawczyka 

W wyniku głosowania Rady Miasta Częstochowy Jacek Krawczyk otrzymał 16 głosach za, 11 głosów 
przeciwnych i 1 głos wstrzymujący się. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego 
Dariusza Kapinosa. 

W wyniku głosowania Rady Miasta Częstochowy Dariusz Kapinos otrzymał 18 głosach za, 10 głosów 
przeciwnych i brak głosów wstrzymujących się. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego 
Tomasza Tyla. 

W wyniku głosowania Rady Miasta Częstochowy Tomasz Tyl otrzymał 16 głosach za, 11 głosów 
przeciwnych i 1 głos wstrzymujący się 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie kandydaturę Pani Justyny 
Curran. 

W wyniku głosowania Rady Miasta Częstochowy Justyna Curran otrzymała 17 głosach za, 10 głosów 
przeciwnych i 1 głos wstrzymujący się 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie kandydaturę Radnej Anny 
Majer. 

W wyniku głosowania Rady Miasta Częstochowy Anna Majer otrzymała 11 głosach za, 14 głosów 
przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się. 
 
Do Rady Społecznej zostali wybrani: Barbara Gieroń, Justyna Curran, Łukasz Banaś, Jacek 
Krawczyk, Dariusz Kapinos i Tomasz Tyl. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie projekt uchwały 
na druku BR.5.VII.15  

Rada Miasta Częstochowy przy 18 głosach za, 9 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej Miejskiego Szpitala Zespolonego z siedzibą 
przy ul. Mirowskiej 15 w Częstochowie  
 
Ad. Pkt. 14 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w 
sprawie  zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Stacji Pogotowia Ratunkowego z siedzibą przy ul. Kilińskiego 10 w Częstochowie. 
(BR.3.VII.15)  - załącznik nr 284 do protokołu 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej -  załącznik nr 285 do protokołu 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.3.VII.15  

Rada Miasta Częstochowy przy 22 głosach za, 3 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Stacji Pogotowia Ratunkowego z siedzibą przy ul. Kilińskiego 10 
w Częstochowie. 
 

Ad. Pkt. 15 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia zmiany do statutu Miejskiego Szpitala Zespolonego z siedzibą przy ul. Mirowskiej 15 
w Częstochowie. (BR.4.VII.15)-  załącznik nr 286 do protokołu 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej -  załącznik nr 285 do protokołu 
 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.4.VII.15  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 20 głosach za, 1 głosie przeciwnym i 7 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia zmiany do statutu Miejskiego Szpitala Zespolonego z siedzibą 
przy ul. Mirowskiej 15 w Częstochowie. 
 
Ad. Pkt. 16 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w 
sprawie ustalenia przedmiotu działania stałych komisji Rady Miasta Częstochowy. (BR.6.VII.15)-  
załącznik nr 287 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.6.VII.15  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia przedmiotu działania stałych komisji Rady Miasta Częstochowy. 
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Ad. Pkt. 17 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w 
sprawie zatwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Częstochowy. 
(BR.1.VII.15)-  załącznik nr 288 do protokołu 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.1.VII.15  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, braku głosów przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta Częstochowy. 
 
Ad. Pkt. 18 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr 15.4.2014 Rady Miasta Częstochowy z dnia 15 grudnia 2014 roku w 
sprawie określenia składów osobowych oraz zatwierdzenia wyboru przewodniczących 
i wiceprzewodniczących Komisji Rady Miasta Częstochowy. (BR.2.VII.15)-  załącznik nr 289 do 
protokołu 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.2.VII.15  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 26 głosach za, 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr 15.4.2014 Rady Miasta Częstochowy z dnia 15 
grudnia 2014 roku w sprawie określenia składów osobowych oraz zatwierdzenia wyboru 
przewodniczących i wiceprzewodniczących Komisji Rady Miasta Częstochowy.  
 
Ad. Pkt.19 
Interpelacje radnych 
 
Interpelacji nie zgłoszono. 

 
Ad.pkt. 20 
 Wolne wnioski i oświadczenia radnych, Prezydenta i inne zgłoszone do porządku obrad. 
 
Radny Konrad Głębocki zgodnie ze statutem Miasta Częstochowy każda Komisja przedstawia 
radzie Miasta plan pracy na kolejny rok i w imieniu Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki 
chciałabym odczytać plan pracy, on jest krótki, ale odczytam go, bo myślę, że także Radni spoza 
innych Komisji wiedząc, że będą takie Komisje mogliby też uczestniczyć. Komisja będzie zwoływana  
oczywiście przed każdą sesją w przypadku występowania punktów wchodzący w zakres merytoryczny 
Komisji. Plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 290 do protokołu.  
 
Pan Kamil Rajczyk Wysoka Rado chciałem zabrać głos w sprawie oznakowania jakie jest w Alei 
Kościuszki. Chodzi mianowicie o to, że zgodnie z oznakowanie, które tam jest mamy jedną z dwóch 
możliwości. Codziennie kilka tysięcy kierowców popełnia wykroczenie jeżdżąc po wyznaczonej drodze 
rowerowej bądź też nie do końca ktoś zna przepisy i zastosował oznakowanie, które w swojej intencji 
nie powinien tam stosować. Pozwólcie Państwo, że przeczytam definicję znaku P-23. Jest to znak 
roweru  malowany na jezdni bądź na drodze rowerowej. Znak P-23 rower stosuje się w celu 
oznaczenia drogi lub wyznaczonego pasa jezdni wyznaczonego  tylko dla rowerów. Znak P-23 
umieszcza się na początku takiej drogi lub pasa jezdni. Na drodze dla rowerów znak ten stanowi 
uzupełnienie znaku pionowego C-13 droga dla rowerów, a na pasie jezdni występuje samodzielnie lub 
jako uzupełnienie znaku F-19 pas ruchu dla  określonych pojazdów wskazującego pas dla rowerów. 
Na wydzielonym pasie jezdni przeznaczonym tylko dla rowerów znak P-23 powtarza się na całej 
długości pasa co 50 m oraz bezpośrednio za każdym skrzyżowaniem. Mamy propozycję taką, aby 
doprowadzić Aleję Kościuszki do stanu zgodnego z przepisami zwyczajnie przez domalowanie linii 
wydzielającej te piktogramy rowerowe w pasy dla rowerów zgodnie z obowiązującymi nas przepisami. 
Dziękuję. 
 
Pan Ryszard Raczek dzień dobry Państwo, postaram się skrócić i chcę Państwa przeprosić, że po 
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tak wyczerpującym dniu zabieram Państwu czas, ale w obawie przed tym, że Prokuratura Rejonowa w 
Częstochowie zastosuje w stosunku do mojej osoby areszt wydobywczy, w związku z tym mógłbym 
być nieobecny na najbliższej sesji i powiem w skrócie o co mi chodzi. Żeby mało czasu zabierać to 
przeczytam, takie pismo, które doręczyła mi poczta: „wzywa się Pana – czyli mnie -  Ryszarda Raczka 
do osobistego wstawiennictwa w dniu takim o godz. takiej w Prokuraturze Rejonowej Północ ul. 
Dąbrowskiego pok. 2 w sprawie 4s dotyczy zawiadomienia Artura Warzochy kandydata na Prezydenta 
Miasta Częstochowy dotyczący znieważania i pomówienia jego osoby w dnia 26 itd., itd”.  
 Proszę Państwa chcę Państwu przedstawić w związku z tymi zarzutami, a przy okazji chcę 
pogratulować Panu Radnemu Marandzie wystąpienia, którego tutaj wysłuchaliśmy przed chwilą, że w 
związku z tym przesłuchaniem mam stawiany zarzut, że jestem drugą osobą, a nie wiadomo czy 
nawet nie pierwszą, która spowodowała to, iż Pan Artur Warzocha nie został wybrany na Prezydenta 
Miasta Częstochowy. Poczytuję to sobie za zaszczyt, dobrze, że Pan Prezydent mógł to wysłuchać. 
Natomiast, ponieważ cały akt postępowania prokuratorskiego dotyczy zdarzeń z ostatniej sesji 
poprzedniej kadencji to Państwo możecie nie wiedzieć o co chodzi, więc dwa zdania wprowadzenia.  
 Otóż od szeregu lat informuję Radnych Miasta Częstochowy o postępowaniu sądowym, które 
toczone jest w sprawie Sławomira Świerczyńskiego. Ja, zęby nie zabierać Państwu zbyt wiele czasu 
przeczytam fragment informacji prasowej z tamtego okresu dotyczącej clu tego zagadnienia. Otóż 
prokuratura pisze redaktor poczytnej gazety, zarzuca Panu Sławomirowi Świerczyńskiemu 
następujące sprawy m.in. Firmował umowy na obsługę prawną, konsultingowe promocje, reklamy, 
później zaś braku dowodów wykonania umów płacił za nią kwoty idące w setki tys. zł. Jak ustalili 
prokuratorzy  w latach 1999 – 2000 na tej samej zasadzie 33,1 tys. zł miało trafić z kasy PECu do 
kieszeni Artura Warzochy wówczas dziennikarza częstochowskiego, później Radnego i omówiony jest 
cały ten rodowód do kiedy i jaką gazetę wydawał. Tak na marginesie szkoda, że Pan Sokołowski 
wyszedł, bo to jest dwa razy tyle, gdzie były faktury z ul. Jarzynowej tam 33 tys., a tutaj 176 tys. więc 
tak przy okazji. 
  Szanowni Państwo chcę powiedzieć, że ja jestem zaprawiony w tych bojach tylko chcę 
wyrazić zdziwienie, że wielu porządnych ludzi z PECu odkąd zawarło koalicję ze Wspólnotą wróciły do 
metod zastraszania społeczeństwa Częstochowy sądami i prokuratorami. Pan Prezydent Tadeusz 
Wrona, Pan Prezydent Ludwin i wiele innych osób próbowało włączyć przy pomocy sądów, prokurator, 
wyniki tych postępowań były znane, a mianowicie takie, że właśnie sala sesyjna Rady Miasta 
Częstochowy jest miejscem, gdzie mieszkańcy Częstochowy oczywiście zgodnie ze statutem winni się 
i mogą się wypowiadać. I próby tłumienia, mówienia prawdy, a prawda jest tutaj zawarta w tych 
pismach prokuratorskich, sądy, które wydawały wyroki uniewinniające moją osobę, mówiły czy pisały 
w uzasadnieniach, że czasy, w których zastraszano ludzi, którzy mówią prawdę szczęśliwie są 
czasami minionymi. Dziękuję Państwu za uwagę. 
 
Wykaz głosowań stanowi załącznik  nr 291 do protokołu. 
 
Ad. Pkt. 21 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski zamknął 
obrady VII Sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący 
Rady Miasta Częstochowy 
  
 
(-) Zdzisław Wolski 

  
 
 
 

   Protokołowała: 

 

 (-) Joanna Rekwirewicz 


